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                                                                 ZÁPISNICA 

zo 8. pracovného rokovania Mestského zastupiteľstva mesta Brezna, konaného 

dňa  15. mája 2019 v Brezne 

 

Prítomní   

Volebný obvod č. 1  
Mgr.JUHANIAK Martin, Ing. arch KRÁLIK Ján, Mgr. BARANČOK Andrej, OBERNAUER 

Július, Mgr. AMBROS Pavel, Ing. Arch. KUPEC Pavol, Ing. BARAN Miroslav, Ing. HAŠAN 

Milan 

 

Volebný obvod č. 2   
PhDr. DZURMANOVÁ Petra, MUDr. IANECSKO Stefan Arin, PALOVČÍK Milan, MARUŠKIN 

Ján, Bc. ŠTUGNEROVÁ Ľubica MA., Ing. STRMEŇ Vladimír   

 

Volebný obvod č. 3   
Mgr. STRUHÁR Daniel, Ing. RIDZOŇ Martin,  PhD., Ing. FAŠANG Miroslav, Mgr.  

SKAČANOVÁ Eva,  TOKÁR Jozef, SCHMIDT Róbert 

 

Volebný obvod č. 4   
MARCINEK Martin  

 

Rokovanie viedol: 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD.,  primátor mesta 

 

 

Bod č. 1 - Otvorenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobrý deň, vážené poslankyne, vážení poslanci. V súlade s 

paragrafom 13, odsek 4, písmeno A zákona číslo 369/1990 Zbierky o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov otváram ôsme pracovné Zasadnutie Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

vo volebnom období 2018-2022.  Dnešné Zasadnutie Mestského zastupiteľstva bolo zvolané v 

súlade s ustanovením paragrafu 12, odsek 1 Zákona o obecnom zriadení a boli naň pozvaní všetci 

poslanci Mestského zastupiteľstva s platným mandátom. Z 21 poslancov je prítomných 18 

poslancov, preto vyhlasujem Zasadnutie Mestského zastupiteľstva mesta Brezna za schopné 

právoplatne sa uznášať. Neskorší príchod avizoval pán poslanec Maruškin. Dovoľte mi, aby som na 

dnešnom zasadaní Mestského zastupiteľstva privítal predovšetkým vás, poslancov Mestského 

zastupiteľstva, ako aj hlavnú kontrolórku mesta Brezna, prednostku Mestského úradu Brezno, 

vedúcich odborov mestského úradu, riaditeľa príspevkovej organizácie zriadenej mestským 
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zastupiteľstvom, konateľov obchodnej spoločnosti, prítomných predstaviteľov štátnej správy, 

zástupcov médií, prizvaných hostí, ako aj všetkých prítomných občanov mesta Brezna. Vážené 

poslankyne, vážení poslanci, týmto považujem Zasadnutie Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

za otvorené. 
 

 

Bod č. 2 - Skúška hlasovacieho zariadenia 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme ku skúške hlasovacieho zariadenia. Pred tým 

len pripomínam v prípade vzdialenia sa z rokovacej miestnosti, aby ste vybrali čipovú kartu, 

odovzdali ju príslušnému zamestnancovi. Prešli by sme ku skúške teda hlasovacieho zariadenia. 

Poprosím hlasovanie ZA. Ďakujem. Hlasovanie PROTI. Ste rýchlejší ako technika. Kupec, 

Juhaniak, Skačanová, poprosím vás. A kartu máš? Tak ešte raz vás poprosím hlasovanie PROTI. 

Dobre, ďakujem. Hlasovanie ZDRŽAL SA. Dobre, ďakujem pekne. 
 

 

Bod č. 3 - Procedurálne otázky 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme  schváleniu programu rokovania. Program 

rokovania vám bol doručený písomne spolu s pozvánkou. V programe rokovania navrhujem tieto 

zmeny a doplnky. Bod 16 – Informatívna správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti cestovného 

regiónu Horehronie prerokujeme pred bodom 15. Informatívna správa o výsledkoch hospodárenia 

spoločnosti Klaster. Ďalej prečítať bod 17.4 ako bod 17.5 a doplnenie bodov 12.12 majetkové 

záležitosti. Návrh poradovníka na byty. A bod 17.5 Rôzne. Zmena uznesenia Mestského 

zastupiteľstva mesta Brezna číslo 110/2018 zo dňa 27.06.2018 v znení uznesenia číslo 37/2019 zo 

dňa 20.02.2019. Ešte raz prečítam alebo stačí? Je jasné, áno? Je jasné teda, či nie je jasné? Dobre. 

Ideme ďalej. Má niekto návrhy na zmenu alebo doplnenie ešte? Ak nie, dávam hlasovať, kto je za, 

aby sa  dnešné rokovanie riadilo programom tak, ako vám bol zaslaný aj s navrhovanými zmenami 

a doplnkami? 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že program rokovania bol schválený jednohlasne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k voľbe návrhovej komisie. So zreteľom na 

prerokúvané správy odporúčam Mestskému zastupiteľstvu zvoliť návrhovú komisiu v zložení pán 

poslanec Marcinek, pani poslankyňa Skačanová a pán poslanec Schmidt. Má niekto z poslancov 

pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Keď nie, dávam odhlasovať zloženie návrhovej komisie. 

Kto je za, aby sa návrhová komisia pracovala v uvedenom zložení?  

 

Hlasovanie: Komisia bola schválená jednohlasne. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Za overovateľov zápisnice z dnešného zasadnutia 

poverujem poslancov Mestského zastupiteľstva pána poslanca Palovčíka a pána poslanca Barana. 

Zapísaním uznesení a vypracovaním zápisnice poverujem Veroniku Horváthovú, sekretárku 

prednostky mestského úradu. Informujem vás tiež o podpise zápisnice zo zasadnutia Mestského 

zastupiteľstva zo dňa 03.04.2019, kde boli určení pán poslanec Obernauer a pán poslanec Tokár, 

ktorí zápisnicu podpísali bez výhrad. 
 

 

Bod č. 4 - Správa o plnení uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Brezna k 30.4.2019 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Kolegyne, kolegovia, prešli by sme k samotnému programu 



rokovania. Pod bodom 4 máme Správu o plnení uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Brezna k 

30.4.2019. Predkladá prednostka mestského úradu, tiež materiál spracoval útvar prednostu 

zastúpený pani prednostkou. Nech sa páči. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Dobrý deň, vážený pán primátor, 

pani hlavná kontrolórka, panie poslankyne, páni poslanci, všetci prítomní. Týmto vám predkladám 

správu o plnení uznesení, ktorá vám bola zaslaná v riadnom termíne a kde konštatujem, že bolo 

splnených 16 uznesení, ako máte uvedené v texte a osem z nich navrhujeme vypustiť. To je všetko 

z mojej strany. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: V prípade otázok zodpovieme. Nech sa páči, otváram 

rozpravu, kolegyne, kolegovia. Ako prvá do rozpravy pani poslankyňa Skačanová, nech sa páči. 
 

Eva Skačanová, poslankyňa: Ďakujem pekne za slovo. Poprosím vás pekne, uznesenie číslo 

145/2016 ako už klasicky integrovaná preventívna protipovodňová ochrana mesta Brezna. 

Poprosím bližšie informácie, aké sú nové informácie. Číslo 147/2016 kedy sa očakáva realizácia 

alebo spustenie druhej etapy kamerového systému, číslo 25 a 26 z roku 2017, kedy sa očakávajú 

podpisy zmlúv s víťaznými uchádzačmi a ktoré firmy to sú. Ide o rekonštrukcie škôlok. Číslo 

115/2017 Brezno – protipovodňové opatrenia viazané na vodný tok. Čo tam máme nového a 

posledné uznesenie, na ktoré sa chcem spýtať, je číslo 61/2019. Ide tam o to, že sa ustanovila nejaká 

komisia na posudzovanie a tak ďalej ohľadom pamiatkovej zóny a je tam napísané, že tieto osoby, 

ktoré osoby teda tvoria tú komisiu? Ďakujem pekne, to je všetko. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Môžete. Alebo ešte otázky, pán poslanec Fašang, nech sa 

páči. 
 

Miroslav Fašang, poslanec: Ďakujem za slovo. Uznesenie 147/2018 Pozemky Rohozná. Chcem sa 

opýtať, od mestského úradu som dostal odpoveď, čo sa týka sietí, konkrétne elektriny, že čaká sa 

tam na Železnice Slovenskej republiky a ministerstvo dopravy. Chcem sa opýtať, či vieme tento 

proces urýchliť, alebo respektíve kedy by tam už mohli mať všetky siete. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. Ešte niekto s otázkami? Ak nie, poprosím pani 

prednostku. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Dobre, tak začala by som prvým 

bodom vlastne 145/2016, to sa týka protipovodňových aktivít.  Tak momentálne sme v stave takom, 

že Slovenský vodohospodársky podnik, ten projektuje alebo je momentálne v štádiu podpisu zmlúv 

s projekčnými kanceláriami ohľadom protipovodňových opatrení viazaných na vodný tok na rieku 

Hron, čo je vlastne ten hlavný vodný tok, ktorý je oprávnený v rámci čerpania finančných 

prostriedkov cez ministerstvo. To znamená, že k tomuto vlastne my budeme viazať našu projektovú 

dokumentáciu. Takže v súčinnosti s SVP práve Slovenský vodohospodársky podnik bude podávať 

vlastne celú žiadosť o nenávratný finančný príspevok. Takže my čakáme na to, kým oni podpíšu 

zmluvu, potom medzi sebou uzavrieme zmluvný vzťah takisto o postúpení našej projektovej 

dokumentácie a následne vlastne pokračujeme v príprave. Potom, čo sa týka vlastnej realizácie 

protipovodňových aktivít, tak tá sa viaže medzi rokmi 2020 až 2023. To je vlastne najnovšia 

informácia, ktorú máme ohľadom tohto. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Treba povedať, že takto sme sa dohodli s generálnym 

riaditeľom SVP, ktorý bol tu u nás na rokovaní. Z tohto bol urobený zápis a v podstate postupujeme 

podľa toho, Keďže oprávneným žiadateľom budeme len v prípade, pokiaľ bude v rámci týchto 

opatrení riešený hlavný tok a oni mali požiadavku, aby táto realizácia a príprava išla cez SVP. 

Takže takto. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Ďalšia otázka bola na uznesenie 



146/2016 ohľadom kamerového systému. Momentálne sme v stave, kde máme pripravené vlastne 

podmienky verejného obstarávania. Ale s tým, že ešte dopĺňame vlastne dve kamery a takisto dve 

kamery a kábel, ktorý sa bude ťahať optický v časti Vrbová. Takže ešte tieto dve vlastne veci 

potrebujeme doplniť a tým pádom môžeme prejsť na verejné obstarávanie. Takže očakávam, že 

vlastná realizácia bude prebiehať v letných mesiacoch. Tu pôjde o zákazku s nízkou hodnotou, 

takže v letných mesiacoch to stihneme, tak stihneme začať. Ďalej, čo sa týka vlastne podpisov 

zmlúv ohľadom rekonštrukcie alebo teda komplexnej rekonštrukcie materských škôl, sme 

momentálne v stave, keď máme ukončený proces verejného obstarávania. Posunuli sme vlastne 

dokumentáciu na druhú ex ante kontrolu na riadiace orgány ministerstva pôdohospodárstva a 

momentálne sme v stave čakania. Ak môžem povedať, tak pán primátor sa tiež ohľadom tohto 

informoval a bohužiaľ, tých projektov, ktoré sú momentálne na posudzovaní na ministerstve, je 

veľmi veľa. Čo mňa osobne mrzí, lebo chceli sme začať pracovať v júni, tak koncom júna, tak sme 

vlastne informovali aj firmy zhotoviteľov, ktorí sa zaujímali. V prípade škôlky Nálepková to je 

firma Metrostav. V prípade škôlky Clementisova je to firma Kami Profit, ktoré vyhrali verejné 

obstarávanie. No len vravím, kým nemáme vyhodnotený celý proces, tak... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: To je ťažko povedať, že či sú to tieto firmy ešte zatiaľ. 

Tieto firmy skončili prvé v poradí, vyzerá to tak, že všetko je v poriadku, ale musí to schváliť 

riadiaci orgán. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Tak, nechceme to predčasne vždy 

rozprávať, lebo ako povedal pán primátor, musia to oni potvrdiť, že je všetko ok. A potom môžeme 

vlastne postúpiť k podpisu zmluvy. Tam je zase päťdňová lehota na overenie podpisu zmluvy... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ešte sa môže odvolať niekto a tak ďalej a tak ďalej, hej? 

Čiže to je ešte náročný proces. Ale tak my sme sa to snažili urýchliť a momentálne je na riadiacom 

orgáne 320 projektov na kontrolu a majú štyroch ľudí, hej? Čiže to je stav aktuálny. Takže od toho 

sa to odvíja, že čakáme. Ale my máme z našej strany proces ukončený. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Ďalšia otázka padla k uzneseniu 

61/2019, týka sa pamiatkovej zóny a vlastne komisie, ktorá bola stanovená. Táto komisia bola zase 

stanovená s ohľadom alebo so zreteľom na odbornosť vlastne členov komisie. Bude zvolaná iba 

vlastne v tom čase, keď dostaneme na mesto požiadavku o dotáciu v rámci opravy, údržby alebo 

výmeny nejakých častí spojených s pamiatkovou zónou alebo teda s pamiatkovo chránenými 

budovami. A táto komisia by mala byť spísaná. Ak máme ju, Michal, ak môžem poprosiť? 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tú sme schvaľovali... 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Sú tam vypísané tie osoby, áno, 

schvaľovali ste to, ale ak môžem, ja skúsim to, čo si pamätám. Určite je tam pán poslanec, pán 

zástupca primátora pán Králik, pani Barbora  Halásová, architektka mesta, potom ostatné odborné 

osoby ako pán inžinier Tomáš Turňa, pán inžinier Rybiansky... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pani poslankyňa si to pozrie... 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Áno, áno, máme to... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale v uznesení to je, ktoré sme schválili, áno? 

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Ak je s tým nejaký problém, 

dáme doplniť, samozrejme. Dobre? Čo sa týka elektriky... elektriny na Rohoznej, to je uznesenie 

147/2018. Skúsime to urýchliť. Ja sa priznám, že informáciu, ktorú mám ja momentálne, ak sa to 

týka tých desiatich pozemkov, tak ešte na investičnom, keď sme riešili tieto záležitosti, bolo 

jednotlivým vlastníkom pozemkom povedané, že majú zaplatiť poplatok pripájací a že elektrika im 



bude následne do nejakých dvanástich mesiacov pripojená. Takže môžeme to iba overiť, v akom je 

to stave u elektrikárov. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ak nikto ďalší, žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie Správu o plnení uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Brezno k 30.04.2019, po druhé 

ruší... nemáme uznesenia, po tretie, vypúšťa zo sledovania uznesenia ako sú uvedené v texte, po 

štvrté konštatuje, že uznesenia ako sú uvedené v texte boli splnené. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce alebo 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 62/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 5 - Odborné stanovisko Hlavného kontrolóra mesta Brezna k záverečnému účtu mesta 

Brezna za rok 2018 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 5 – Tým je  Odborné stanovisko 

Hlavného kontrolóra mesta Brezna k záverečnému účtu mesta Brezna za rok 2018. predkladá aj 

spracovala pani hlavná kontrolórka, nech sa páči. 
 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka mesta Brezna: Vážený pán primátor, 

vážené poslankyne, vážení poslanci, v súlade so zákonom o obecnom zriadení predkladám odborné 

stanovisko k návrhu záverečného účtu. Záverečný účet bol spracovaný v súlade so všeobecne 

záväznými právnymi predpismi, bol spracovaný vysoko odborne a ja absolútne nemám k nemu 

žiadne výhrady. Spracovala som aj odborný posudok k hospodáreniu mesta a napísala som do 

svojho odborného stanoviska a vyzdvihla som odborné alebo tie pozitívne. Ale pomenovala som aj 

tie niektoré veci, ktoré by som potrebovala, aby sa zlepšili. Najmä, čo sa týka hospodárenia s 

pohľadávkami a všetky ostatné veci, ktoré budete chcieť, aby som vám zodpovedala, tak vám rada 

zodpoviem. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne, otváram rozpravu, nech sa páči 

kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna berie na vedomie 

odborné stanovisko hlavného kontrolóra mesta Brezna k záverečnému účtu mesta Brezna za rok 

2018. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce alebo 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 63/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 



 

 

 

Bod č. 6 - Návrh záverečného účtu mesta Brezna za rok 2018 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 6, tým je Návrh záverečného účtu 

mesta Brezna za rok 2018. Predkladám ja, spracoval odbor ekonomiky a financovania mestského 

úradu zastúpený pani vedúcou. Nech sa páči, pani vedúca, môžete. 
 

Ing. Ružena Šefranková, odbor ekonomiky a financovania Mestského úradu Brezno: Dobrý 

deň, predkladáme vám návrh záverečného účtu mesta Brezna za rok 2018, ktorý ako povedala pani 

kontrolórka, bol spracovaný v zmysle všetkých právnych predpisov. Záverečný účet bol zverejnený 

na pätnásť dní na pripomienkové konanie respektíve na vyjadrenie občanov mesta Brezna. V 

desaťdňovej lehote sme nedostali žiadne vyjadrenie od občanov mesta Brezna k návrhu 

záverečného účtu. V prípade, ak budete mať otázky, tak zodpoviem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ja len doplním, že stále ideme v tom trende, že máme 

ušetrené finančné prostriedky, keď to mám tak jednoducho nazvať. Potom, samozrejme, bude 

debata o tom, ako budú prerozdelené do ďalších investičných akcií, ktoré plánujeme vykonať buď v 

tomto roku alebo potom v tom ďalšom roku. Dobre, otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, 

kolegovia. Máme aj stanovisko komisie, áno, k tomuto? Poprosím ešte pred tým. 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Doplním stanovisko finančnej komisie. Finančná komisia 

prijala uznesením odporúčanie schváliť materiál tak, ako je pripravený, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. Do rozpravy? Ak nikto do rozpravy, rozpravu 

končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie po prvé správu nezávislého audítora z overenia ročnej účtovnej závierky mesta Brezno za 

rok 2018. II – schvaľuje po prvé celoročné hospodárenie mesta Brezna za rok 2018 bez výhrad. Po 

druhé, použitie prebytku rozpočtu v sume 667.360,6 eur na tvorbu rezervného fondu a zostatok 

finančných operácií v sume 452.306,99 eur použiť na tvorbu rezervného fondu. Po tretie, prevod 

prebytku hospodárenia vo výške 667.360,6 eur do rezervného fondu, prevod zostatku finančných 

operácií vo výške 452.306,99 eur do rezervného fondu, po štvrté, tvorbu a použitie rezervného 

fondu 4.1 tak ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 
 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 64/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

Bod č. 7 - Rozpočet mesta Brezno – návrh na III. Zmenu 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 7, tým je Rozpočet mesta Brezno – 

návrh na III. zmenu. Predkladám ja, spracoval odbor ekonomiky a financovania zastúpený pani 

vedúcou. Nech sa páči. 
 



Ing. Ružena Šefranková, odbor ekonomiky a financovania Mestského úradu Brezno: 
Predkladáme vám návrh na III. zmenu rozpočtu na rok 2019. Táto tretia zmena rozpočtu vyplýva z 

dosiahnutých bežných, zo zapojenia bežných príjmov vo výške 27.722 eur do výdavkov. Ďalej 

dosiahnuté... zapájame dosiahnuté kapitálové príjmy vo výške 48.872 eur do kapitálových 

výdavkov a v neposlednom rade na základe schváleného návrhu záverečného účtu za rok 2018 

zapojenie finančných operácií vo výške 1.119.667,59 do príjmových finančných operácií a tú istú 

čiastku do kapitálových výdavkov. Zatiaľ ich zapájame, ako je uvedené v dôvodovej správe. Tieto 

kapitálové výdavky na jednu podpoložku, kde budú sústredené a v prípade potreby, čo môže aj 

nemusí byť do konca roka by sa postupne rozpúšťali v kompetencii pána primátora tak, ako má 

stanovené uznesením zastupiteľstva. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne. Stanovisko komisie k tomuto, 

poprosím. 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia uznesením odporúča schváliť III. zmenu 

rozpočtu tak, ako je pripravená. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, otváram rozpravu, nech sa páči kolegyne, 

kolegovia. Prvá pani poslankyňa Dzurmanová, nech sa páči. 
 

Petra Dzurmanová, poslankyňa: Ďakujem pekne. V dôvodovej správe sa uvádza, že týmito 

finančnými prostriedkami z dosiahnutých príjmov sa okrem iného vykryjú aj výdavky na opravu a 

údržbu miestnych komunikácií. Chcem vedieť, či je konkrétne uvedené, o ktoré pôjde miestne 

komunikácie a zároveň by som chcela poprosiť, či sú už vyčlenené, predpokladám, že to budú 

kapitálové výdavky, na opravu cesty na Nálepkovej, o ktorej sme sa rozprávali. Poprosím, ďakujem 

pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Áno. Boli sme pozerať cesty, boli sme včera konkrétne na 

ŠLN a Nálepkovej. Nálepkovu som dal spracovať, lebo musíme pracovať s lôžkom, tam sme sa 

rozprávali o tom, že by sme urobili aj ten podklad, lebo ak by sme len asfaltovali, tak by to nebolo 

postačujúce. Takže pracujeme na tom, ideme spraviť geologický prieskum aj aby sme vedeli, do 

akej hĺbky budeme s lôžkom musieť ísť. Potom to v podstate naceníme lôžko, asfalty, počítame s 

Nálepkovou, počítame so ŠLN, ale chcem si ešte s vami sadnúť, že či budete súhlasiť s týmto, aby 

sme v podstate ŠLN tak, ako sme začali minulý rok, dokončili. Je to hlavne tá zadná časť ŠLN 

31,32,33 a tak ďalej ako je ten posledný činžiak, tam by sme urobili cesty, chodníky a včera sme s 

pánom vedúcim investičného odboru riešili aj parkovanie, aby sme to už spravili komplexne a plus 

Nálepkovu. Hej, čiže tieto dve ulice máme my v pláne spraviť. Samozrejme, chcem sa s vami ešte 

dohodnúť, či budete s týmto súhlasiť. Okrem toho tento rok Podkoreňová, ktorú začíname o týždeň. 

Takže myslím si, že toho bude celkom dosť, ale ďalšie by som tento rok už nerealizoval. Nálepkova 

je tam, hej?  
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Hej, hej, ako ešte si sadneme k tomu. My pripravujeme 

podklady, že koľko to bude stáť, lebo rozpočet ešte nemáme, čiže sa to napočíta, ale behom mesiaca 

by to mohlo byť a chcel by som, aby sme čím skôr potom začali, dobre? Takže takto. Ešte niekto 

ďalší? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé schvaľuje 

/nezrozumiteľné/... na rok 2019 príjmy a výdavky tak, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 



Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 65/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 8 - Informatívna správa o vykonaných zmenách rozpočtu k 31.3.2019 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 8, tým je Informatívna správa o 

vykonaných zmenách rozpočtu k 31.03.2019. Predkladám ja, spracoval odbor ekonomiky a 

financovania. Nech sa páči, pani vedúca. 
 

Ing. Ružena Šefranková, odbor ekonomiky a financovania Mestského úradu Brezno: Za 

obdobie od 01. marca 2019 do 31. marca 2019 boli zmeny rozpočtu vykonané celkovo dvadsiatimi 

štyrmi rozpočtovými opatreniami, z ktorých deväť rozpočtových opatrení bolo v rámci §14 

odstavec 1, to znamená účelovo určené finančné prostriedky. Väčšinou to boli finančné prostriedky 

poskytnuté štátom a 15 rozpočtových opatrení bolo vykonané v zmysle §14 odstavec 2, ktoré 

väčšinou podľa uznesenia zastupiteľstva zmeny rozpočtu vykonáva pán primátor. Všetky 

rozpočtové opatrenia boli písomne spracované a pánom primátorom podpísané. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Stanovisko komisie poprosím. 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia správu o vykonaných zmenách rozpočtu 

vzala na vedomie. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, otváram rozpravu, nech sa páči kolegyne, 

kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla 

návrh na uznesenie. 
 

Neuvedený, návrhová komisia: Návrhová komisia... Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna berie na 

vedomie Správu o vykonaných zmenách rozpočtu 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? 

Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 66/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 9 - Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Brezna VZN–XX/2019, ktorým sa mení 

a dopĺňa  Všeobecne  záväzné  nariadenie  mesta  Brezno  číslo  VZN - 14/2015  o jednorazovom  

príspevku  pri  narodení  dieťaťa  v znení  VZN – 08/2017  a VZN - 4/2018 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 9, tým je Návrh Všeobecne 

záväzného nariadenia mesta Brezna, ktorým sa mení a dopĺňa  Všeobecne  záväzné  nariadenie  

mesta  Brezno číslo  14/2015  o jednorazovom  príspevku  pri  narodení  dieťaťa  v znení  VZN 

číslo 08/2017  a VZN číslo 4/2018. Predkladá prednostka mestského úradu, spracoval tiež útvar 

prednostu a bude prednášať alebo predkladať pán magister Vetrák, nech sa páči. 



 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 
Vážený pán primátor, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. Týmto všeobecne záväzným 

nariadením sa mení VZN 14/2015 o jednorazovom príspevku pri narodení dieťaťa v znení 

všeobecne záväzného nariadenia 8/2017 a 4/2018 a to prakticky len v jednom bode. V §4 sa mení 

odsek 4, kde je uvedené, že výška príspevku na jedno dieťa je 250 eur. Príspevok je splatný do 30 

dní od podania žiadosti, ak boli splnené všetky podmienky pre udelenie príspevku. Čiže výška 

príspevku sa mení z 200 na 250 eur. Tie podmienky, ktoré musí ten žiadateľ splniť, tie kumulatívne 

podmienky, ktoré sú v tých predchádzajúcich všeobecne záväzných nariadeniach uvedené, tie musia 

byť splnené aj teraz. Možno ja ešte len pre zaujímavosť. V roku 2017 bol tento príspevok 

poskytnutý 103 žiadateľom a v roku 2018 139 žiadateľom. Toľko v skratke. Ešte možno k §5 odsek 

2... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Stotridsiatim deviatim... 
 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 

Všetky žiadosti, ktoré boli mestu doručené pred účinnosťou tohto nariadenia, budú posudzované 

podľa predchádzajúcej právnej úpravy. Čiže žiadosti, ktoré nám boli doručené pred účinnosťou 

tohto všeobecne záväzného nariadenia budú posudzované tak, že príspevok im bude poskytnutý vo 

výške 200 eur. Toľko v skratke. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne. Stanoviská komisií? Finančnú 

poprosím... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, komisia finančná? 

 

Martin Juhaniak, finančná komisia: ... schváliť. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, 

kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla 

návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie vyhodnotenie pripomienkového konania k návrhu VZN, po druhé uznáša sa na tomto 

VZN. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 67/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 10 - Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Brezna VZN – XX/2019, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecné záväzné nariadenie číslo VZN - 13/2018 o výške príspevku na 

čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach zriadených mestom Brezno 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 10, tam je Návrh Všeobecne 



záväzného nariadenia mesta Brezna, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecné záväzné nariadenie číslo 

13/2018 o výške príspevku na čiastočnú náhradu... úhradu, pardon, nákladov v školách a školských 

zariadeniach zriadených mestom Brezno. Predkladám ja, spracoval útvar prednostu mestského 

úradu zastúpený pani prednostkou. Nech sa páči. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Tento návrh na zmenu zníženia 

poplatkov za ŠKD pre druhé a tretie dieťa, bol podaný z dôvodu podnetov viacpočetných rodín. 

Mali sme cca takých päť sťažovateľov, nazvem to, s trvalým pobytom mimo mesta Brezno, kde 

bolo teda navrhnuté, že ak sa jedná o druhé a ďalšie dieťa jednej rodiny, tento poplatok by sa znížil 

na štyri eurá mesačne na dieťa. Avšak návrh VZN o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 

v školách a školských zariadeniach zriadených mestom Brezno bol vyvesený na úradnej tabuli MsÚ 

dňa 25.04., zvesený dňa 06.05., takisto bol vyvesený na webovom sídle, bežala nám desaťdňová 

lehota. Ešte pred zverejnením návrhu nariadenia na úradnej tabuli a webovom sídle bol návrh 

prerokovaný na zasadnutí komisie pre školstvo dňa 17.04.2019 a členovia komisie s navrhovanou 

zmenou číslo VZN číslo 13/2018 nesúhlasia. Prečítam aj odôvodnenie. Na iné školské zariadenia, 

ako sú materské školy, CVČ, či ZUŠ sa táto úprava nevzťahuje, ani sa nevzťahuje na deti rodičov ž 

žijúcich v meste Brezno. Členovia komisie majú za to, že by táto úprava bola neférová voči 

spomenutým skupinám detí. Ďalej si myslia, že poplatok za ŠKD je primeraný poplatkom v 

okolitých väčších obciach a ani tam neplatí výnimka poplatku pre druhé a ďalšie dieťa s trvalým 

pobytom mimo obce. V prípade schváleného návrhu by zvýšený príspevok pre deti s trvalým 

pobytom mimo územia mesta Brezna stratil svoje opodstatnenie. Takže to bola vlastne prvá 

pripomienka, ktorá bola vznesená ešte pred vyvesením a počas tej desaťdňovej lehoty na podanie 

pripomienok návrhu nariadenia bola na mestský úrad Brezno doručená písomnou formou ešte jedna 

pripomienka, ktorá sa týka prípadu, že dieťa je v striedavej starostlivosti rodičov určených súdom a 

dieťa má trvalý pobyt u jedného rodiča mimo územia mesta Brezna, avšak dva týždne v rámci 

striedavej starostlivosti býva na území mesta Brezna, kde je teda návrh pána mesačný príspevok na 

čiastočnú úhradu nákladov na činnosť školského klubu detí znížiť a dať na výšku päť eur. No s 

týmto je stanovisko spracovateľa také, že tu neakceptuje pripomienku, nakoľko výška príspevku na 

čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach určená všeobecne záväzným 

nariadením je určená práve podľa trvalého pobytu dieťaťa. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne. Ja len k tomu v krátkosti. Myslím 

si, že naše mesto momentálne podporuje či materské školy alebo školy ďalšími, poviem, benefitmi 

z našej strany, či je to angličtina, ktorú sme teraz zavádzali a rekonštrukcia materských škôl, škôl, 

investujeme naozaj do všetkého, čo treba a tak ako nám dovoľuje náš rozpočet. A chceme zlepšiť, 

samozrejme, kvalitu škôl a tie poplatky, ktoré momentálne sa platia, ak sa bavíme aj o ŠKD, tak sú 

vôbec nie premrštené ani vysoké, pretože ak si zoberiete len okolité mestá, tak tie poplatky sú v 

zásade vyššie všade, treba povedať. A aj cez... aj pre deti, ktoré sú mimo týchto miest a navštevujú 

školské zariadenia v týchto mestách, tak sú poplatky oveľa vyššie, ako máme momentálne my 

stanovené všeobecne záväzným nariadením. Takže nemyslím si, že tieto poplatky sú neúmerné 

alebo vysoké. Naopak, si myslím, že zďaleka nereflektujú tie služby, ktoré momentálne naše mesto, 

na školské zariadenia poskytujú a ak by sme naozaj mali nejako, ja neviem, diverzifikovať podľa 

toho, čo mesto momentálne dáva do škôl a škôlok, aj do ďalších zariadení, tak to zďaleka nebude 

nahrádzať tie finančné prostriedky, ktoré idú z podielových daní našich obyvateľov a to je 

podstatné, áno? To treba stále zdôrazňovať, že my tieto všetky aktivity alebo tie benefity, ktoré do 

týchto zariadení dávame, sú z podielových daní našich obyvateľov, čiže tí, ktorí sú z okolitých obcí 

sa na tomto nepodieľajú takmer vôbec, hej? To treba povedať. Takže aj z toho dôvodu je tu to 

rozlíšenie. Ale poviem, to rozlíšenie je symbolické a všetky finančné prostriedky, ktoré vyberieme 

navyše alebo takpovediac navyše, idú len týmto školám a školským zariadeniam. Áno? Nikomu 

inému. My sme sa dohodli aj s vedeniami škôl, že jednoducho tieto finančné prostriedky nechávame 

školám na skvalitnenie vyučovacieho procesu, na nič iné, hej? Čiže mesto si tým nijakým spôsobom 

neprilepšuje. Čiže ja sa absolútne stotožňujem aj so stanoviskom komisie, áno, aj so stanoviskom 

spracovateľa. Otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Ako prvý do rozpravy? Jáj, 



stanovisko finančnej, nech sa páči, pardon. 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia odporúča schváliť materiál tak, ako je 

pripravený. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Stanovisko komisie školskej, nech sa 

páči. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Komisia školská, stanovisko už bolo odčítané. Nesúhlasí teda 

s touto úpravou a ja by som chcela za seba nadviazať na pána primátora a naozaj poukázať na to, že 

tieto príspevky sa naozaj vracajú naspäť školám a je dôležité, že vlastne na čo sú určené. Konkrétne 

v tom školskom klube sú určené na činnosť, ani zďaleka nepokryjú naozaj tie náklady, ktoré sú 

potrebné na to, aby deti mohli niečo počas tých voľných hodín v školskom klube detí robiť. Takže 

treba si to uvedomiť. Ďakujem pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Ja len ešte doplním, čo je dosť podstatné, 

lebo boli také ohlasy, že konáme v rozpore so zákonom a podobne, boli podané dva podnety na 

prokuratúru na preskúmanie nášho VZN, či jednoducho zastupiteľstvo a vedenie mesta postupovalo 

v súlade so zákonom. Toto bolo vyhodnotené tak, že postupovali sme plne v súlade so zákonom a 

nič sme neporušili. Takže aj toto je argumentácia pre vás, ak by sa na vás obrátili rodičia detí, ktoré 

navštevujú napríklad ŠKD, takže mesto postupovalo plne v súlade so zákonom, bolo to preskúmané 

aj prokuratúrou. Niekto do rozpravy? Ešte raz sa opýtam. Ak nie, rozpravu končím. Žiadam 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie vyhodnotenie pripomienkového konania k návrhu VZN. Po druhé, uznáša sa na tomto 

VZN. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, pripomienky, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, 

hlasujte o návrhu. Dobre, dáme ešte raz hlasovať. Dobre, môžeš sa spýtať, nech sa páči. 
 

Neuvedená, poslankyňa: /nezrozumiteľné/ ... spočítané, koľko vlastne by ten príjem bol pre dané 

školy ako keby do plusu od tých detí? Niekto sa tým zaoberal takto, že by ukázal, že finančne, 

koľko by vlastne pre tú danú školu, pre ten školský klub to bol vyšší príjem? Máme to spočítané za 

školy? 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Máme to spočítané, máme to podľa detí. Len treba 

rozlišovať zase materskú... 
 

Neuvedená, poslankyňa: Ale teraz sa bavím o školských kluboch, hej? Lebo tam bola 

pripomienka, respektíve námietka. Takže to ma zaujíma, že či to vieme nejako teda povedať. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ja keď to teraz rýchlo počítam, je to zhruba, keď zoberiem 

na počet detí, ale na všetky školy nejakých 15-20000 euro. 
 

Neuvedená, poslankyňa: Celkovo ŠKD hovoríme, hej? 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Celkovo, celkovo... 
 

Neuvedená, poslankyňa: Čiže to je vlastne ako keby plusový príjem potom pre tie školy... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Áno, len treba povedať, že napríklad my ŠKD 

dofinancovávame a zase je to z našich peňazí, hej? Čiže nie je to finančných prostriedkov... 
 

Neuvedená, poslankyňa: Tak, je to originálna kompetencia zase, takže... 



 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Áno, len hovorím, že ako to, čo sa navyše vyberie, my si 

nekompenzujeme tým, poviem to, čo dofinancovávame zo strany mesta, ale tie finančné prostriedky 

necháme školám. 
 

Neuvedená, poslankyňa: Že vyslovene ako príjem školy, hej? 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Áno, tak, tak. Takže toľko. 
 

Neuvedená, poslankyňa: Tak to som len chcela na doplnenie, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Vysvetlite ešte, čo schvaľujeme, aby kolegyne a kolegovia 

rozumeli... 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Takže v tomto prípade ešte raz si 

zopakujeme hlasovanie, pretože uznesenie bolo pripravené na schválenie, to je pravda. Čiže ideme, 

ak ho nechceme... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Čiže ak nechceme, tak sme proti... ak chceme, tak sme za, 

jednoducho povedané, áno? 

  

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Áno, tak... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Stanovisko komisie, že sme proti, hej? Aj poviem, 

stanovisko nás, takže aby sme len vedeli, že o čom hlasujeme. 

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Takže tak... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Áno? Čiže... Ešte raz. Rozumieme, kolegyne, kolegovia, či 

ešte raz? Uznesenie je koncipované tak, že sa schvaľuje to, čo poviem naše stanovisko je, že 

nechceme schváliť, áno? Čiže treba hlasovať, ak sme proti, proti. Ak sme za, tak za, hej? Takže tak. 

Dobre. Nech sa páči, kolegyne, kolegovia, ešte raz hlasujte. Ja si myslím, že sme sa aj tak 

nepochopili celkom, lebo, dobre. 

 

Hlasovanie: Z 21 päť za, proti 15, zdržal sa jedna. Konštatujem, že návrh nebol schválený, 

áno? 

 

 

Bod č. 11.1 - Správa o výsledku kontroly stavu a vývoja dlhu mesta Brezna 

Bod č. 11.2 - Správa o výsledku kontroly procesu inventarizácie majetku, záväzkov a rozdielu 

majetku a záväzkov ku dňu riadnej účtovnej závierky v školách a školských zariadeniach 

zriadených mestom Brezno 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ideme ďalej. Tak. Dobre, prešli by sme k ďalšiemu 

bodu 11 – Správy pani hlavnej kontrolórky. Pod bodom 11.1 máme Správa o výsledku kontroly 

stavu a vývoja dlhu mesta Brezna. Predkladá a spracovala pani hlavná kontrolórka, nech sa páči. 

Spojíme, áno, hlasovanie... teda rozpravu 11.1 a 11.2. Nech sa páči. Súhlasíte, áno? Nech sa páči. 
 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne. 

Takže predkladám správy o výsledku kontrol, ktoré som ukončila k termínu dnešného mestského 

zastupiteľstva. Prvá je kontrola, ktorú vždy robím kedy spracovávam aj odborné stanovisko k 

záverečnému účtu. Je to kontrola stavu a vývoja dlhu mesta Brezna. Určite ste si všimli aj pri 

záverečnom účte, že náš dlh klesá a teda moja kontrola dopadla dobre, respektíve výborne, lebo 



dobre je na trojku a výborne je na jednotku. A čo sa týka druhej kontroly, je to kontrola, ktorú som 

robila na našich rozpočtových organizáciách, čiže v školách a školských zariadeniach. Tá dopadla 

dobre. Čiže všetky školy a školské zariadenia kontrola až na dve školy bola kontrola bez 

nedostatkov. Tie dve školy, kde boli zistené nedostatky, tak prijali opatrenia. Dnes bol termín na 

prijatie opatrení, opatrenia boli prijaté a z mojej strany bola aj ponúknutá pomoc pri inventarizácii 

alebo pri realizácii inventarizácií v tomto roku ku koncu roka, aby naozaj už tá inventarizácia 

dopadla dobre. Takže predpokladám, že inventarizácia k 31.12.2019 aj v týchto dvoch školách bude 

uspokojivá a nebudú zistené nedostatky v ďalšom období. Takže z mojej strany toľko. Ak budú 

vaše otázky, rada na ne odpoviem, ďakujem pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne, nech sa páči, otváram rozpravu 

kolegyne, kolegovia. Ja len doplním, že trend držíme stále taký, aby sme znižovali dlh. Budúci rok 

by to malo byť opäť zase lepšie aj napriek tej náročnosti investičných akcií, ktoré nás čakajú, tak 

verím, že to udržíme. Budeme robiť ďalšie opatrenia, aby sme... nie personálne, podotýkam, aby 

sme to hospodárenie udržali čo najlepšie, pretože aj treba povedať že tá vízia nie je dobrá pre nás. S 

niektorými som už s vami o tom hovoril. Ak by sa schválili zákony, ktoré sú momentálne 

navrhované, hlavne, čo sa týka podielových daní, tak by to pre nás nebolo určite pozitívne. Takže 

verím, že hlavne hospodárenie udržíme tak, aj za predpokladu, že by sa niečo menilo v náš 

neprospech, tak udržíme hlavne ten investičný trend, ktorý momentálne v meste máme. Spýtam sa 

ešte raz. Niekto do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Ďakujem pani hlavnej kontrolórke za 

správy a žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. Najprv jedného a potom 

druhého 

 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna berie na vedomie správu 

o výsledku kontroly stavu a vývoja dlhu mesta Brezna. To je prvé. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, 

hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 68/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Poprosím 11.2. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna berie na vedomie 

Správu o výsledku kontroly procesu inventarizácie majetku v školách a školských zariadeniach. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, 

hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 69/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 12.1 - Žiadosť Erika Veverku o nájom pozemku vk. ú. Brezno, nad obcou Michalová 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 12. To sú Majetkové záležitosti. Pod 



bodom 12.1. máme Žiadosť Erika Veverku o nájom pozemku v katastrálnom území Brezno, nad 

obcou Michalová. Nech sa páči. 
 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 

Pán Erik Veverka požiadal mesto Brezno o nájom pozemku. Jedná sa o časť parcely 9419/1 o 

výmere cca 30.000 metrov štvorcových. Žiadateľ plánuje pozemok, ktorý je predmetom žiadosti, 

využívať na poľnohospodárske účely. Materiál je pripravený ako nesúhlasný a to na základe 

stanoviska spoločnosti Lesy mesta Brezna, ktorí vo svojom nesúhlasnom stanovisku uvádzajú dva 

dôvody, prečo nesúhlasia. A prvým dôvodom je to, že sa predmetná parcela bezprostredne susedí s 

lesnými pozemkami, ktoré sú v ich obhospodarovaní a druhým dôvodom je záujem spoločnosti 

Lesy mesta Brezna s.r.o. do budúcna spustiť poľnohospodársku výrobu v súvislosti s prevádzkou 

zvernice. To znamená, že plánovali by užívať aj okolité pozemky, ktoré sú vo vlastníctve mesta 

Brezna. Z toho dôvodu je materiál pripravený ako nesúhlasný. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Stanoviská komisií. Finančná? 

 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia uznesením odporúča neschváliť nájom 

nehnuteľného majetku tak, ako je pripravený. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj takisto odporúča mestskému 

zastupiteľstvu neschváliť prenájom z uvedených dôvodov. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, 

kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla 

návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie žiadosť Erika Veverku bytom ďalej, ako je uvedené v texte. Po druhé, neschvaľuje nájom 

nehnuteľného majetku mesta Brezna. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, nech sa páči kolegyne, kolegovia, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 70/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 12.2 - Žiadosť Mareka Kováčika, o uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 12.2 - Žiadosť Mareka Kováčika, o 

uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena. Nech sa páči. 
 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 

Marek Kováčik požiadal mesto Brezno o uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena. Vo 

svojej pôvodnej žiadosti bolo možné mu na základe súhlasu primátora mesta, bolo mu umožnené 

udelenie predbežného súhlasu s umiestnením inžinierskych sietí a to za podmienky, že po 

/nezrozumiteľné/ zameraní týchto prípojok k jeho nehnuteľnosti bude žiadateľ musieť znovu 

požiadať mesto Brezno o uzatvorenie riadnej zmluvy o zriadení vecného bremena a to za 

jednorazovú odplatu stanovenú znaleckým posudkom, ktorý bude vyhotovený na náklady žiadateľa. 



Takže predmetom uznesenia je schválenie samotnej konečnej zmluvy o zriadení vecného bremena 

medzi mestom Brezno a Marekom Kováčikom. Vecné bremeno by spočívalo v časovo 

neobmedzenej povinnosti povinného vecného bremena, teda mesta Brezna strpieť vybudovanie a 

uloženie podzemného vedenia a inžinierskych sietí a to vodovodnej, elektrickej a kanalizačnej 

prípojky v rozsahu tak, ako je v priloženom náčrte na parcelách 4363 a 4406/11 a v časti B by to 

bolo umožnenie neobmedzeného prístupu cez zaťažené pozemky ku vodovodnej, elektrickej a 

kanalizačnej prípojke, ktoré budú umiestnené na pozemkoch, ktoré sú vo vlastníctve žiadateľa a 

ktorý má na nich umiestnený rozostavaný rodinný dom. Vecné bremeno sa zriaďuje za jednorazovú 

odplatu, ktorá je určená znaleckým posudkom. Znalecký posudok vyhotovil pán inžinier Štefan 

Pastierovič vo výške 260 Eur, čo predstavuje sumu 2,59 za bežný meter. A to za podmienok, že 

náklady spojené s návrhom na vklad do katastra nehnuteľností bude znášať oprávnený z vecného 

bremena. Toto vecné bremeno sa zriadi ako vecné právo in rem v prospech oprávneného,to 

znamená, vlastníka nehnuteľností na pozemkoch tak, ako sú uvedené v texte. Toľko v skratke. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Stanoviská komisií? Finančná, poprosím. 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia uznesením odporúča schváliť uzavretie 

zmluvy o zriadení vecného bremena tak, ako to je pripravené. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Takisto aj komisia pre rozvoj odporúča 

mestskému zastupiteľstvu schváliť tento bod tak, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, otváram rozpravu, nech sa páči. Pán poslanec 

Fašang, nech sa páči. 
 

Miroslav Fašang, poslanec: Ďakujem za slovo. Ja sa chcem opýtať. Siete sú teda už položené, tak? 

 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 
Áno. 
 

Miroslav Fašang, poslanec: Chcem poprosiť do budúcna, keď budú takéto veci, aby siete boli 

ukladané tak, aby naše ďalšie pozemky neboli nejak obmedzované alebo znehodnocované. Netýka 

sa to len tohto prípadu alebo tohto prípadu, ale to sme videli aj pri kasárňach, kde v podstate 

investor chcel ťahať siete stredom pozemku, čiže parcely boli ďalej nevyužiteľné. Čiže ak úrad dá 

predbežný súhlas, nech aj stanoví podmienky, kade tie siete ťahať, aby to nebolo najkratšou cestou 

a potom my máme nevyužiteľný pozemok. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Súhlasím, určite. Ešte niekto ďalší? 

 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: V 

tomto konkrétnom prípade to bola najkratšia možná cesta k nehnuteľnostiam vo vlastníctve 

žiadateľa. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ale nie, ak nás obmedzí potom. Že nie, ak nás 

obmedzuje potom v majetkových právach. 
 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 

Tie pozemky, cez ktoré prechádzajú tieto siete inžinierske, sú pozemky, ktoré nie sú zo strany mesta 

nejakým spôsobom inak využiteľné, nakoľko oni tvoria prístupovú cestu aj k pozemkom, ktoré sú 

za bytovkami na Podkoreňovej. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tak potom fajn... 
 



Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 
Tam k tomu obmedzeniu nedochádza. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, 

rozpravu končím, žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie žiadosť Mareka Kováčika. Po druhé, schvaľuje uzatvorenie zmluvy medzi mestom 

Breznom a Marekom Kováčikom ďalej ako je uvedené v texte. Vecné bremeno sa zriaďuje za 

odplatu, jednorazovú náhradu 260 eur za podmienok, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 71/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 11.3 - Žiadosť Ing. Jozefa Marčoka a manželky Mgr. Agnesy Marčokovej,o uzatvorenie 

zmluvy o zriadení vecného bremena 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 12.3, tým je Žiadosť inžiniera Jozefa 

Marčoka a manželky pani magisterky Agnesy Marčokovej,o uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného 

bremena. Nech sa páči. 
 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 

Takže manželom Marčokovcom bol taktiež udelený súhlas s umiestnením inžinierskych sietí a to 

kanalizačnej prípojky na dotknutých pozemkoch s tým, že po realizácii uloženia kanalizačnej 

prípojky budú žiadatelia povinní vykonať porealizačné zameranie rozsahu vecného bremena a 

následne budú povinní s mestom Breznom uzatvoriť riadnu zmluvu o zriadení vecného bremena za 

jednorazovú odplatu stanovenú znaleckým posudkom. Po umiestnení inžinierskych sietí žiadatelia 

požiadali mesto Brezno o uzatvorenie riadnej zmluvy o zriadení vecného bremena medzi mestom 

Breznom a manželmi Marčokovcami s tým, že vecné bremeno spočíva v časovo neobmedzenej 

povinnosti povinného z vecného bremena strpieť za A vybudovanie a uloženie podzemného vedenia 

inžinierskych sietí a to kanalizačnej prípojky v rozsahu podľa geometrického plánu tak, ako je 

uvedené v texte. A v časti B umožnenie neobmedzeného prístupu cez zaťažené pozemky ku 

kanalizačnému potrubiu na nehnuteľnosti, ktoré sú vo vlastníctve žiadateľov a ktorí majú na nich 

postavený rodinný dom. Vecné bremeno sa zriaďuje za odplatu, jednorazovú úhradu určenú 

znaleckým posudkom vyhotoveným pánom inžinierom Miroslavom Dubcom vo výške 37 eur, čo 

predstavuje 4,15 eura za bežný meter. Podmienky sú identické ako v predchádzajúcom návrhu. 

Náklady na správne poplatky spojené s návrhom na vklad do katastra nehnuteľností bude znášať 

oprávnený z vecného bremena. Vecné bremeno sa zriaďuje ako vecné právo in rem v prospech 

vlastníkov nehnuteľností na pozemkoch 6159/2, 6159/14, na ktorých majú postavený žiadatelia 

rodinný dom. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne, stanoviská komisií. Finančná? 

 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia prijala uznesenie, ktorým odporúča 

schváliť. 
 



Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. Rozvoj? 

 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj takisto odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť tak, ako je pripravené to uznesenie. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: ďakujem, otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, 

kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla 

návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie žiadosť manželov Marčokovcov, po druhé schvaľuje uzatvorenie zmluvy medzi mestom 

Breznom a manželmi Marčokovcami, ďalej ako je uvedené v texte. Vecné bremeno sa zriaďuje za 

odplatu, jednorazovú náhradu 37 eur za podmienok ďalej, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 72/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 12.4 - Žiadosť  LESY  MESTO  BREZNO,  s.r.o.  O odkúpenie  budovy  lesného 

hospodárstva Bachláč v k. ú.  Jarabá 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 12.4, tým je Žiadosť  LESY  MESTO 

BREZNO,  o odkúpenie  budovy  lesného hospodárstva Bachláč v katastrálnom území  Jarabá. 

Nech sa páči, pani doktorka. 
 

JUDr. Iveta Biela, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 
Dobrý deň prajem, vážení prítomní. Lesy mesta Brezno, spoločnosť s ručením obmedzeným 

požiadali mesto o odkúpenie stavby, toto nie je k tomu bodu, tak. Odkúpenie stavby budovy 

lesného hospodárstva Bachláč, ktorá sa nachádza v obci Jarabá v katastrálnom území Jarabá. Číslo 

súpisné 106, ktorú túto stavbu mesto odkúpilo pred piatimi rokmi od štátnych lesov. S tým, že teraz 

je záujem našej teda spoločnosti Lesy mesta Brezno o odkúpenie tejto stavby do ich vlastníctva. 

Keďže majú záujem túto stavbu zrekonštruovať a ďalej ju používať pre svoje potreby. Lesy mesta 

Brezna hospodárenia na všetkých okolitých pozemkoch okolo tejto stavby v rámci teda 

vykonávania svojej základnej činnosti. Predmetom, podotýkam, že predmetom prevodu nebude 

pozemok pod stavbou, pretože je tam problém so zápisom v katastri, je tam duplicitné vlastníctvo v 

Č-čkovom stave v prospech mesta, ale v B-čkovom stave v prospech fyzických osôb a táto situácia 

doposiaľ nie je katastrom vyriešená. Navrhovaná kúpna cena vychádza z posudkovej ceny, za ktorú 

mesto pred piatimi rokmi tú stavbu kúpilo s tým, že sa navýšila o desať percent, čiže výsledná 

kúpna cena by bola 5.715,60 eur. Stanovisko architektky mesta je odporúčacie na vykonanie 

prevodu.v prípade prevodu sa jedná o prevod s osobitným zreteľom, ktorý spočíva práve v tom, že e 

záujem žiadateľa o zhodnotenie a zrekonštruovanie tejto stavby a jej ďalšie užívanie. Na schválenie 

tejto žiadosti je potrebná trojpätinová väčšina, keďže sa jedná o prevod podľa osobitného zreteľa. Z 

mojej strany zatiaľ všetko. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Stanoviská komisií, finančná? 

 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Komisia finančná odporúča schváliť trojpätinovou väčšinou 

všetkých poslancov tento prevod. 



 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj takisto odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť tento prevod. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, otváram rozpravu. Ak nikto do rozpravy, 

rozpravu končím, žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie žiadosť Lesy mesta Brezno. Po druhé, vyhlasuje pre účel prevodu nehnuteľný majetok 

mesta Brezna, budovu lesného hospodárstva Bachláč za prebytočný. Po tretie, schvaľuje 

trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov predaj nehnuteľného majetku mesta Brezno, budovu 

lesného hospodárstva Bachláč v celosti do výlučného vlastníctva kupujúceho Lesy Mest a Brezna 

za kúpnu cenu 5715,6 eur za podmienky, ako je uvedené v texte. 
 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 73/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 12.5 - Vyhlásenie nehnuteľného majetku mesta - pozemku na Školskej ul. v Brezne za 

prebytočný  majetok  na  účel  výpožičky;  zrušenie  uznesenia  MsZ  č.  28/2019 z20.02.2019   o 

schválení  nájmu  pozemku  pre  Súkromnú  strednú  odbornú  školu pedagogickú EGB Brezno 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 12.5, tým je Vyhlásenie nehnuteľného 

majetku mesta - pozemku na Školskej ulici v Brezne za prebytočný  majetok  na  účel  výpožičky; 

zrušenie  uznesenia  číslo 28/2019   o schválení  nájmu  pozemku  pre  Súkromnú  strednú  odbornú 

školu pedagogickú EGB Brezno. Nech sa páči. 
 

JUDr. Iveta Biela, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 

Takže na zasadnutí Mestského zastupiteľstva vo februári bolo schválené uznesenie s číslom 28, 

ktorým sta schválilo prenechanie pozemku, parcela 2956/1 v katastrálnom území Brezno do nájmu 

Súkromnej strednej odbornej školy pedagogickej EGB na dobu neurčitú za nájomné 183,36 eur 

ročne. Jedná sa vlastne o pozemok a vnútorný areál detského parku na Školskej ulici, ako je vidieť 

na obrázku. Nájomná zmluva bola na základe teda uznesenia nachystaná, zaslaná žiadateľovi na 

oboznámenie sa na podpis. Ale tento nájomnú zmluvu nepodpísal z dôvodu, že teda v prípade 

užívania formou nájmu by to bolo preňho nerentabilné, keďže s udržiavaním pozemku, ktorý  

takisto teda, ku ktorému bol zaviazaný, by mal ďalšie náklady. Takže nájomná zmluva sa 

nepodpísala a je potrebné prijaté uznesenie zrušiť, lebo nie je možné ho splniť. Zároveň Súkromná 

odborná škola pedagogická EGB požiadala, aby mesto znovu prehodnotilo jeho žiadosť s tým, že 

by sa zaoberalo formou užívania tohto pozemku formou výpožičky. Teda bezplatne, nie formou 

nájmu. Čiže neplatil by sa nájom, ale s tým, že tak ako v prípade nájmu by sa postarali o údržbu a 

udržiavanie tohto pozemku. Takže z toho dôvodu je predkladaná žiadosť o výpožičku a v takomto 

prípade mestské zastupiteľstvo schvaľuje prebytočnosť pozemku pre formu o prenechanie do 

výpožičky a samotnú zmluvu výpožičky už potom podpisuje primátor mesta. Takže materiál 

nachystaný v zmysle zrušiť pôvodné uznesenie, zobrať na vedomie žiadosť Súkromnej strednej 

odbornej školy EGB o výpožičku a vyhlásiť predmetný pozemok za prebytočný pre účel 

prenechania do výpožičky. 



 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, stanovisko komisií, finančná? 

 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia odporúča vyhlásiť tento pozemok pre účel 

do dočasného užívania formou výpožičky. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Za prebytočný. Dobre, ďalej? 

 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj takisto odporúča mestskému 

zastupiteľstvu vyhlásiť tento majetok za prebytočný... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, Ďakujem pekne, otváram rozpravu, nech sa páči. 

Pán poslanec Hašan, nech sa páči. 
 

Milan Hašan, poslanec: Ďakujem pekne. Pýtam sa. Keď to dáme do výpožičky, tak tá škola tú 

údržbu aj tak bude musieť znášať, hej, sama. To je jedno. A tých 186 eur alebo koľko to je, to ju 

zruinuje, keď to chce teraz zadarmo? A potom, keby sme jej to dali do prenájmu, tak 186 alebo 

koľko to bolo? To sa iba pýtam, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Toto nie je otázka na nás, pán poslanec. To je otázka na 

školu. Tak asi s tým majú problém, keď sa takto vyjadrili. Nezruinuje to ani možno ich, ale ani nás, 

hej? A momentálne je to nevyužívaný priestor. Výpožička sa dá vždy prehodnotiť, takže ja nevidím 

problém v tomto. Pán poslanec Strmeň do rozpravy, nech sa páči. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Ja tiež len otázku v náväznosti na to teda, otázka na mesto, 

kto bude kontrolovať využívanie toho areálu a jeho udržiavanie v takom stave, aby sme sa za to 

nemuseli hanbiť, hej? Keďže tých 180 euro by ich možno trošku motivovalo k tomu, aby si dali 

pozor na to, kto tam chodí, aby si to zabezpečili a udržiavali. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ktokoľvek, pán poslanec, však chodíme dookola mnohí, 

takže budeme vidieť, že či sa o to starajú alebo nestarajú. Vizuálne stačí, si myslím, budeme vidieť. 

Ďakujem. Pán poslanec Barančok, nech sa páči. 
 

Andrej Barančok, poslanec: Takú rečnícku otázku, že či my sme ani a do budúcna neplánujeme 

nijak využiť tento pozemok? Nemáme niečo v myšlienkach? Lebo pozerám, že je to pekná rozloha 

1500 metrov štvorcových. Či máte niečo vy v hlave nejaký zámer alebo možno do budúcna? To je 

lukratívny pozemok, možno odpredaj alebo ja neviem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: My sme mali zámer výstavby bytov aj v tomto areáli. Na 

jednej aj na druhej strane s využitím jednej plochy pre možno parkovanie. Ale zo stanoviska 

Krajského pamiatkového úradu sme sa rozhodli, že nevyužijeme tento priestor, lebo podlažnosť, 

ktorú nám určili ako smerodajnú, tak by tak podstatne obmedzila tú výstavbu, že sa nám to 

jednoducho neoplatí. Teda mohli by sme tam postaviť, poviem, desať bytov, čo je pre nás absolútne 

nezaujímavé a pre nás je zaujímavé tridsať a viac. Minimálne aspoň do budúcna. Takže sme 

uvažovali o tom, že by sme skôr možno využili tento pozemok na buď predaj. Ja by som tam nešiel 

veľmi do nejakého zámeru verejného priestoru, lebo tam boli problémy s tým, poviem na rovinu, 

akí ľudia tam chodili. A to viete veľmi dobre, keď to bolo otvorené. Takže treba si to zvážiť. Ako je 

to potom na pracovnú debatu, že čo s tým ďalej. Je to určite zaujímavý pozemok, ale poviem, pre 

nejakú verejnú službu pre nás momentálne nie, hej? My skôr uvažujeme napríklad, ak sa bavíme o 

bytoch, tak sa momentálne zaujímame o areál súčasných technických služieb, čo sme aj viackrát 

spolu prerokovali. Ale toto je na debatu, hej, že akým spôsobom. Len vravím, ak verejný priestor, 

tak tam vidím trošku problém v tom, že aby sa nám to nezvrhlo na niečo, čo bolo pred tým. Lebo 

bola snaha pred tým, aby to bolo využívané ako nejaký zaujímavý verejný priestor, ale nebolo to 

dobré. Takže takto zatiaľ. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam 



návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé ruší uznesenie 

MsZ číslo 28/2019 v celom rozsahu. Po druhé, berie na vedomie žiadosť Súkromnej strednej 

odbornej školy pedagogickej EBG. Po tretie vyhlasuje pre účel dočasného užívania formou 

výpožičky nehnuteľný majetok mesta Brezno tak, ako je uvedené v texte za prebytočný. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? 

Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 74/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 12.6 - Žiadosť Ervína Krišku o odkúpenie pozemku na Školskej ulici v Brezne 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 12.6, tam je Žiadosť Ervína Krišku o 

odkúpenie pozemku na Školskej ulici v Brezne. Nech sa páči. 
 

JUDr. Iveta Biela, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 

Takže žiadosť pána Ervína Krišku o odkúpenie časti pozemku sa týka presne toho istého pozemku, 

o ktorom sme pojednávali v minulom bode, teda parcely, ktorá tvorí vnútorný areál detského parku 

na Školskej ulici. Pán Kriška opakovane požiadal o odkúpenie časti tohto pozemku. Urobil tak už 

presne pred rokom, keď požiadal o odkúpenie pozemku približne o rozlohe 28 metrov štvorcových. 

Vtedy jeho žiadosť nebola ... nebolo vyhovené. Teraz svoju žiadosť zopakoval s tým, že zredukoval 

požiadavku na pozemok približne v rozlohe 14 metrov štvorcových. Dôvod je rovnaký ako v 

predchádzajúcom kole s tým, že mal záujem vyrovnať hranicu svojho pozemku, ktorý má z druhej 

strany plota na obrázku. Hranicu tohto pozemku chcel vyrovnať do pravého uhla, teda podať plot a 

vyrovnať ho, pretože má zámer rozšíriť svoju prevádzku autodielne na svojom pozemku a postaviť 

tam novú dielňu a na ten účel potreboval, teda uviedol, že potrebuje vyrovnať hranicu tohto 

pozemku s tým, že on by plot preložil a vyrovnal na vlastné náklady. Architektka mesta dala k 

žiadosti stanovisko teda, že neodporúča odpredanie tohto pozemku. Z toho dôvodu je návrh 

uznesenia nachystaný v zmysle teda, že žiadosť pána Krišku sa o odpredaj časti pozemku v rozsahu 

približne 14 metrov štvorcových sa neschvaľuje. Ďakujem pekne. Stanoviská komisií? Finančná, 

poprosím? 

 

Martin Juhaniak, finančná komisia: ... predaj pozemku finančná komisia odporúča neschváliť. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, komisia pre rozvoj? 

 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj takisto odporúča mestskému 

zastupiteľstvu predaj tohto pozemku neschváliť. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, otváram rozpravu. Nech sa páči. Ak nikto do 

rozpravy... pán poslanec Obernauer, nech sa páči. 
 

Július Obernauer, poslanec: Ďakujem pekne. Trošku si kladiem tak otázku a položím ju aj nahlas. 

14 metrov štvorcových ak občanovi pomôže, je ochotný na svoje náklady dokonca preložiť plot, 

čiže... či je to taký problém. Neviem, mne sa to nejak. Kladiem otázku. Jedná sa o 14 metrov 

štvorcových. Ďakujem. 



 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Pán poslanec Barančok? 

 

Andrej Barančok, poslanec: .../nezrozumiteľné/ ... na komisiu príslušnú, že prečo je zamietavé 

stanovisko. Je tam dajaký vážny dôvod alebo? 

 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Ak môžem ja povedať, toto je už vlastne tretia... 

tretie prikúpenie pozemku pre pána Krišku od doby, ako začal realizovať svoj, dá sa povedať, 

podnikateľský zámer, tak vždy od mesta vlastne nejakým spôsobom sa prikupovalo pár metrov 

štvorcových pozemku, ktorý je v centre mesta a z hľadiska hodnoty toho pozemku je to jeden z 

najlukratívnejších pozemkov, lebo žiadny iný taký už nie je voľný. A tie dôvody, to je na dlhšiu 

debatu proste. On sám usúdil proste, že si prepracoval projekt a nepotrebuje to už vymieňať, lebo 

skutočne tie náklady, ktoré by mal spojené s kúpou toho pozemku a s preložením toho oplotenia, 

boli tak enormne vysoké, že on radšej prerobil ten projekt a bude realizovať ten svoj zámer trochu 

iným spôsobom. Nie... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale aj do budúcna, ja si myslím, že takéto pozemky nie je 

rozumné ani v takýchto malých častiach znižovať výmery, pretože keby to bolo niekde pozemok v 

extraviláne mesta alebo v zastavanej časti domovej, tak to beriem. Ale tento pozemok je tak 

využiteľný pre verejné služby, ako aj pre komerčné, takže podľa mňa je absolútne, absolútne 

nerozumné, aby sme ukrajovali z takýchto pozemkov po takýchto malých častiach, takže za mňa 

určite stanovisko nie aj do budúcna. Pani poslankyňa Štugnerová ešte, nech sa páči. 
 

Ľubica Štugnerová, poslankyňa: No, v podstate ste mi už odpovedali na tú otázku, lebo som sa 

chcela tiež spýtať to isté. Pán Králik mi už odpovedal, no. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, 

rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie žiadosť Ervína Krišku, po druhé, neschvaľuje predaj nehnuteľného majetku mesta Brezna 

tak, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 75/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 12.7 - Žiadosť SR -Slovenská správa ciest o uzatvorenie zmlúv o zriadení vecného 

bremena  v súvislosti so stavbou „I/66 -Brezno, obchvat I. etapa“ 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu12.7. Tým je Žiadosť Slovenská 

správa ciest o uzatvorenie zmlúv o zriadení vecného bremena  v súvislosti so stavbou obchvat I. 

etapa. Nech sa páči... 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Slovenská správa ciest požiadala 

mesto o uzatvorenie ďalšieho balíka zmlúv zriadení vecných bremien, ktoré súvisia s realizáciou 

stavby obchvatu mesta v I. etape. Tentokrát sa jedná o šesť zmlúv o zriadení vecných bremien. 



Predmetom všetkých zmlúv sú zriadenie vecných bremien na pozemky, kde už boli teda v súvislosti 

s realizáciou obchvatu zriadené príslušné inžinierske siete, osvetlenie, kanalizácia, vodovod a 

podobne. Týchto šesť zmlúv v podstate... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Poprosím vás, kolegyne, kolegovia tichšie, aby sme sa 

nerušili. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Účastníkmi každej zmluvy je 

samozrejme mesto, keďže ich schvaľujeme s tým, že je buď v pozícii oprávneného z vecného 

bremena alebo povinného z vecného bremena v závislosti od situácie a ďalším účastníkom je 

Slovenská správa ciest buď ako oprávnený, povinný alebo ako sprostredkovateľská osoba a v 

niektorých prípadoch sa zriadi vecné bremeno v prospech tretích osôb, plus ďalších právnických 

osôb alebo aj fyzických osôb. Všetky, pri všetkých zmluvách je rozsah vecného bremena na 

uloženie sietí zameraný osobitným geometrickým plánom. Pozemky, ktorých sa vecné bremeno 

týka, sú vymenované v zmluvách, aj uznesení. Vecné bremená tam, kde je dohodnutá odplata, je 

vypracovaný znalecký posudok s tým, že určená je hodnota odplaty za zriadenie vecného bremena. 

Mesto nemá s týmito úkonmi žiadne náklady, pretože v prípade, kde je povinným, odplata mu bude 

uhradená, v prípade, kde je oprávneným, je vecné bremeno bezodplatné. Náklady na vklad do 

katastra nehnuteľností znáša štát prostredníctvom Slovenskej správy ciest. Keďže sa jedná o 

nakladanie s nehnuteľným majetkom v zmysle našich zásad je potrebné zriadenie vecného bremena 

na pozemky vo vlastníctve mesta schváliť mestským zastupiteľstvom. Stačí schválenie jednoduchou 

väčšinou. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Stanovisko komisie finančnej? 

 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia odporúča schváliť uzavretie zmlúv o 

zriadení vecného bremena tak, ako je materiál pripravený. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj takisto odporúča Mestskému 

zastupiteľstvu schváliť tak, ako je uvedené v texte toto uznesenie. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, otváram rozpravu. Ak nikto do rozpravy, 

rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna, I – berie na vedomie 

žiadosť Slovenskej republiky Slovenská správa ciest o uzatvorení nasledovných zmlúv o zriadení 

vecného bremena pod bodmi 1 až 6 tak, ako je uvedené v texte. II – schvaľuje zmluvy medzi 

účastníkmi Banskobystrický samosprávny kraj, Slovenská republika Slovenská správa ciest a 

mestom Breznom. Predmet je vecné bremeno pod bodom 1, 2, 3, 4, 5, 6 tak, ako je uvedené v texte. 

Odplata – bezodplatne za podmienok tak, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 76/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

Bod č. 12.8. - Žiadosť Oľgy Mancošovej, o kúpu nehnuteľnosti parcely č. CKN 4556 v kat. území 

Brezno 



 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 12.8 - Žiadosť Oľgy Mancošovej, o 

kúpu nehnuteľnosti parcely v katastrálnom území Brezno, nech sa páči. 
 

Mgr.Vladimír Šiška, Odbor právny a majetkový Mestského úradu Brezno: Ďakujem. Dobrý 

deň, vážený pán primátor, vážený poslanecký zbor. Pani Oľga Mancošová ako jedna z troch 

podielových spoluvlastníkov stavby rodinného domu a priľahlých pozemkov k tejto stavbe 

požiadala mesto Brezno o odkúpenie pozemku. Jedná sa o parcelu číslo 4556 o celkovej výmere 51 

štvorcových metrov a to požiadala mesto o odkúpenie z dôvodu, aby si tak s ostatnými podielovými 

spoluvlastníkmi zabezpečili prístup z miestnej komunikácie k nehnuteľnostiam v ich vlastníctve. 

Návrh uznesenia je koncipovaný na schvaľuje a to z dôvodu hodného osobitného zreteľa, nakoľko 

sa jedná o pozemok priľahlý k pozemku vo vlastníctve žiadateľov do výmery tristo metrov 

štvorcových. Z dôvodu, aký si... keďže požiadala len sama žiadateľka ako jedna z troch 

podielových spoluvlastníkov, návrh uznesenia je pripravený z dôvodu akejsi právnej istoty tak, že 

tento pozemok by sa odpredal do podielového spoluvlastníctva všetkým trom podielovým 

spoluvlastníkom, pričom tie spoluvlastnícke podiely by boli totožné, v akých vlastnia 

nehnuteľnosti, ku ktorým si takto chcú zabezpečiť prístup. Toľko z mojej strany. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Stanovisk komisií poprosím. 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia uznesením odporúča schváliť predaj 

nehnuteľného majetku mesta tak, ako je pripravený. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj takisto odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť uvedený bod, lebo sú to naozaj veci, ktoré viac-menej mali byť 

vysporiadané už veľmi dávno. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa páči. Prvý do 

rozpravy pán poslanec Barančok. 
 

Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem, ja len jednu technickú a my sme to už niekoľkokrát v 

minulom období hovorili, lebo mne z tohto nie je, samozrejme, jasné, môžem si vyhľadať, neviem 

podľa čoho, kde to vôbec je, ale aspoň tú fotku nejakú tam umiestniť. Mám tam náčrtok, ale nemám 

fotku napríklad toho pozemku, ani kde sa nachádza. Mám fotku parcela registra C. Vždy sme mali 

aspoň pozemky nejak odfotené normálnym fotoaparátom. Lebo z tej fotky ani neviem ani, že kde sa 

to nachádza. Nemáme ju, aspoň ja nie. Lebo ani v texte, vieš, nie je napísané, že kde sa vôbec 

nachádza ten pozemok, je len zas vypísané CKN 4556 a to je všetko. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Na štvrtej strane... 
 

Andrej Barančok, poslanec: No ja ju nemám. A vieš z mapky, kde to je? Ja len naozaj tú 

technickú pripomienku, že mávali sme tie fotky a človek sa vedel orientovať podľa toho. Z tohto 

neviem, že... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, len ako...Viete si to pozrieť aj na katastri bez 

problémov, hej? Všetci by ste mali byť aj technicky vybavení. Dali sme podporu na to. Je to jeden 

klik na internete, takže tak sa to dá tiež... akože doplníme, ale myslím si, že je to, vravím jeden klik 

na internete tak alebo dva. Pán poslanec Strmeň s faktickou, nech sa páči. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem, dovolil by som si vysvetliť teda, o ktorý dom ide, lebo 

keďže roky som tadiaľ chodil, presne vám poviem. Odbočíte na Podkoreňovú doprava a je to tretí 

dom po ľavej ruke, hej, potom smerom... alebo prvý dom pod budovou administratívnou roľníckeho 

družstva, alebo poľnohospodárskeho družstva. Čiže jedná sa o ten cvik medzi cestou a tým domom, 



o takú predzahrádku. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Vieš, pán poslanec, už? 

 

Vladimír Strmeň, poslanec: Áno, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Nie, nie, že či pán poslanec vie. Áno? Dobre, ďakujem. 

Dobre. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie žiadosť Oľgy Mancúšovej, po druhé vyhlasuje pre účet prevodu nehnuteľný majetok mesta 

Brezna za prebytočný. Po tretie, schvaľuje predaj nehnuteľného majetku do podielového vlastníctva 

Oľgy Mancúšovej tak, ako je uvedené v texte za kúpnu cenu, ktorá bude určená znaleckým 

posudkom znalca určeného mestom za podmienok, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 77/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 12.9 - Žiadosť Hroncovej Kataríny, o kúpu nehnuteľnosti parcely č. CKN 748 vkat. území 

Brezno, MESTO BREZNO Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01  Brezno 3 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pod bodom 12.8, pardon 12.9. máme Žiadosť Hroncovej 

Kataríny, o kúpu nehnuteľnosti parcely číslo CKN 748 v katastrálnom území Brezno. Nech sa páči. 
 

Mgr.Vladimír Šiška, Odbor právny a majetkový Mestského úradu Brezno: Pozemok, ktorý je 

predmetom žiadosti o celkovej výmere 21 metrov štvorcových je zastavaný stavbou garáže. Stavba 

garáže je v podielovom spoluvlastníctve žiadateľky a jej synovca, pána Schmidta. Návrh uznesenia 

je pripravený na schvaľuje, ale teraz v tomto prípade do výlučného vlastníctva žiadateľky, pretože k 

žiadosti bol doručený súhlas pána Schmidta s úradne overeným podpisom, aby si pozemok odkúpila 

do výlučného vlastníctva žiadateľka. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, stanoviská komisií. 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia odporúča schváliť predaj tohto uvedeného 

pozemku. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj takisto odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť prevod tak, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa páči. Ak nikto 

do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie žiadosť Kataríny Hroncovej, po druhé vyhlasuje pre účel prevodu nehnuteľný majetok 

mesta Brezna za prebytočný, po tretie schvaľuje predaj nehnuteľného majetku mesta Brezna 

pozemok do vlastníctva Kataríny Hroncovej v celosti za kúpnu cenu, ktorá bude určená znaleckým 



posudkom za podmienok, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 78/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 12.10. - Žiadosť Jaroslava Oláha o nájom  pozemku na  Vrbovej ulici v Brezne 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pod bodom 12.10 máme Žiadosť Jaroslava Oláha o nájom 

pozemku na  Vrbovej ulici Brezno Nech sa páči. 
 

Mgr.Vladimír Šiška, Odbor právny a  majetkový Mestského úradu Brezno: Pán Oláh požiadal 

o nájom pozemku o výmere približne päťdesiat štvorcových metrov. Jedná sa o časť parcely registra 

C číslo 2008. Návrh uznesenia je pripravený na neschvaľuje a vychádza zo stanoviska architektky 

mesta, ktorá nájom neodporúča z dôvodu bezprostrednej blízkosti Kabátovského potoka, ktorý sa 

každoročne vylieva a zaplavuje okolité pozemky. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Stanoviská komisií? Finančná? 

 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia uznesením odporúča neschváliť nájom 

tohto nehnuteľného majetku. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanovisko komisie pre rozvoj? 

 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj takisto odporúča mestskému 

zastupiteľstvu neschváliť uvedený bod z dôvodov, ktoré boli vlastne v dôvodovej správe. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Otváram rozpravu, nech sa páči. Ak nikto do rozpravy, 

rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla... Hlásiš sa do rozpravy, či? 

 

Robert Schmidt, poslanec: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Neskoro si stláčal, ale poď, ideš. Nech sa páči, pán 

poslanec Schmidt. 
 

Robert Schmidt, poslanec: Chcem sa opýtať, že po novej regulácii toho potoka Kabátovského z 

Mliekarenskej, či je stále tam taký problém s tým vylievaním. A keďže tento pán, ja to osobne 

poznám tento problém, má záujem o to, aby sa o to aj staral, lebo je tam veľký bordel, je to 

zarastené, sú tam aj hady a kadejaké veci a nikto sa o to ani nestará, takže či to je taký problém mu 

to dať do prenájmu. Ako aj s tým rizikom, že on vie, že sa to vylieva ten potok alebo vylieval v 

minulosti. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tak môžem aj ja. Máme s tým problém, áno. Hej? Áno. 

Máme stanovisko SVP k tomu, takže my s tým máme problém tak, ako je uvedené v stanovisku. 

Tak inak b sme to nekonštatovali, keby sme s tým problém nemali. Dobre, ešte niekto ďalší do 

rozpravy? Ak nie, rozpravu končím, žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Neuvedený, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na vedomie 



žiadosť Jaroslava Oláha tak, ako je uvedené v texte. Po druhé, neschvaľuje nájom nehnuteľného 

majetku mesta Brezna tak, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? 

Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 14 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 79/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 12.11. - Žiadosť  Slovenskej  republiky  v správe  Slovenská  správa  ciest, o nájom 

pozemkov na Kuzmányho ulici v Brezne 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu12.11 - Žiadosť  Slovenskej  republiky  

v správe  Slovenská  správa  ciest, o nájom pozemkov na Kuzmányho ulici v Brezne. Nech sa páči. 
 

Mgr.Vladimír Šiška, Odbor právny a  majetkový Mestského úradu Brezno: Ďakujem. Ako už 

bolo povedané, Slovenská republika požiadala mesto Brezno o nájom časti pozemkov. Jedná sa o 

časti pozemkov označené ako diely v rozsahu, ako sú uvedené v textovej časti návrhu uznesenia a 

to z dôvodu rekonštrukcie mosta premosťujúceho rieku Hron na Kuzmányho ulici. Návrh uznesenia 

je pripravený na schvaľuje a to z dôvodu hodného osobitného zreteľa, ktorým je tá skutočnosť, že 

sa jedná o realizáciu líniovej verejno-prospešnej stavby. Rozsah realizácie tej stavby je asi taký, že 

sa jedná o asanovanie pôvodného mostového objektu so zachovaním časti krajných opôr a 

vybudovaním nového objektu, výmena asfaltového krytu vozovky a priľahlých úsekov cesty od 

koncov mosta, úpravu jestvujúcich chodníkov pozdĺž cesty po oboch stranách mosta a preložku 

inžinierskych sietí. Doba nájmu je jeden mesiac, pretože žiadateľ a teda aj stavebník plánujú túto 

rekonštrukciu realizovať v mesiaci jún 2019. Výška nájmu je určená znaleckým posudkom, ktorý 

samozrejme zohľadňuje skutočnosť, že sa jedná o realizáciu verejnoprospešnej stavby. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, stanoviská komisií poprosím. 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia prijala uznesením odporučiť schváliť 

materiál tak, ako je pripravený. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj takisto odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť bod tak, ako je pripravený. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, otváram rozpravu, kolegyne, kolegovia. Pán 

poslanec Barančok, nech sa páči. 
 

Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem, ja mám dneska samé technické. Chcem sa spýtať, či ten 

most bude uzavretý celý ten mesiac a či bude uzavretý aj pre peších teda. A ako bude riešená nejaká 

možno MHD-čka tým smerom, lebo tam máme predsa aj katastrálny úrad, sú tam aj ďalšie firmy a 

zamestnanci tam dochádzajú. Nie každý má auto, či sa myslí aj na toto, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Môžete, áno. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Počas rekonštrukcie bude ten 

most úplne vyradený, pretože prišlo sa na to, že statika je nepostačujúca, takže sa bude celý búrať. 

Bude sa búrať v rámci jesenných až zimných mesiacov a potom sa bude rekonštruovať. 



Samozrejme, Slovenská správa ciest zabezpečuje aj projekt dopravného značenia a obchádzok, 

pretože budú vyslovene riešené obchádzky. 
 

Andrej Barančok, poslanec: /nezrozumiteľné/... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Nie, to bolo úplne vylúčené, pretože tam im vyšla statika 

záťaže tri tony na most a jednoducho nikto... 
 

Andrej Barančok, poslanec: Starou cestou, či neplánujeme ísť /nezrozumiteľné/... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ako zatiaľ to bolo vylúčené a boli aj zástupcovia MHD, 

nie, na tom stretnutí, ktoré bolo. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prosím? 

 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Nevieme. My sme radi, že k tomu dôjde, pretože ten most 

by bol tak či tak zatvorený, áno? Takže tam zo strany Slovenskej správy ciest, dá sa povedať, že 

išlo na ich pomery o rýchle konanie, tak by som to asi zhodnotil v náš prospech, samozrejme. Tam 

tá statika vyšla oveľa horšie ako napríklad v spomínanej Ľupči, o ktorej sa debatovalo, áno? Lebo 

tam bola záťaž stanovená podľa posudku na 16 ton, tu je tri tony. Tak si to viete porovnať, hej? 

 

Andrej Barančok, poslanec: /nezrozumiteľné/... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Môžem to prerokovať so SAD-kou, takže. Poznačte mi to, 

Zuzka, dobre? Vravím, zatiaľ bola dohoda takáto. Ďalej pani poslankyňa Skačanová. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Ďakujem za slovo, ja len nadviažem na pána Barančoka, že čo 

peší? Či tam bude niečo vytvorené nejaká lávka? Nič? 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Nie, však to je absolútna asanácia. No, cez lávku.. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Aha, oproti, áno, ďakujem. Čiže jedine týmto spôsobom. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale namiesto mosta nie je dôvod, ten ide úplne dole, takže 

tam budú prebiehať práce. Ale tadeto sa dá prejsť, áno, čo hovoria kolegovia. My sme mali 

stretnutia so Slovenskou správou ciest a najprv poviem, to ani pre nás nevyzeralo dobre, čo sa týka 

tej rekonštrukcie a potom sa to posunulo vpred, takže sme naozaj radi, že sa to pohlo. Pán poslanec 

Ambros, nech sa páči. 
 

Pavel Ambros, poslanec: Či sa neuvažuje nad tým, že nejaký špeciálny spoj MHD, že by tam 

chodil, lebo peší, no ale nebolo celkom zodpovedané. A druhá vec, je tam termín realizácie, že jún 

2019. Teda, či naozaj sa to stihne alebo ako dlho bude vlastne trvať? 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale my to nevieme povedať. To neni naša realizácia, takže 

nám sa ťažko k tomu vyjadriť. To je realizácia Slovenskej správy ciest, ešte raz, áno? Závisí to od 

súťaže, závisí to od realizácie. Ja sa neviem k tomu vyjadriť ako. Ani oni sa k tomu momentálne 

nevedia vyjadriť. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 



 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Čo sa týka MHD, som povedal, že prerokujem to so SAD-

kou. Momentálne nemám k tomu... Prosím? 

 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna:  Kde teraz? 

 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tam nebude takmer žiadna premávka tým pádom, že tade 

autá nebudú... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ako o tom nerozhoduje mesto, áno? Tak si to nemýľme, 

prosím vás. Rieši to Slovenská správa ciest v prvom rade s dopravným inšpektorátom. Ten dá 

stanovisko k dopravným riešeniam, áno? A okresný  úrad v sídle kraja. Určite budeme informovať, 

samozrejme, ale momentálne. Keď začne stavba, tak... Prosím? 

 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu 

končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie žiadosť Slovenskej republiky Slovenská správa ciest o nájom pozemkov /nezrozumiteľné/ 

... v Brezne tak, ako je uvedené v texte. Po druhé /nezrozumiteľné/ ...  schvaľuje trojpätinovou 

väčšinou poslancov prenájom nehnuteľného majetku mesta Brezna tak, ako je uvedené v texte. 

Celková výmera /nezrozumiteľné/ ... ďalej tak, ako je uvedené v texte. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? 

Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 20 prítomných 20 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 80/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 12.12 - Návrh poradovníka na byty 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 12.12, tým je Návrh poradovníka na 

byty. Nech sa páči k tomuto, pani Lamberková alebo? 

 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: Ja 

len stručne. Jedná sa o materiál, ktorým bol zaktualizovaný poradovník na prideľovanie nájomných 

bytov v zmysle nášho všeobecne záväzného nariadenia 4/2012 o hospodárení s bytmi a obytnými 

miestnosťami v zariadeniach určených k trvalému bývaniu vo vlastníctve mesta Brezna. Jedná sa v 

tomto prípade o prideľovanie nájomných bytov v bytovom dome na MPČĽ 2, na Nálepkovej 11, na 

Fučíkovej 1 a byty nižšieho štandardu v osade Hlavina. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Stanovisko komisie sociálnej, poprosím. 



 

Ľubica Štugnerová, sociálna komisia: Počuť ma? Aj ten poradovník je tam zaktualizovaný, máte 

v tej tabuľke, ako boli potom usporiadané podľa žiadostí. Dáva sa vždycky do pozornosti alebo sa 

schvaľuje podľa jednotlivých... každá jednotlivá žiadosť podľa toho, aký majú príjem, podľa počtu 

detí a celkovo podľa sociálneho zabezpečenia tej rodiny. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne. Aj vo finančnej sme mali? Nie? 

Otváram rozpravu, nech sa páči. Prvý pán poslanec Hašan, nech sa páči. 
 

Milan Hašan, poslanec: Ďakujem. Keď sa pozerám na túto tabuľku, chcel by som vedieť, že akým 

systémom sa to rozdeľovalo a kto vlastne to rozdeľuje? Lebo mi to dajako nesedí. Ak je to podľa 

dátumu zaradenia žiadostí, tak tam sú dosť veľké rozdiely v tom a takisto aj podľa toho, kto koľko 

má detí, v akom sociálnom prostredí žije a tak ďalej a tak ďalej, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Môžeš... 
 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 

Tak, ak môžem v skratke celú tú bytovú politiku mesta vysvetliť. Máme odsúhlasené a schválené 

účinné dve všeobecne záväzné nariadenia. Jedno je všeobecne záväzné nariadenie 4/2012 o 

hospodárení s bytmi a obytnými miestnosťami v zariadeniach určených k trvalému bývaniu vo 

vlastníctve mesta Brezna. Poradovník je schvaľovaný pre toto všeobecne záväzné nariadenie a pre 

nehnuteľnosti, ako som ich spomínal, MPČĽ 2, Nálepkova 11, obytné miestnosti Fučíkova 1 a byty 

nižšieho štandardu Hlavina. Podmienky, ktoré musia byť splnené, sú upravené v §5. Tam ich je 

kumulatívne, myslím, asi osem, ktoré musia byť splnené. V prípade, že tieto podmienky zo strany 

žiadateľov boli splnené, materiál je pripravený na rokovanie do sociálnej komisie a tá potom 

následne už ten samotný poradovník ako taký schvaľuje. Druhé všeobecne záväzné nariadenie, 

ktoré máme schválené, je všeobecne záväzné nariadenie 5/2018, ktoré upravuje prideľovanie 

nájomných bytov v bytovom dome na ŠLN 1230. V tom prípade sa žiadateľ nedáva do 

poradovníka, ale sa realizuje žrebovanie, na základe ktorého je potom vybraný ten úspešný 

nájomca, s ktorým je uzatvorená nájomná zmluva. Treba povedať ešte, že v prípade, že bol niekto 

zaradený v poradovníku podľa všeobecne záväzného nariadenia 4/2012 a spĺňal podmienky aj pre 

žrebovanie podľa nášho nového všeobecne záväzného nariadenia, bol oslovený ten úspešný žiadateľ 

a následne bol aj on zaradený do žrebovania. To znamená, že aj tých, ktorí boli v minulosti zaradení 

v poradovníku, aj tí teraz, ak spĺňajú podmienky podľa nového všeobecne záväzného nariadenia, 

tak sú zaradení do žrebovania na prideľovanie nájomných bytov aj v bytovom dome na ŠLN. V 

tých dvoch režimoch ideme z toho dôvodu, že tam máme žiadosti, ktoré boli podané ešte pred 

účinnosťou nášho všeobecne záväzného nariadenia a v tom prípade by sme postupovali 

retroaktívne. Z toho dôvodu ostalo zachované aj to pôvodné všeobecne záväzné nariadenie podľa 

toho starého poradovníka aj pre tých, čo si podali žiadosti pred účinnosťou všeobecne záväzného 

nariadenia. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Na tie byty, ktoré neboli pred tým postavené, hej? Takže... 

Dobre, ďalej, pani poslankyňa Dzurmanová, nech sa páči. 
 

Petra Dzurmanová, poslankyňa: Áno, ďakujem pekne. No mám za to, že teda všetci tí, ktorí sú 

uvedení, spĺňajú teda podmienky, aby boli zaradení do poradovníka. Akurát predpokladám, že pán 

poslanec Hašan sa pýtal na to, na čo mám aj ja otázku, že pokiaľ niekto bol zaradený akoby skôr, 

tak prečo má poradové číslo možno nižšie ako niekto iný? Takže pokiaľ je to záležitosť, o ktorej už 

rozhoduje komisia z nejakých dôvodov, ak som dobre pochopila, ja by som chcela veľmi pekne 

poprosiť do budúcna, pokiaľ je nejaký dôvod, že to poradové číslo sa nejakým spôsobom posunie, 

aby sme tú informáciu dostali, prečo to tak je. Ak spĺňajú podmienky, ja počítam, že príjem všetci 

majú taký, aby to vedeli platiť. Čiže tie podmienky musia byť hlavne také, že buď majú deti, ja 

neviem, nejakú zložitú situáciu a podobne. Tak aspoň dvoma vetami, aby sme o tom vedeli, lebo 



mne z tohto nijako nevyplýva, aby som ja tento poradovník v takomto zmysle a takýmto spôsobom 

schválila a odsúhlasila. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Môžeš. 
 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 

Môžem? Čo sa týka tých dôvodov, ja by som k tomu pristupoval veľmi opatrne, lebo sú tam 

opísané naozaj tie celé rodinné a ekonomické záležitosti rodiny, aby sme sa nedostali do rozporu so 

zákonom o ochrane osobných údajov, ale ak môžem doporučiť, tak je možné nahliadnuť k zápisnici 

z rokovania komisie a tam by to malo byť uvedené. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Každú rodinu v podstate je tam stanovisko odborného 

zamestnanca, ktorý vyhodnocuje, pokiaľ je na to dôvod, tak vyhodnocuje rodinnú situáciu, 

vyhodnocuje pre komisiu. Pre rozhodnutie komisie, pardon, kolegyne, kolegovia, ak dovolíte. 

Vyhodnocuje pre komisiu stanovisko, na základe ktorého by sa mala komisia rozhodovať. To 

stanovisko obsahuje napríklad aj miestne zisťovanie alebo zisťovanie v tej rodine pomerov, či 

majetkových, či čo sa týka príjmov, či sociálnych, hej, či sú tam deti, v akom rodinnom prostredí sa 

žije a tak ďalej a tak ďalej. Ale tak ako spomenul pán magister Vetrák, tak podlieha to ochrane 

osobných údajov a odporúčal by som potom prejsť si to s pani predsedníčkou komisie aj s tými 

zápismi, ktoré sú spravené, ale všetko je robené, vravím, aj na základe písomných stanovísk, ktoré 

sa k tomuto vyhodnocujú. Nech sa páči. 
 

Mgr. Michal Vetrák, Odbor služieb občanom a vnútornej správy Mestského úradu Brezno: 

Schvaľujeme prípady hodné osobitného zreteľa pri niektorých tých uchádzačoch, tak ak si 

všimnete, materiály, ktoré idú vonku pre verejnosť, neobsahujú opis týchto sociálnych a 

ekonomických statusov rodiny. Z toho dôvodu to my vyčierňujeme. Ale pre poslancov je to 

poskytované vlastne kompletné. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Určite si to môžete skontrolovať osobne, dobre? Nie je s 

tým žiadny problém, len hovorím, tu by sme to vôbec nemali rozoberať a podľa nového platného 

zákona na základe smernice Európskej únie už vôbec nie, takže tak. Ešte niekto ďalší do rozpravy? 

Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. Ešte, nech 

sa páči, pani poslankyňa, aj predsedníčka komisie. 
 

Ľubica Štugnerová, sociálna komisia: Ja som sa hlásila teda, áno, pani Auxtová, ktorá je odborná 

pracovníčka, má pre každého jedného žiadateľa má celý spis. Tam je ako kvôli ochrane osobných 

údajov, ako bolo spomínané, tak nie je to tu vhodné možno rozoberať. Ale možnože sa pán 

poslanec pýtal práve na tie jednoizbové byty. Takto, ten poradovník, ktorý ste mali pôvodne, 

niektorí ľudia z toho, že si zabezpečili vlastné bývanie alebo si prestavujú rodinné domy alebo tak, 

vypadli z toho poradovníka. A potom sa to buď... buď sa to automaticky posúva dohora alebo ak 

zostali tí, ktorí zostali a sú niektoré nové žiadosti, ktoré sú naozaj také aktuálnejšie alebo by som 

povedala, že pre tých ľudí sú také naliehavejšie, tak možno ten poradovník sa preskočí. Ale pokiaľ 

sa aj preskočí, že sa neposúva a niekto sa dá pred toho, ktorý tam bol, tak vždycky sa... sme sa 

pýtali na každý jeden prípad. Áno, táto by mala byť na druhom mieste napríklad, z druhého miesta 

by sa mala posunúť na prvé, ale vždycky sme sa pýtali pri každom jednom, aká je tá situácia. 

Niektorí majú tie žiadosti len tak do budúcna. Akože nie sú pre nich naliehavé, ale proste chcú byť 

v poradovníku. Takže naozaj každý ten prípad je osobitný. A snažili sme sa naozaj zodpovedne. Sú 

tam ľudia, ktorí majú už napríklad, už mali pridelený byt, potom odišli, zohnali si podnájom, teraz 

znova žiadajú o pridelenie. Takže aj tieto veci sa berú do úvahy. Naozaj, každý jeden prípad je 

osobitný. To potom pri Auxtovej, ak chcete nahliadnuť. Snažili sme sa naozaj zodpovedne celá 

komisia. Sedeli sme pri tom dve hodiny len, aby sme tieto nové žiadosti, ktoré boli a tie, čo vypadli, 

aby sme to zodpovedne prešetrili. Ďakujem. 
 



Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, ja len sa pripojím k pani poslankyni, že naozaj to 

nefunguje tak teraz, že komisia rozhodne, že niekoho pozná-nepozná, teraz prehodí v poradovníku a 

podobne. Sú tam tie dôvody, ktoré boli spomenuté. Tí ľudia veľakrát chodia za mnou. My, keď sa 

aj pýtame, tak povedia, že teraz nie, ale naozaj to, čo ste spomenuli, že si tú žiadosť ponechajú, áno, 

alebo im nevyhovuje, ja neviem, tá možnosť, ktorá je jednoizbový, dvojizbový a podobne. Takže 

treba to naozaj individuálne podľa tých spisov, ktoré sú na úrade posudzovať, kde sa robia vždycky 

zápisy k tomu, aj k tým vyjadreniam, ktoré títo ľudia potom následne majú. Ja len ešte doplním, že 

čo sa týka tej bytovej politiky, tak sami vidíte, že ten záujem je stále veľký, či sú to jedno-dvoj 

alebo trojizbové byty. My máme momentálne v projekcii, to je len informácia pre vás, aj keď sme o 

tom už hovorili, ale aby ste vedeli ten proces, že pokračuje ďalej. Máme vyhodnotenú súťaž na 

spracovanie projektovej dokumentácie na výstavbu bytovky na Mazorníku. Tam by malo byť 

postavených sto bytov. Je to nad otočkou. Momentálne máme spracované dva návrhy štúdií, ktoré 

sa budú odborne posudzovať na mestskom úrade a ja verím, že do konca roka budeme mať 

spracovanú projektovú dokumentáciu tak, aby sme do 15. februára budúceho roku mohli podať 

žiadosť na Štátny fond rozvoja bývania o pridelenie úveru zvýhodneného zo štátneho fondu na 

výstavbu tejto bytovky a budeme, samozrejme, potom súťažiť zhotoviteľa tejto stavby. Uvažujeme 

o ďalšej projekcii a to je, dneska som to už spomenul, v areáli súčasných technických služieb. 

Zároveň sa zaoberáme projekciou dobudovania priestorov pre technické služby v areáli, ktorý sme 

odkúpili v bývalom areáli pekárne na sídlisku Mazorníkovo. Takže pracujeme na tom, aby sme v 

priebehu, poviem, tých štyroch rokov možno začali, ak nie dokončili výstavbu približne tých 130 až 

150 bytov, čo by bol výrazný posun vpred, ak si zoberieme posledné desaťročia a výstavbu bytov 

na území mesta. Toto ja považujem za jednu z hlavných aj nosných tém tohto volebného obdobia. 

Tak aby sme zvrátili ten trend alebo minimalizovali ten trend demografický, ktorý na území mesta 

je. Jednoducho mesto potrebuje byty, mladí ľudia potrebujú byty, mladé rodiny potrebujú byty, 

takže týmto sa budeme zaoberať čo najintenzívnejšie, áno? Takže len informujem, aby ste mali 

prehľad o tom, ako postupujeme ďalej. Pán poslanec Hašan, nech sa páči, s faktickou. Na koho? Na 

pani poslankyňu. 
 

Milan Hašan, poslanec: Ďakujem pekne, na kolegyňu. Ja sa chcem kolegyni iba poďakovať za 

vysvetlenie, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak 

nie, rozpravu končím, žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Neuvedený návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna schvaľuje poradovník 

žiadateľov o pridelenie nájomných bytov a obytných miestností v zariadeniach určených k trvalému 

bývaniu vo vlastníctve mesta. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 81/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 

 

  

 

Bod č. 13 - Správa o činnosti príspevkovej organizácie Technické služby Brezno za rok 2018 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 13. Tým je Správa o činnosti 

príspevkovej organizácie Technické služby Brezno za rok 2018. Predkladá poverený riaditeľ pán 



inžinier Jeremiáš, spracovala pani inžinierka Purgátová, hlavná ekonómka, nech sa páči. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Dobrý deň, vážený 

primátor, páni viceprimátori, pani prednostka, vážené panie poslankyne a páni poslanci. V materiáli 

vám bola doručená Správa o činnosti príspevkovej organizácie Technické služby mesta Brezno za 

rok 2018. Nejaké informácie. Mali sme nárast počtu zamestnancov z titulu, že na Technické služby 

nám pribudli zamestnanci odboru kultúry a športu z mestského úradu. Inak sa počet zamestnancov 

nemenil. Ku koncu roka boli zvýšené kvôli zabezpečeniu projektu biologicky rozložiteľného 

odpadu a drobného stavebného odpadu v rámci mesta Brezna, takže tam sme potrebovali nových 

ľudí k novej technike. Problém, čo sa týka zamestnancov je, že je málo aktivačných zamestnancov, 

čo sa týka z úradu práce. Tým pádom musíme my naháňať zamestnancov cez rôzne projekty cez 

úrad práce alebo pomocou menších obecných služieb. Ale tých ľudí je menej. Niekedy ich bývalo 

sto, momentálne ich je do tridsať. Aj to nie na pravidelnej báze. Ak nejaké ďalšie otázky, nech sa 

páči. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Ďakujem pekne, otvára rozpravu k uvedenému 

bodu. Stanovisko komisií? Neviem, komisia finančná, nech sa páči. 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia Správu o činnosti príspevkovej 

organizácie Technické služby vzala na vedomie, vďaka. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Ešte nejaký komisia má stanovisko? Pokiaľ nie, 

tak otváram rozpravu k uvedenému bodu. Nech sa páči, pani poslankyňa Skačanová, ako prvá. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Ďakujem pekne za slovo. Ja sa chcem poďakovať pánovi 

riaditeľovi za túto správu, pretože pre mňa bola veľmi dobre čitateľná, takže ďakujem za všetky 

tabuľky a grafy. Skutočne je to jednoduchšie čitateľné a rýchlejšie čitateľné, ako keď sú tam len 

písmenká. Takže ďakujem a chcem sa opýtať práve na tých zamestnancov. Povedal si, pán riaditeľ, 

že navýšil sa počet zamestnancov len o tých, čo prišli na kultúru a šport. V 2017 nám tu svieti 102 

zamestnancov a v 2018 111, ktorí sú na hlavný pracovný pomer. Takže o čo sa tam jedná? Ktorí 

vlastne boli navýšení? Lebo tých rozumiem, tých oranžových rozumiem, to sú aktivačná činnosť, to 

je v poriadku. Ale tí na hlavný pracovný pomer, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Projektových máme aj, nie? Ale môžete, nech sa páči. 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Takže ak sa nemýlim, tak z mestského úradu prešli k nám 

štyria zamestnanci... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Hlasnejšie poprosím... 
 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Z mestského úradu prešli štyria zamestnanci, ale sú tam aj 

takí zamestnanci, napríklad jedna zamestnankyňa, ktorá je na materskej dovolenke a rodičovskej, 

čiže vstupuje do tých počtov a ďalej v priebehu roka boli prijatí zamestnanci, ako som spomenul na 

projekt, aby bolo zabezpečené všetko. A čo sa týka aj údržby mesta, boli prijaté dve 

zamestnankyne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna:  My na projekte prijímame od 10 do 20 zamestnancov, ako 

nám to vychádza, ako nám umožňujú podmienky úradu práce. Vždycky sa hlásime do výziev, ktoré 

sú a využívame toto, keďže je tam financovanie buď 80:20 alebo 90, no proste je to rôzne podľa 

toho, vravím, ako sú podmienky stanovené úradom práce, sociálnych vecí a rodiny, ale využívame 

to, aby sme mali ďalšiu pracovnú silu pri tých prácach, ktoré v rámci komunálnych služieb 

vykonávame. Dobre, ďalej do rozpravy pán poslanec Strmeň, nech sa páči. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Nadviažem na predrečníčku pani poslankyňu Skačanovú. 



Skutočne správa perfektne spracovaná, vidno z nej detailne činnosť technických služieb. Ale čo je 

dôležité, činnosť technických služieb nie je len na papieri v tejto správe, ale je aj v praktickom 

živote. Vnímajú to tak občania nášho mesta, vnímajú to tak aj občania a návštevníci nášho mesta. 

Mám ale otázočku. Priemerná mzda od roku 2014 do roku 2017 stúpala, ale v roku 2018 

zastagnovala. Mám za to a hovoril som to už aj na finančnej komisii, že z titulu toho, aby nám 

kvalitní zamestnanci z technických služieb neodchádzali, bolo by vhodné možno do budúcoročného 

rozpočtu navýšiť mzdové náklady pre technické služby, aby sme si vedeli udržať odborníkov, 

nakoľko techniku sme nakúpili za niekoľko stotisíc euro modernú za posledné roky. A túto techniku 

je potrebné obsadiť skutočne ľuďmi, ktorí s tými strojmi dokážu pracovať skutočne efektívne, čiže 

môj návrh je taký. Ďalšia moja otázka. Spotreba elektrickej energie. Pred dvoma rokmi sme 

realizovali drahý projekt v mest Brezne, kde bolo povedané, že bude 30% úspora spotreby 

elektrickej energie. Projekt stál skoro 800.000 euro a medziročný nárast elektrickej energie je o 

41.219 kilowatthodín. Tak poprosím vysvetliť, prečo sa tak udialo. Z roku... je tu graf, ak si ho 

pozriete, kolegovci. V roku 2016 bola spotreba 576.000 kilowatthodín, medziročne na 2017 sme 

poklesli takmer o 90.000, ale za rok sme stúpli o 41.000 a tá úspora minimálne mala zostať na tej 

hodnote alebo ísť ešte nižšie, hej, keďže sme zainvestovali do úsporných žiariviek za 800.000 euro. 

Takže poprosím vysvetliť. A ešte jedno. Bolo to aj v rozpočtovom opatrení. 10.000 eur dostali 

technické služby na dokončenie vjazdu Rohozná. Čo konkrétne sa spravilo za to? Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Môžete rovno, Lukáš. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Takže, ak môžem k spotrebe 

elektrickej energie na verejnom osvetlení. Ten nárast medzi rokmi 2017 a 208 bol spôsobený 

novými svetelnými bodmi. Celý obchvat, verejné osvetlenie v rámci obchvatu majú v správe 

technické služby. Takisto kruhový objazd pre nákupným centrom S1 a vybudovanie nových 

svetelných bodov, ktoré boli v počte, aby som teraz nepreháňal 20 kusov. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ešte okrem tohto, pardon Lukáš, my sme to už hovorili, 

pán poslanec, neviem, či si pamätáš, ale my sme doplnili ešte asi vyše 100 svetelných bodov v 

rámci mesta od toho roku, ako sa vymieňalo osvetlenie, áno? My sme dopĺňali každý rok. Môžete 

ďalej, Lukáš. Plus toto, čo hovorí pán riaditeľ... 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Áno, a čo sa týka vjazdu 

Rohozná, v rámci tej sumy, bol, myslíte tohtoročný? Áno, teraz bolo. Takže je vybudovaná 

kompletne cesta. Zatiaľ je spravený štrkový základ. Ďalej sa plánuje budovať oddrenážovanie celej 

cesty a príprava pre asfaltový povrch tak ako bol v podmienkach Slovenskej správy ciest, keďže 

prvých 20 metrov vstupu musí byť vyasfaltovaných. Tam treba riešiť aj odvodnenie a takéto ďalšie 

veci. Nie, nie, nie, to je za obchodom v novej individuálnej bytovej výstavbe desať domov. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale ešte k tej energii, aby som doplnil. My sme sa tým 

zaoberali, lebo mali sme doplnených možno dokopy okolo dvesto svetelných bodov, to je jedna vec. 

Druhá vec je cena elektrickej energie nám stúpla, to nielen na technických službách, ale celkovo na 

úrade, však to viete, veď to bolo avizované aj v médiách, aj myslím na peňaženkách, aj domácnosti 

to cítia, takže aj nám sa zvýšili náklady, ale celkovo v rámci mesta, čiže bolo to viacej faktorov, 

ktoré súvisia aj s tou cenou. Potom, čo sa týka svetelných bodov, nie všade nám dovolili zmeniť 

rozvádzače, ak zle hovorím, tak mi Lukáš povedzte, elektrárne, čiže my sme znížili napríklad výkon 

žiariviek, áno, čo by malo sa odraziť aj na cene. Ale rozvádzač nám nebol povolený na nižšiu 

kapacitu a tým pádom na cene sa nám to neodrážalo všade. Takže aj to boli dôvody. To samozrejme 

máme aj písomne od elektrární. Faktickou, pán poslanec, na koho? Ja som mal faktickú, tak môžeš 

na pána riaditeľa, ak chceš. Dobre. Pán poslanec Fašang, nech sa páči. 
 

Miroslav Fašang, poslanec: Ďakujem za slovo. Ja sa chcem opýtať. Komunálny odpad uložený na 

skládke nám medziročne stúpol zhruba o 20%. Čo je dôvodom nárastu a ako vieme alebo ako 



plánujeme zvýšiť recykláciu odpadu a zároveň je tu v grafe odpad recyklovaný zariadením Bagela. 

Čo si pod tým mám predstaviť a koľko sa takto vyrecyklovať dá? Ďakujem. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Začnem od konca. Odpad 

recyklovaný zariadením Bagela, to je stroj na opravu výtlkov, respektíve na výrobu asfaltovej 

zmesi. Čiže všetok frézing, asfalt, štrk, všetko vieme týmto recyklovať a opravujeme tým cesty. To 

je ten stroj, čo chodí za traktorom, poviem, možno smrdí od asfaltu, ale vieme takto si opraviť 

všetok frézing, ktorý nám vznikne pri rekonštrukcii ciest. A ďalej, čo sa týka komunálneho odpadu, 

počet smetných nádob sa nemenil minulý rok. To je len o nás ľuďoch, ako separujú. Čo sa týka 

separácie, si myslím, že je to formou osvety a mali by sa ľudia zamyslieť, že čo robia pre túto našu 

krajinu, ako recyklujú. Lebo niekedy už boli požiadavky o zvýšenie počtu nádob na separovaný 

odpad. Snažíme sa vyhovieť všetkým. Stojiská nám niekde kapacitne nedovoľujú, aby sme tam dali, 

poviem dva-tri smetiaky na plasty a potom ľudia to hodia do normálneho komunálu a nikto sa s tým 

ďalej nezaoberá. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Si mohol v rámci... dobre, spýtaj sa... 
 

Miroslav Fašang, poslanec: Ak môžem, ešte jedna otázka. /nezrozumiteľné/... to tak nefunguje, 

pneumatiky máme porozhadzované všade. Je možnosť alebo je dajaký návrh, ako sa toto dá 

zbierať? Lebo technické služby ich nezoberú. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Technické služby majú 

dohodu s miestnymi, poviem, pneuservismi, že raz za čas, keď vieme, kde je niekde skládka 

pneumatík, ideme zobrať, odovzdáme do pneuservisu. Tí to musia zobrať, ako si povedal. 
 

Miroslav Fašang, poslanec: /nezrozumiteľné/... kapacitne nevieme spraviť na technických 

službách priestor na takéto skladovanie? Lebo veľakrát ľudia vezmú pneumatiky, prídu na 

technické, tam im povedia, že majú ísť do prevádzky. Tam im povedia, že sa nedá a potom bohvie 

kde končia. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Môžeme vymyslieť nejaký 

priestor, kde budú skladované pneumatiky, len čiastočne nás to obmedzí, ale môžeme sa tým 

zaoberať. 
 

Miroslav Fašang, poslanec: Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec Strmeň, nech sa páči. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Ja len na vysvetlenie. Kilowatthodiny nemajú nič spoločné s 

finančným vyjadrením, spotreba áno, ale tu sa bavíme o kilowatthodinách, nie o financiách. 

Požiadal by som teda pána riaditeľa spresniť počet nových svetelných bodov a ich spotrebu, hej, za 

ten rok, keby to vedeli poslanci dostať do mailu. Ďakujem. A ešte jednu vec som sa chcel opýtať. 

Oplotok pre psov na Mazorníkove. To kde sa nachádza? Je tu v správe, že ste vybudovali nejaký 

oplotok pre psov na Mazorníkove. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pri garážach... 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Pri garážach. Medzi 

garážami a Budovateľskou ulicou za tým miestnym potokom. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: To je akože, tam sa majú venčiť psíky, áno? 

 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Áno... 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. 



 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pani poslankyňa Dzurmanová, nech sa páči. 
 

Petra Dzurmanová, poslankyňa: Ďakujem pekne. Takisto v prvom rade by som sa chcela 

poďakovať za spoluprácu aj v roku 2018, aj za existujúcu aj v rámci mesta samozrejme a 

príspevkovej organizácie. Čo sa týka elektrickej energie, v podstate pán poslanec sa pýtal, ja mám 

skôr otázku možno aj vo všeobecnosti, nielen na technické služby, čo sa týka elektrickej energie. 

My sme sa kedysi zaoberali alebo rozprávali o tom, že skúsime preveriť tie ceny od rôznych 

finančných skupín, lebo teraz vlastne dodáva elektrickú energiu už pomaly bárskto, aby som to tak 

povedala. Takže buď spolu za všetky organizácie alebo minimálne ak technické služby samotné, ak 

vôbec môžu vzhľadom na čerpanie tých eurofondov, neviem, či je to možné, že či teda sa 

zaoberáme opäť touto záležitosťou, môžeme-nemôžeme, lebo toto je tiež jedna z ciest. No druhá 

vec, chcem veľmi pekne a veľmi teda pekne pochváliť, čo sa týka výrubu stromov, že sa znížil 

výrub, naopak, konečne sa začalo orezávať. Takže tlieskam, ďakujem a prosím viac a viac. A čo sa 

týka tých, čo vravel pán poslanec Fašang, tých pneumatík, myslím si, že je zbytočné, aby sa naozaj 

technické služby obmedzovali tým, že si budú vytvárať priestor, keď tie firmy ich bez problémov 

zoberú tie pneumatiky. Skôr možno stanoviť, ako máme na kríky a na podobné veci, na podobný 

vlastne tie zvyšky kontajner, tak takisto proste dať ho niekde a verejnosť informovať, že keď 

hádžete, tak prosím, aspoň na jedno miesto a tu a potom vlastne nejak spoločne z jedného miesta to 

vyhodiť, ako prepáčte, nechcem vám vstupovať do vašich záležitostí, len ma to teraz tak napadlo, 

ako myslím si, že celkom dobrá vec. Ďakujem pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem aj ja. Ešte niekto ďalší? 

 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Ak môžem k elektrickej 

energii. Technické služby elektrickú energiu na tento rok obstarávali formou elektronického 

trhoviska. A poviem, nevyhrala to Stredoslovenská energetika, čiže tam je to transparentné, môže sa 

prihlásiť hocikto. My ponúkame kapacitu, ktorú potrebujeme, aby sme dosiahli a už sa tam zapájajú 

spoločnosti. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu 

končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Neuvedený, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna berie na vedomie Správu o 

činnosti príspevkovej organizácie Technické služby Brezno za rok 2018. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? 

Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 82/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 14 - Informatívna správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti Brezno pre občanov n.o. 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k ďalšiemu bodu. Pod bodom 14 máme 

Informatívna správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti Brezno pre občanov nezisková 

organizácia. Predkladám ja, spracovala pani magisterka Medveďová, riaditeľka spoločnosti Brezno 

pre občanov nech sa páči. 
 



Mgr. Milada Medveďová, riaditeľka spoločnosti Brezno pre občanov n.o.: Dobrý deň vážený 

pán primátor, zástupcovia, aj vážené poslankyne, poslanci. Nezisková organizácia Brezno pre 

občanov bola zriadená v roku 2015 s cieľom čerpať dotácie a mimorozpočtové zdroje tam, kde 

mesto Brezno nie je oprávneným žiadateľom a myslím, že túto úlohu plní. V minulom roku sme 

realizovali dva projekty takýmto spôsobom. Boli to projekty, na ktoré žiadosti boli podané v roku 

2017 a realizácia prešla do roku 2018. Išlo o projekt Kultúrne pamiatky a Arborétum Banisko. 

Kultúrne pamiatky, v rámci tohto projektu sme dali vyrobiť informačné tabule na kultúrne 

pamiatky, ktoré sa nachádzajú v centre mesta. Bolo vyrobených deväť bronzových tabúľ s textom, 

stručným textom a opisom kultúrnej pamiatky v slovenskom jazyku, v anglickom jazyku. Tieto 

tabuľky budú obsahovať aj takzvaný QR kód a v letných mesiacoch by mali byť osádzané na 

kultúrne pamiatky. Druhý projekt,  Arborétum Banisko, obnova historického ovocného sadu. Už 

sme sa o tom bavili. Tam sme získali dotáciu z nadácie Ekopolis. V rámci toho sme ošetrovali staré 

ovocné dreviny, vysadili sme nové dreviny, ale historické odrody. Tento projekt prebiehal 

priebežne počas celého minulého roka. Na jeseň bol vyhodnotený a nadácia Ekopolis nám udelila 

cenu Top projekt v rámci zelených oáz za rok 2018 a získali sme ďalších tisíc eur. Tie 

preinvestujeme v roku 2019. Sú určené len na práce v sade, čiže na výsadbu a ošetrenie ďalších 

drevín. V roku 2018 sme podali aj žiadosť o dotáciu v rámci VZN Banskobystrického 

samosprávneho kraja na projekt, ktorý sa týka realizácie alebo podpory činnosti mestskej knižnice. 

Ide o podpornú činnosť, ktorú oni organizujú besedy, ale aj nakúpenie kníh. A dobrá správa je, že v 

roku 2019 sme získali od nadácie Ekopolis ďalšie finančné prostriedky, ktoré sú určené prioritne 

len na sad v Banisku. Je to ďalších 2500 eur, ale to sa dozviete až v správe za rok 2019. Takže keď 

to zhrniem, v roku 2018 sme získali dotácie spolu vo výške 6800 eur. Príspevok mesta bol 1416 

eur, bol použitý na spolufinancovanie projektov a na bežnú činnosť organizácie. Účtovnú závierku 

ste dostali v materiáloch. Ak máte nejaké otázky, nech sa páči. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Aj v komisiách sme to mali? Komisia 

finančná vzala na vedomie. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Strmeň, nech sa páči. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Trošku do minulosti. Arborétum Banisko, veľmi pekná 

myšlienka. Skutočne pekný zámer, treba v tom pokračovať, len ja už som o tom hovoril do 

budúcna, aby sa nám neznehodnocovala aktivita, ktorú sme začali už pred tromi rokmi ešte s pánom 

inžinierom Longauerom, kedy si mladé rodiny chodili sadiť stromčeky a nazvali ho po svojom 

dieťatku alebo malo to mať taký symbol. Tie už tam nie sú a nie sú z titulu toho, že do toho arboréta 

má prístup divá zver. Diviaky, vysoká zver, ktorá všetky tieto stromčeky, ktoré my tam posadíme, 

darmo ich ohradíme tromi latkami, to nepomôže, oni ich obžerú. Čiže ja som navrhoval, aby sme do 

budúcna vyčlenili finančné prostriedky na oplotenie tohto areálu, aby sme zachovali tú myšlienku a 

hodnotu, aby to malo nejaký zmysel. Ten plot nemusí byť z kovových rúrok spravený. Oplotenie sa 

dnes dá urobiť rôznym spôsobom, aby to zapadlo do toho prostredia. Viem aj to, že firma Ekopolis 

si dala nezmyselnú požiadavku – neoplocovať, hej? Tak teraz neviem, či nám stojí tisíc euro alebo 

dvetisíc euro za to, aby sme zničili hodnoty za desaťtisíc euro. Čiže treba sa na to pozrieť asi týmto 

smerom. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec Palovčík s faktickou, nech sa páči. 
 

Milan Palovčík, poslanec: Ďakujem. Pán Strmeň má pravdu, hej, ale tam aj ľudia chodili 

vykopávať tie stromčeky, hej, chodili ich normálne ukradnúť si, takže nielen divá zver, tak si treba 

aj... ďakujem pekne. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Milan Palovčík, poslanec: Možno ako horšie ako zver... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, pán poslanec Ambros, nech sa páči. 
 



Pavel Ambros, poslanec: Ja by som chcel len poďakovať neziskovke na čele s pani riaditeľkou za 

naozaj výbornú činnosť. Tie projekty, ktoré boli spomínané, mali veľký ohlas aj v médiách, takže 

budeme v tom pokračovať, ďakujem veľmi pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu 

končím, žiadam Návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Neuvedený, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna berie na vedomie Správu o 

činnosti neziskovej organizácie Brezno pre občanov za rok 2018. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 83/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 15 - Informatívna správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti OOCR 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 15. Tým je Informatívna správa o 

výsledkoch hospodárenia spoločnosti OOCR. Predkladá pani riaditeľka a tiež materiál spracovala, 

nech sa páči. 
 

Ing. Petra Ridzoňová Hlásniková, výkonný riaditeľ OOCR Nízke Tatry Juh: Takže vážený 

pán primátor, páni zástupcovia, pani poslankyne, páni poslanci a všetci zúčastnení, dovoľte mi v 

mene Oblastnej organizácie cestovného ruchu región Horehronie odprezentovať v krátkosti naše 

aktivity za rok 2018. My máme pripravenú aj takú krátku prezentáciu, ak vás môžem poprosiť. 

Dobre, začnem asi bez nej, kým sa nám, tak... môžeme ísť teda ďalej. Takže v rámci rozpočtu v 

roku 2018, ktorý vlastne pozostával z členských príspevkov našich členov, to bolo vo výške 

143.000 eur. Ďalej pozostával náš rozpočet aj z dotácie z ministerstva dopravy zo sekcie cestovného 

ruchu. Tá dotácia bola vo výške 77.069 eur. Čiže celkový rozpočet, ktorým sme v roku 2018 

narábali, bol 223.000eur. Dotáciu sme teda dostali vo výške 77.069 eur a do štátneho rozpočtu sme 

vrátili za rok 2018 osem euro šesťdesiatjedna centov. Môžeme ísť ďalej. Takže v rámci nášho 

rozpočtu a dotácie účelovej na cestovný ruch sme nasledovne teda čerpali rozpočet 42.000 eur bolo 

alokovaných na marketing a propagáciu celého regiónu Horehronie. Patria tam napríklad teda 

infocesty, veľtrhy, výstavy,ale aj mediálna kampaň offline, online, čiže aj podrobné rozpočty 

vlastne vám boli dodané v tej správe, ktorá bola teda predložená. V rámci aktivity tvorba a podpora 

produktov cestovného ruchu, môžete ísť ďalej, tam sme teda čerpali 21.000 eur. Sú to väčšinou 

podujatia, sú to podujatia, ktoré sme podporili buď tým, že sme finančne prispeli, ale väčšinu z nich 

sme aj teda spoluorganizovali. Tu sú teda vypísané len niektoré. Taktiež v tej správe boli zahrnuté 

všetky. Vidíte tam teda aj podrobne, ktoré podujatie bolo koľko finančne podporené, ale zároveň 

teda aj niektoré z tých podujatí boli podporené aj personálne a v rámci kampane. Môžeme ďalej. Tu 

len pre príklad Horehronie Fit Day, Bike Tour Horehronie, to sú podujatia, ktoré sme vymysleli v 

podstate my a pravidelne na nich teda aj ďalej v tomto roku budeme pokračovať. Môžeme ísť ďalej. 

No a poslednou takou veľkou skupinou v rámci aktivít je infraštruktúra cestovného ruchu, kde 

každoročne organizujeme skibus počas zimnej sezóny. Cyklobusy a tourbusy a astrovlaky počas 

letných mesiacov. Takže to bolo vo výške 13.000 eur v roku 2018. Takým veľkým úspechom pre 

našu organizáciu je teda, že sme spolu spolu so všetkými našimi členmi otvorili spoločné 

infocentrum, ktoré slúži pre celý región Horehronie. To znamená, že prezentujeme v týchto 



priestoroch na Bystrej naozaj všetkým návštevníkom v podstate v najnavštevovanejšej oblasti 

regiónu celý región a teda odtiaľ posielame tých návštevníkov, aby navštívili región a atraktivity v 

celom tom našom región. Okrem toho, že sú tam teda informácie cenné pre návštevníkov, tak tam 

nájdu aj teda regionálne výrobky od miestnych producentov, remeselníkov a výrobcov teda, aby 

sme aj takto podporili ľudí, ktorí žijú v regióne. Môžeme ísť ďalej. V tomto roku sme alebo aj 

minulý rok sme pracovali na tom a tento rok pokračujeme aj na novom webe horehronie.sk, takže 

možno ste v minulosti zachytili, že sme používali doménu horehronie.net. Teraz sa nám podarilo 

spolu s našimi členmi už získať aj doménu horehronie.sk, čo je pre nás taktiež veľkým úspechom. 

Môžete vidieť práve aj vyobrazenie, ako vyzerá tento moderný destinačný web, ktorý už spĺňa 

všetky atribúty aj v porovnaní so zahraničnými organizáciami, ktoré sa zaoberajú cestovným 

ruchom. Tento web má nový vizuál, takže budeme radi, ak teda web navštívite a podrobne si ho 

pozriete. Ak budete mať teda aj nejaké nápady na vylepšenie, budeme radi. Ja by som len možno 

doplnila, že tento web postupne ešte napĺňame a tak, aby  spĺňal naozaj aj tie podmienky pre 

zahraničnú klientelu, dopĺňame teda aj kongresové centrá a ďalšie teda tie aktivity, ktoré tam v 

minulosti neboli a samozrejme jazykové mutácie budú taktiež doplnené. Nový projekt, na ktorom 

pracujeme v súčasnosti sú Horehronoviny. Možno ste sa už s tým stretli. Ak nie, tak pevne verím, 

že v najbližších dňoch a týždňoch určite áno. V podstate sú to noviny z Horehronia. Každé dva 

týždne počas až do konca roka. Začali sme začiatkom apríla. Každé dva týždne vyjde nová reportáž 

z regiónu Horehronie, kde odprezentujeme takým zaujímavým spôsobom vždy v teréne nejakú 

zaujímavú osobnosť z regiónu, nejaké novinky, podujatia, ktoré sa v regióne konajú a ďalej tieto 

videá podporujeme aj finančne marketingovou kampaňou po celom Slovensku. Takže v podstate 

dneska môžete už vidieť na našom profile aj reportáž s dvoma zaujímavými výrobcami a o dva 

týždne práve o Brezne budeme natáčať túto reportáž, takže nech sa páči. A ďalší zaujímavý projekt, 

na ktorom pracujeme – Regionálny produkt Horehronie, oblastná organizácia sa stáva v podstate 

jediným koordinátorom regionálneho produktu a značky Horehronie v tomto teda regióne. 

Prideľujeme značku regionálny produkt, jednak sú to remeselníci, potravinoví výrobcovia, ale aj 

ubytovacie služby a stravovacie služby. Táto značka v podstate znamená akási značka kvality a 

prezentuje, že naozaj výrobok alebo ten ubytovateľ sa zameriava práve na región a podporuje teda 

tak región aj svojimi aktivitami. Ja by som len tu spomenula a zastavila sa potom pri dátume 04.06., 

kedy bude slávnostné odovzdávanie prvých certifikátov. Srdečne vás takto pozývam do synagógy v 

Brezne, kde budú prvé certifikáty odovzdané práve štvrtého júna. Ďalším novým produktom je 

Horehronský Expres. Horehronský Expres je úplnou novinkou, ktorý bude jazdiť počas mesiacov 

jún, júl a august. V júni raz do týždňa, júl-august dvakrát do týždňa. Bude jazdiť z Brezna, takže 

všetci návštevníci nastupujúci budú nastupovať v Brezne a tak teda veríme, že aj tých turistov sem 

dostaneme omnoho viacej. A v Brezne nastúpia a vyberú sa trasou buď smer Mlynky, čiže pôjdeme 

až na Spiš s tým, že zastavíme naozaj v zaujímavých lokalitách, ako je napríklad Červená skala. To 

znamená, môžu si návštevníci vychutnať aj turistiku alebo cykloturistiku na Kráľovu hoľu a tak 

ďalej. Alebo potom druhá trasa smer teda Zbojská. Takže toto je taký nový produkt, o ktorom ešte 

teda budete počuť, nový web k tomu vzniká, je horehronskýexpres.sk, na ktorom aktuálne 

pracujeme. 31. mája bude na železničnej stanici v Brezne otvorenie tohto produktu. No a dostávam 

sa teda, aj s kým spolupracujeme. Spomenula by som spoluprácu s Rozvojovou agentúrou 

Banskobystrického samosprávneho kraja. Preto aj to dnešné oblečenie, aby sme vám trošku 

predstavili tú... teraz sa všetci pozreli... tú novú strešnú identitu, ktorou sa kraj snaží prezentovať 

cestovný ruch v celom Banskobystrickom kraji. To znamená za horami, za dolami a teda, že 

Banskobystrický kraj má v sebe ukryté nejaké rozprávky, príbehy a my teraz sa takou to formou 

snažíme priblížiť návštevníkom, čo všetko v regióne môžu vidieť. Tam na tej fotografii môžete 

vidieť výstavu v Bratislave na ITF Slovakia Tour a taktiež sme začali oslovovať zaujímavé 

osobnosti z regiónu, aby sa stali ambasádormi nášho regiónu. V súčasnosti Aleš Bílek, riaditeľ 

Čiernohronskej železničky, Filip Majerčík, ktorý je jednak vášnivý fotograf, ale aj turista a cyklista. 

A teraz spolupracujeme aj s pánom Mariánom Čupkom, ktorý bude zase ambasádorom regiónu pre 

tú oblasť kultúry a folklóru, lebo aj týmto sa chceme navonok prezentovať. Dobre, môžeme. V 

neposlednom rade každý rok z nášho členského príspevku chceme podporiť aj nejaký rozvojový 



zámer v regióne. Z členského príspevku v roku 2018 podporíme teda alebo prispejeme na výstavbu 

veží veže Horné Lazy sumou 52.500 eur a v roku 2019 financie poputujú na výstavbu chodníka na 

Táloch, keďže tam nám chýba nejaká infraštruktúra pre návštevníkov. Taktiež počas zimných 

mesiacov ste nás mnohí mohli aj vidieť a stretnúť v Osrblí, pretože sme boli organizátorom spolu s 

RABB SK aj fanzóny počas teda Majstrovstiev sveta v biatlone a ďalej so zväzom, Slovenským 

zväzom biatlonu spolupracujeme. Čo sa týka rozpočtu na rok 2019, tak v tomto roku sme požiadali 

o účelovú dotáciu vo výške 87.000 eur, takže je takmer o desaťtisíc eur vyššia, takže tiež sa tešíme, 

že región narastá a môžeme tak viac financií čerpať zo štátneho rozpočtu a členské príspevky sú vo 

výške 122.000 eur. Dotáciu opäť budeme členiť na marketing, propagáciu, činnosť Turisticko-

informačného centra Horehronie, tvorbu a podporu produktov a infraštruktúru. Takže za mňa všetko 

a zvyšok teda kolegyňa dokončí, keďže tie naše aktivity sú také prezdieľané. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne. Ja sa chcem v prvom rade 

poďakovať, sami vidíte, že aj jedna aj druhá pani riaditeľka, ako budete ešte aj počuť, tak robia pre 

rozvoj cestovného ruchu nielen v našom meste, ale v celom regióne maximum a myslím si, že tie 

úspechy sú zjavné. V spolupráci teraz som rád, teraz aj s Banskobystrickým samosprávnym krajom, 

vidíme nielen marketingové produkcie, ale kraj sa zapojil aj do investičných akcií, ako je podpora aj 

vyhliadkovej veže Horné Lazy, čomu sme veľmi radi a tie produkty, ktoré boli nastavené aj pre túto 

sezónu, aj pretie ďalšie, si myslím, že budú naozaj zaujímavé pre turistov a na toto by malo 

nadviazať aj naše mesto. Takže sme zintenzívnili aj spoluprácu s oblastnou organizáciou 

cestovného ruchu, aj s Klastrom Horehronie tak, aby to pocítili do budúcna aj naši obyvatelia, 

keďže v tomto vidíme veľkú príležitosť na zvýšenie či už počtu pracovných miest alebo služieb v 

našom regióne a celkový rozvoj, ktorý je s týmto spojený. Takže ďakujem pekne, nech sa vám darí 

naďalej a tešíme sa z vás. Nech sa páči. Mali sme to aj v komisii túto správu nejak? Nie. Otváram 

rozpravu, nech sa páči kolegyne, kolegovia. Ako prvý do rozpravy pán poslanec Struhár. 
 

Daniel Struhár, poslanec: Ja mám len jednu takú štatistickú otázku. V podstate v oblastných 

organizácií cestovného ruchu máte 12 členov, z toho máme raz, dva, tri,štyri, asi šesť obcí. A 

pritom ani jedna neni z toho takého pravého Horehronu, že kde je problém? Prečo tam nie sú trebárs 

obce od Brezna smerom na východ? 

 

Ing. Petra Ridzoňová Hlásniková, výkonný riaditeľ OOCR Nízke Tatry Juh: Ono v podstate aj 

taká naša úloha alebo vízia do budúcnosti je práve pokryť celé územie celou oblastnou 

organizáciou. Momentálne vstúpili Šumiac a Telgárt a už včera sme prebehli rokovania s 

Pohorelou. Takže pevne verím, že teda aj pridá sa Pohorelá. Obec Heľpa, tam sme taktiež boli s 

predstavením našich aktivít, takže tam rokujeme a po včerajšom stretnutí teda sa nám podarilo už 

komunikovať napríklad s obcou teda Brusno, ktorí pristúpili k členstvu, čo my si považujeme za 

veľký úspech, že budeme mať aj kúpeľnú obec. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tam len, keď si pozriete na tej správe nárast príjmov oproti 

tomu obdobiu, ako si spomínate ešte, keď sme to riešili a schvaľovali pred niekoľkými rokmi, tak 

tam je výrazný posun aj v tomto a prijatie takých členov ako je obec Brusno, tak zase nám veľmi 

pomôže z  hľadiska príjmov aj dotácií z ministerstva. Takže toto sú pre nás úspechy, ktoré sa nám 

nedarilo docieliť niekoľko rokov a teraz je to pre nás veľkým potešením. Ďalej pani poslankyňa 

Skačanová, nech sa páči. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Ďakujem pekne za slovo. Takisto ako pri technických 

službách chcem sa poďakovať teda za jednu aj za tú druhú správu. Nebudem hovoriť druhýkrát. 

Táto bola doplnená ešte aj vizuálom, ale opäť tak ako pri technických službách, naozaj vidieť aj tú 

vašu činnosť a to je pre nás asi to najdôležitejšie, takže za mňa ďakujem. 
 

Ing. Petra Ridzoňová Hlásniková, výkonný riaditeľ OOCR Nízke Tatry Juh: Aj my ďakujeme. 
 



Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, pán poslanec Barančok. 
 

Andrej Barančok, poslanec: Kolegyňa ma predbehla, ja chcem vyzdvihnúť hlavne skvelú 

prezentáciu, hodnú 21. storočia a naozaj som sa tu asi za tie štyri roky nestretol. Takže možno, páni 

riaditelia, ak ste tu, tak do budúcna, ak môžete niečo odkukať, skvelá vec. Ja chcem vyzdvihnúť 

obidve pani riaditeľky, lebo ja ich počas roka sem-tam navštevujem a vždy prediskutujeme rozličné 

témy a vždy sú otvorené rôznym názorom, čo je skvelé. A chcem im do budúcna len popriať, keďže 

vidím tam zvyšovanie finančných prostriedkov, aby sme sa dostali na úroveň Liptova a mali tie isté 

možnosti, pretože si treba uvedomiť zvládnuť celý okres a nejakých 240.000 je nič. Čiže naozaj 

dúfam, že sa o pár rokov stretneme a budeme sa rozprávať o absolútne iných sumách a tá podpora 

bude potom absolútne väčšia. Ale verím, že to máte našliapnuté super, takže ešte raz, dobrá práca. 
 

Ing. Petra Ridzoňová Hlásniková, výkonný riaditeľ OOCR Nízke Tatry Juh: Ďakujeme. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pred pár rokmi sme mali 120 vieš, takže je to aj tak, hej. 

Ešte niekto ďalší do rozpravy? Pani poslankyňa Dzurmanová, nech sa páči. 
 

Petra Dzurmanová, poslankyňa: Ďakujem pekne, no dievčatá, tak asi sa budem opakovať, ale 

vidieť, že chcete a máte to tak v sebe a v srdiečku, takže vám prajem veľa šťastia, nech sa vám darí 

aj naďalej. Gratulujem teda k ďalším obciam. A teraz som akurát na obrázku, čo sa týka zvonice, 

tak tento rok tuším nebolo takéto jednorazové, pán primátor, prosím ťa, nejak to zospolupracovať, 

aby sa aspoň jedenkrát ročne otvorila tá zvonica pre verejnosť. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: My sme pracovali vo zvonici, tak to nebolo možné doteraz. 
 

Petra Dzurmanová, poslankyňa: Prosím? 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Že sme pracovali vo zvonici, to nebolo možné doteraz. 
 

Petra Dzurmanová, poslankyňa: Aha, jasné, jasné. Takže na to, aby je to pekná myšlienka a bude 

to super. Ak budete potrebovať pomoc, tak myslím si, že ktokoľvek z nás s čím bude potrebné, 

aspoň teda tých, nebudem hovoriť za všetkých,a le o ktorých viem, tak určite veľmi radi 

pomôžeme, tak gratulujem. 
 

Ing. Petra Ridzoňová Hlásniková, výkonný riaditeľ OOCR Nízke Tatry Juh: Ďakujeme. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tak, ak nikto ďalší, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Neuvedený, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna berie na vedomie 

informatívnu správu o činnosti a hospodárení združenia cestovného ruchu Klaster Horehronie za 

rok 2018. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce... OOCR. 

Mali sme zamenený bod 15-16. dobre, vieme, áno, kolegyne a kolegovia? Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 84/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod. č. 16. Informatívna správa ovýsledkoch hospodárenia spoločnosti Klaster 

 



 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 15, tým je... Informatívna správa o 

výsledkoch hospodárenia spoločnosti Klaster. Predkladá pani riaditeľka, nech sa páči. 
 

Kristína Šajgalíková, výkonný riaditeľ Klaster HOREHRONIE: Dobrý deň, vážené dámy, 

vážení páni, ďakujem za slovo. Ja by som nadviazala v prezentácii teda na plán činnosti za rok 

2019, nakoľko Klaster Horehronie je členom OOCR región Horehronie. Čo sa týka dotácie, tak 

39.950 eur sme si vyčlenili na marketing a propagáciu. Máme to rozpoložkované na infocesty, 

veľtrhy a výstavy tak ako po iné roky. Podrobnejšie sme to rozpísali aj do výročných správ alebo do 

plánu činností a bližšie sa k tomu dostaneme. Môžeme prejsť ďalej. V rámci plánu činností Tvorba 

a podpora produktov cestovného ruchu, aha činnosť TIC. Činnosť TIC, to znamená Turisticko-

informačného centra Horehronie, sme si vyčlenili 1500 eur. Je to na činnosť informačného centra v 

Bystrej, ktoré sme založili v podstate alebo otvorili v minulom roku v lete, takže oslávime prvý rok 

a v podstate zariadili sme ho v minulom roku z nášho rozpočtu netradične paletami alebo čo nám 

kto dal, ale v tomto roku by sme to chceli trošku vyladiť. Takže to je na činnosť turisticko-

informačného centra, kde aj plánujeme nejakým spôsobom rozbehať tvorbu a podporu dielní. V 

zime sme mali tvorivé dielne, v lete plánujeme Babičkinu letnú školu. Môžeme prejsť ďalej. V 

rámci tvorby a podpory produktov cestovného ruchu sme si vyčlenili z dotácie 30.789 eur, kde je to 

hlavne podpora kultúrno-spoločenských podujatí našich členov alebo akcií v rámci regiónu 

Horehronie, ale taktiež hlavne organizácia aj nami organizovaných podujatí v rámci členských obcí. 

Môžeme prejsť ďalej. V rámci plánu činností v tomto roku sme absolvovali v podstate tú jar a 

prechod na letné produkty. V infraštruktúre je za nami už skibus a v podstate v tomto roku 

plánujeme cyklobus, ktorý bude opäť jazdiť s dvadsaťmiestnym autobusom a cyklovozíkom aj z 

Brezna. Takisto tourbus, ktorý bude spájať vlastne ubytovacie zariadenia s Breznom a takisto s 

historickým vláčikom, ktorý bude štartovať z Brezna a veľmi obľúbeným produktom sa stal 

astrovlak, je to vlastne jazda vláčikom z lesníckeho... do lesníckeho skanzenu v Čiernom Balogu 

spojená s pozorovaním hviezd pod záštitou hvezdární z Banskej Bystrice. V rámci podujatí OOCR 

už tradične organizujeme čistenie v prírode. Tentokrát aj v spojení s Banskobystrickým krajom a to 

je Gruntovačka. No a organizujeme Veľkonočné radosti, čo je za nami už Deň valaskej kultúry. 

Tento rok nám trošku zapršalo, ale napriek tomu tam bola veľká účasť. No a v Brezne plánujeme 

najbližšie Bike Tour Horehroním. Je to najväčší cyklopretek spojený s majstrovstvami Slovenska 

do vrchu, rýchlostnými  pretekmi a zúčastníme sa aj mnohých ďalších výstav a podujatí. Čo sa týka 

v podstate toho bicyklového festivalu Bike fest Kálnica, zúčastní sa ho 20.000 návštevníkov a v 

podstate región Horehronie prezentujeme v lete ako bike a e-bike región, pretože tu máme sedem e-

bike požičovní vrátane Brezna. Takže aj druhý rok sa budeme prezentovať na tomto najväčšom 

festivale. No a podporujeme takisto v Brezne podujatia, ako sú Kráľovské dni Horehronia, Dni 

mesta Brezna, Street party a Pivný festival, Horehronské turistické dni, to je už v Bystrej, 

Bomburove slávnostni a taktiež budeme organizovať Fit Day aj tento rok v Brezne. V rámci 

reklamy a marketingu, ako ste si mohli prečítať Relax magazín Čarovné Slovensko. Natočili sme 

takisto Cyklopotulky, kde sme sa zastavili aj v Brezne v e-Bike požičovni. Biker magazín bude 

distribuovaný počas Bike Festu, čiže všetkým týmto návštevníkom cykloturistom zdarma. No a 

ďalej sú to Relax magazín. Prvýkrát budeme v Lonely Planet a možno v National Geographic. Sú to 

magazíny celosvetové, takže veríme, že naozaj tých turistov dostaneme sa k štatistikám, z 15% 

zahraničných sa dostaneme na vyššie čísla. No a v rámci ďalších aktivít, Horehronoviny,to sú tie 

reportáže, sme spomínali, dneska vyšla ďalšia reportáž a nabudúce sa už môžete tešiť na reportáž z 

Brezna. No a plánujeme aj tlačoviny. Tradične sú to už obľúbené mapy a tipy na výlety. Môžeme 

prejsť ďalej k analýze súčasného stavu. Štatistiky z regiónu v oblasti cestovného ruchu. Pozeráme 

sa na štatistiky v členských obciach OOCR, kde pozorujeme takmer 16% medziročný nárast. Od 

roku 2014, ak si všimneme tie čísla, v podstate prvý stĺpec nám ukazuje počet prenocovaní, kde sa 

dostávame zo 150.000 na 195.000. Je to len v členských obciach a počet návštevníkov nám stúpol z 

54 na 83.000. Takisto tu máme vyjadrený aj počet ubytovacích zariadení, ktoré nám stúpajú a tržby 

za ubytovanie návštevníkov, ktoré takisto tvoria kapitál, ktorý sem nosia tí návštevníci a nosia aj 



prácu pre našich obyvateľov. Môžeme prejsť ďalej. Tieto štatistiky nám zobrazujú už v rámci 

celého regiónu a to vývoj od roku 2008, kde naozaj pozorujeme takisto nárast z 210 na 237.000 

počtu prenocovaní. A v rámci počtu návštevníkov v ubytovacích zariadeniach zo 77 na 96.700 

návštevníkov a vidíme tu percentuálny podiel tých zahraničných, ktorých je 15%. Môžeme prejsť 

ďalej. Ďalej. V podstate tu vidíme vývoj v členských obciach a to výšky vybratej dane, ktorá nás 

zaujíma najviac, pretože odzrkadľuje vlastne nárok na štátnu dotáciu, ktorá pôjde do cestovného 

ruchu do nášho regiónu. Vidíme tu naozaj nárast od roku 2014 až do roku 2018 zo 71.000 na takmer 

120.000 a veríme, že teraz keď vstúpi obec Brusno, ktorá je najväčším, dá sa povedať, tvorcom tejto 

vybratej dane, takmer 60.000, tak sa dostávame naozaj už do vysokých čísel a možností čerpania 

dotácie. Medziročný nárast je to o 17%. Môžeme ísť ďalej. A v rámci dane vybratej v meste Brezne 

sa dostávame z roku 2014 z čísel 5000 na takmer 20.000 v roku 2018, čo je naozaj veľký nárast. 

Môžeme ísť ďalej. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Už sme všetky tie peniaze dali naspäť, hej? 

 

Kristína Šajgalíková, výkonný riaditeľ Klaster HOREHRONIE: Naša členská základňa. V roku 

2018 mal región Horehronie oblastná organizácia 12 členov a Klaster Horehronie 18 členov. Priali 

sme najmä regionálnych producentov, ako sú Breznianska Mliekáreň, Saber Distillery alebo menšie 

ubytovacie zariadenia, chata Zinka, Dedečkova chata, či Cestovná kancelária Stey, môžeme ísť 

ďalej. A v tomto roku pracujeme opäť na zvyšovaní našich členov a rastu základne. Takže do 

regiónu Horehronie sme prijali obec Šumiac, ako sme spomínali, pracujeme na Brusne, Pohorelej a 

Heľpe. A v Klastri Horehronie nám pribudlo ďalších niekoľko členov vyznačených zelenou farbou. 

Takže už v súčasnosti máme 25 členov a medzi nimi aj obec Telgárt z dôvodu, že je členom 

Oblastnej organizácie Slovenský  raj. A ďalej sú to ubytovacie zariadenia, hotel Zerrempach, takisto 

Breznianska cukráreň, Bikelandia, Ski Telgárt a penzóny Gapel, Tále, Vila Ďumbierka a chaty 

Urbanove sestry, takže naša základňa sa rozrastá. V rámci financovania. V podstate Klaster je 

členom OOCR. Príjmy tvoria členské príspevky členov, predaj Horehronie kárt a iné aktivity a 

služby v rámci cestovného ruchu, takisto prevádzkovanie e-Bike požičovne. No a členské 

príspevky, ktoré sa zvýšia, vkladáme do ako členský príspevok do oblastnej organizácie. Môžeme 

ísť ďalej. Obľúbený astrovlak budeme opakovať aj tento rok v rámci našej činnosti a to v troch 

termínoch v lete. Horehronie region card prešla na predaj online. To znamená, že je dostupná už 

naozaj pre všetkých turistov, obyvateľov a môžu si ju kúpiť online alebo za zvýhodnenú cenu aj v 

turisticko-informačných kanceláriách aj v Brezne. Spolupracujeme na tvorbe cykloregiónu, čiže 

otvárame už čoskoro v spolupráci s mestom Brezno nový showroom, ktorý bude v našej bráne, kde 

je e-Bike požičovňa, nabíjací bod, servis. Organizujeme veľké eventy pre cyklistov. Dneska máme 

takisto jeden, máme tam až 23 e-Bikov, takže to je pre nás veľký úspech, pretože naozaj chodia aj 

zo severnej strany a to práve zo spomínaného Liptova, pretože dokážeme tu dať z tých siedmich 

požičovní najväčší počet elektrobicyklov. A v rámci cykloregiónu pracujeme na obnove 

cykloznačenia, tvorbe nových trás, takisto v spolupráci so Ski centrom Mýto, ktoré v súčasnosti má 

už Hotel Partizán, sú to naši členovia, spolupracujeme na tvorbe single trailov, ktoré chceme 

potiahnuť aj do Brezna. Môžeme ísť ďalej. A v podstate takto by mali vyzerať single traily, na 

ktorých sa pracuje a ktoré by mali byť pritiahnuté aj do Brezna. V súčasnosti je to v stave 

vytýčovanie GPS trás. Môžeme ďalej. Jeden projekt, ktorý robíme aj v spolupráci s 

Banskobystrickým krajom je aj Huculská magistrála, o ktorej ste už asi veľa rokov počuli, ale zatiaľ 

nebola nejakým spôsobom rozbehaná. Je to taká priorita kraja, aj naša. V podstate chceme tieto 

konské trasy zlegalizovať a vyznačiť už v tomto roku prvých 48 kilometrov z Vydrova cez Sihlu, 

Klenovský vepor až na Salaš Zbojská. A ďalej v Muránskej planine máme cez sto kilometrov 

legálnych trás, ktoré nám treba vyznačiť, aby sme sa mohli spojiť na Muránsku planinu. V podstate 

celý plán je potiahnuť Huculskú magistrálu až do Brezna, kde už máme teraz záujemcov, ktorí majú 

konské farby a chcú sa priradiť ku Huculskej magistrále alebo konským trasám. Ďakujeme vám za 

pozornosť a ešte ak máte nejaké otázky. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Takisto to poďakovanie patrí aj tebe, pani 



riaditeľka. A otváram rozpravu, nech sa páči kolegyne, kolegovia. Pán poslanec Obernauer, nech sa 

páči. 
 

Július Obernauer, poslanec: Ďakujem pekne aj ja za naozaj kvalitnú správu. Ja by som sa chcel 

opýtať, aká je spolupráca so ZMOS-om regionálnym? Lebo nejak som nezachytil zmienku a 

myslím si, že asi by bolo dobré, keby aj ZMOS spolupracoval. Či boli nejaké snahy, kontakty alebo 

respektíve, v akom je to štádiu, ďakujem. 
 

Kristína Šajgalíková, výkonný riaditeľ Klaster HOREHRONIE: Ďakujem. V rámci ZMOS-u v 

podstate našimi členmi sú obce, s ktorými intenzívne komunikujeme a v rámci ZMOS-u sme zatiaľ 

nenadviazali na bližšiu, užšiu spoluprácu, ale vieme o sebe, navštevujeme sa a takisto sme ponúkli 

prezentáciu aj v rámci zasadnutia ZMOS, aby o nás vedelo širšie okolie možno tých obcí, čo sa už 

ale stalo, pretože naozaj ten záujem zo strany obcí je. Chodievame teraz na prezentácie do širšieho 

okruhu tých obcí na zastupiteľstvá, aby mali naozaj možno informatívnu takisto správu o tom, čo 

robíme, aké sú naše aktivity a financovanie. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, 

rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Neuvedený, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna berie na vedomie 

Informatívnu správu o činnosti a hospodárenie združenia cestovného ruchu Klaster Horehronie za 

rok 2018. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 85/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Kolegyne, kolegovia, už sme výrazne po dvoch hodinách. 

Neviem, že či chcete dokončiť alebo si dáme prestávku? Ale myslím si, že by sme mohli dokončiť. 

Nie je toho už až tak veľa, hej? Dobre. Z päť bude pätnásť. Dobre, tak päťminútová prestávka. 

Dobre? Ďakujem. 
 

 

Bod č. 17 – Rôzne 

17.1 - Program odpadového hospodárstva mesta Brezno na roky 2016-2020 
 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, môžeme kolegyne, kolegovia, pokračovať? Prešlo 

viac ako päť minút. Poprosím vás kolegyne, kolegovia. Pokračovali by sme bodom Rôzne. Pod 

bodom 17.1 máme Program odpadového hospodárenia mesta Brezno na roky 2016-2020. Predkladá 

pán vedúci odboru investičného životného prostredia a stavebného poriadku pán inžinier 

Kamenský, nech sa páči. 
 

Ing. Ivan Kamenský, Odbor investícií, životného prostredia a stavebného poriadku: Dobrý 

deň. Program odpadového hospodárstva mesta. Na základe schválenia programového hospodárstva 

Banskobystrického kraja sme ako mesto boli povinní do  štyroch mesiacov schváliť program 

odpadového hospodárstva mesta, ktorý sme spracovali, bol predložený Okresnému úradu na 

posúdenie. Dostali ste to v materiáloch. Záver posúdenia je, že je v súlade s ustanoveniami zákona o 

odpadoch a s programovým hospodárstvom Banskobystrického kraja. Hej, program je na obdobie 



2016 až 2020, takže budúci rok je posledný. A k tomu by som chcel ešte ďalej uviesť, že budeme 

musieť ešte v tomto roku venovať zvýšenú pozornosť separácii, pretože na základe nariadenia vlády 

330 sme síce pre tento rok dosiahli separáciu 41 %, čo nám dáva sadzbu za uloženie odpadu 7 euro 

za tonu, ale v budúcom roku, ak dosiahneme separáciu na tej istej úrovni, tak za budúci rok by sme 

už platili 12 eur za tonu, čo zvýši zrejme aj poplatky v meste Brezne. Takže venujeme sa viacej 

propagácii, aby mesto viacej separovalo a aby sme sa dostali, keď sa nám podarí dostať na hranicu 

60 a viac percent,tak sa poplatok za tonu uloženého odpadu zo siedmich zvýši na osem euro, čo 

myslím si, že je prijateľné. Ale musíme sa dostať do stavu, kedy keď prejdeme sa po stojiskách 

kontajnerov. V stojiskách na komunálny odpad nebudú plastové fľaše, nebudú proste zložky, ktoré 

je jednoduché vyseparovať. A bohužiaľ, ľudia aj keď majú možnosti aj separačné kontajnery, aj 

kontajnery na komunálny odpad, tak sa týmto otázkam ešte nevenujú. Ak sú dajaké otázky na mňa, 

program bol predložený. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne. Ja len doplním pána riaditeľa, že 

touto otázkou sa určite budeme musieť zaoberať nielen vzhľadom na to, ako je prijatá legislatíva do 

budúcnosti, ale určite vidíte ten trend, ktorý je a jednoducho pokiaľ sa aj my nezapojíme do toho, 

do tých aktivít, ktoré súvisia so zhodnocovaním a nie naopak so znečisťovaním životného 

prostredia, tak to nebude dobré. Momentálne len taká čerstvá novinka, ktorú máme, tak určite sa 

budeme zapájať aj do medzinárodných projektov, ktoré sa týkajú separácie odpadu, skvalitnenia 

životného prostredia a tak ďalej a tak ďalej. Jeden projekt sme práve dohodli s mestom Medon, 

takže budeme ďalej aj v takýchto aktivitách pokračovať či na medzinárodnej alebo našej úrovni. Pre 

nás pre zhodnocovanie odpadu je podstatné dokončenie stojísk. To som hovoril už viackrát v 

minulosti, pretože ak by sme mali a mohli prejsť na množstevný zber, tak určite to bude posun 

vpred, pretože je tam tá prirodzená motivácia obyvateľov. Čím viac sa bude separovať, tým menšie 

poplatky za uskladnenie a spracovanie komunálneho odpadu budú platiť. Takže tá filozofia je viac-

menej pre nás jasná, aj keď sa v tomto zlepšujeme, tak mali by sme určite sa zlepšovať viacej a 

bude to súvisieť aj s osvetou pri obyvateľoch, ale určite by sme radi pridali aj pri vzdelávaní hlavne 

tých najmladších obyvateľov, pretože tak, ako sme mohli vidieť aj posledne v zahraničí, tak toto je 

práve cesta vpred a práve uvedomením si možno tej mladšej generácie ten trend bude stále lepší a 

lepší. Takže len toľko na možno doplnenie k tej správe. Mali sme to aj v komisiách, či? Nie? 

Komisia pre rozvoj nemala toto? Otváram rozpravu a ako prvý do rozpravy pán poslanec Palovčík, 

nech sa páči. 
 

Milan Palovčík, poslanec: Ďakujem pekne. Vieme, že celý svet vyspelý svet bije na poplach kvôli 

odpadovému  hospodárstvu. Nechcem o tom hovoriť, ja len hovorím, však aj naše mesto robí všetko 

pre to. Je všetko toto len v ľuďoch a chcem sa spýtať, aká je to, veľa košov sme porobili po tých 

uliciach, po chodníkoch a tak, či ako tam sa zaoberáme tou separáciou, lebo tam sa kadečo nahádže. 

Aj tu budeme musieť asi robiť a zachytávať to a triediť už a možno aj fyzicky, lebo máme 

vytriedený odpad plasty a toto, to máme po sídliskách v tých uzamknutých priestoroch, hej? Ale 

ako s týmto odpadom ideme my do budúcna robiť? Lebo sa s tým budeme musieť s tým zaoberať. 

A tých košov máme strašne veľa po meste. Pýtali sme si ich, chceli sme, áno, vyšli sme ľuďom v 

ústrety, hej, ja to vítam akože, ale tam budeme musieť tiež riešiť odpad, lebo tam sa hádže kadečo. 

Ďakujem pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ja, ak môžem, tak zodpoviem. V podstate aj s jedným z 

tých opatrení by malo byť, že by sme aj na uliciach inštalovali separačné nádoby. Majú to už 

zavedené viaceré mestá. Nemôžeme zase očakávať neviem aký efekt od toho, ale určite je to v 

rámci tej osvety a vzdelávania krok vpred. Určite vo verejných budovách, školách, škôlkach a tak 

ďalej a tak ďalej, kde to momentálne nemáme, hej? Treba povedať. A veľmi pekný príklad je 

nemocnica, kde napríklad tam  už začali s týmto. Ak ste si všimli, tak sú tam separačné nádoby po 

chodbách a týmto by som začal možno vo vzťahu aj k týmto odpadkovým košom, ktoré máme. Čiže 

k tým by sme pridali ešte aj možno takéto... takou prvou lastovičkou v tomto bolo v rámci 

Slovenska alebo jednou z prvých bolo mesto Žiar, ktoré aj momentálne je lídrom v rámci separácie 



odpadu. Ak ste si všimli tabuľku spred niekoľkých týždňov, ktoré mestá sú najúspešnejšie v rámci 

programu separácie Slovenska, tak práve tu by sme sa mohli inšpirovať. My sme v minulosti boli v 

rámci hlavne separovania a zhodnocovania odpadu práve v meste Žiar, kde ten systém je nastavený 

dobre. Tam sme si povedali, že práve množstevný zber bude mať pre nás do budúcna význam. 

Takže ale aj na úrovni to, čo sa pýtaš ty, aby som odpovedal, pán poslanec, tých malých odpadov 

alebo tých malých smetných košov, tak určite by sa pýtalo, aby sme dopĺňali ďalšie smetné koše na 

separovanie k týmto možno, ktoré už existujú a sú po uliciach, ktoré sme vyrobili sami. Ak ti stačí 

takto. Ďakujem. Ďalej pán poslanec Strmeň, nech sa páči. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Pán vedúci, ako sa berie do úvahy separácia od rodinných 

domov? To sa započítava do separácie mesta Brezna, keďže to odváža ekológ? 

 

Ing. Ivan Kamenský, Odbor investícií, životného prostredia a stavebného poriadku: Áno, 

započítava sa. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Započítava. A kde to sa vytriedi? V Lupčianske na piesku a tak nejak 

sa potom, či nejak paušálom? Alebo akým spôsobom? 

 

Ing. Ivan Kamenský, Odbor investícií, životného prostredia a stavebného poriadku: Nie, nie. 

Mesačne na mesačnej báze koľko ton sa vyseparuje, sa to zavádza do štatistík a je to v separácii 

mesta Brezno. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Čiže započítava sa, dobre, to je jedna otázka. A druhá. V súvislosti s 

týmto už ixkrát som žiadal, že by sme radi separovali aj na Starom Mazorníku. Ixkrát mi bolo 

prisľúbené, že sa tam stojisko a dva-tri tie kontajnery dajú, ale stále to spravené nie je. Takže 

žiadam, pán primátor, aby sa s tým vedenie zaoberalo a aby sme mohli aj na Starom Mazorníku 

separovať aj z titulu toho, čo tu bolo povedané. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďalej pani poslankyňa Skačanová, nech sa páči. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Ďakujem pekne za slovo. Podľa mňa je veľmi dôležitá tá 

osveta, ako hovoril pán primátor. V základných školách vo všetkých troch na prvom stupni, v 

triedach teda prvého stupňa máme také plastové tašky, do ktorých triedime. Učíme to detičky, teda 

odmalička triediť. Možno práve viac treba robiť s tou generáciou staršou. Vidím priestor možno cez 

Horehronie a tak ďalej. Vy viete, ako na to a máte na to prostriedky, určite. Ale pre mňa triedenie je 

už niečo po. Ale vychovávať občanov k tomu, že budem nakupovať potraviny a všetky tie dostupné 

veci bez toho obalu a to je, myslím si, ešte beh na dlhé trate, pretože v niektorých mestách už 

fungujú také predajne, kde predávajú bez obalov. U nás viem, že nejaká lastovička už čviriká. Ale 

to asi tu neprináleží, aby som to rozoberala. Len prosto fakt treba pôsobiť na obyvateľov v tomto 

smere, že v prvom rade nakupovať čo najmenej zabalené v obaloch. To je dôležité. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ako hlavne ide o recyklovateľný odpad, áno, ak sa bavíme 

o tom. Ale v podstate my aj teraz, dal som pripraviť úpravu všeobecne záväzného nariadenia tak, 

ako aj v iných mestách na používanie len recyklovateľného odpadu na verejných podujatiach, čiže 

my budeme pôsobiť aj takýmito možno opatreniami. A ja verím, že sa to bude zlepšovať. Ako u nás 

je ten trend, že sa zlepšujeme. Však to môžete vidieť na tých číslach. Toho separovaného odpadu 

máme oveľa viac ako sme mali v minulosti. Ale určite je čo zlepšovať, lebo ak si zoberiete severské 

štáty, síce oni deklarujú niektorí, že separujú 100%, nikdy to nie je 100%. Aj keď som bol tam, tak 

sa nad tým pousmiali, že sú to čísla, to je jedna vec. Ale určite sa dá tá separácia na úrovni možno 

60-70% dosiahnuť a to by bolo ako veľmi dobré číslo. Takže máme čo robiť, máme pred sebou 

nejaké ciele aj v tejto problematike a určite budeme začínať aj od seba a s pôsobením potom tak. 

Pán poslanec Obernauer, nech sa páči. 
 

Július Obernauer, poslanec: Ďakujem pekne. Ja osobne tiež si myslím, že tá osveta bude veľmi, 



veľmi dôležitá, ale nechcem sa k tomu vracať. Mne v stojiskách tak trošičku chýba kontajner alebo 

nejaká zberná nádoba na biologický odpad. Takže možno aj nad týmto sa zamyslieť, lebo ten 

biologický odpad by sa dal ďalej spracovávať a v rámci tej separácie nám chýba, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ja len zareagujem na biologický odpad. Máme zberné 

dvory, áno? Či je to na Sady-Parky alebo ešte kompostáreň. Takže neviem si predstaviť dosť dobre, 

aby sme mali na biologicky rozložiteľný odpad ešte v stojiskách kontajnery, keďže ten odpad je, čo 

sa týka množstva, o dosť väčší. Ak myslíš klasický biologický odpad z... 
 

Július Obernauer, poslanec: Myslím len taký drobný z domácností. Jasné, že ak má niekto veľké 

pole, záhradu a ja neviem... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale to je potom súčasťou komunálneho. Tam nie je 

problém s rozložiteľnosťou. Separujeme hlavne... separujeme hlavne materiály, ktoré sú 

recyklovateľné. Čiže plasty, papier, sklo a tak ďalej a tak ďalej a nie je problém s tým, čo sa rozloží 

v zemi. Ako momentálne, keďže my máme klasické skládkovanie. Tu je ešte možno taká širšia 

otázka, lebo téma, my sa zaoberáme momentálne aj spracovaním odpadu do budúcna, pretože určite 

ten spôsob rozloženia odpadu alebo spracovania odpadu uskladnením do zeme je už prekonaný 

vývojom, hej, stačí sa pozrieť do štátov, ktoré sú v tejto problematike oveľa ďalej, takže aj toto 

bude téma možno našich rokovaní, pracovných rokovaní v budúcnosti, lebo vravím, toto je už 

vývojom prekonané a určite to nie je ten  najlepší spôsob, ktorý v súčasnosti na spracovanie odpadu 

existuje, hej? Pán zástupca Králik, nech sa páči. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Ďakujem pekne. Minulý týždeň som sa zúčastnil 

jednej takej veľmi príjemnej akcie, Chalúpkovo detské Brezno a chcem len povedať, že naozaj s 

deťmi sa pracuje asi najlepšie, lebo žiačikovia škôlky z obce Nemecká mali pripravenú jednu 

úžasnú rozprávku pre pár dospelých, ktorí sa toho zúčastnili, ktorá bola práve ohľadom odpadu. 

Bola to rozprávka o víle, ktorá predstavovala studničku, kde samozrejme bol nejaký odpad a tak 

ďalej. A to chcem len povedať, že tu treba najviac pracovať, lebo tie deti, tie boli tak akože 

zanietené tým, o čom rozprávali, že to nebolo len tak naučené, hej, že niečo tam robia, ale oni tomu 

skutočne verili, čo tam hrali. A oni dokážu najviac ovplyvniť aj svojich rodičov, aj starých rodičov, 

aj podobne,  čiže skutočne tá osveta je veľmi dôležitá. K tomu, čo povedala pani poslankyňa 

Skačanová, že treba sa zamyslieť na kupovaní tovarov bez obalov a tak ďalej. My sme trošku 

schizofrenický národ, lebo na jednej strane toto je jednoznačná pravda, na druhej strane keďže 

určité veci riešim aj v potravinovom priemysle, hej, keďže som v tej Jednote nejaký člen, hygiena 

robí úplný opak. Tam, kde niekto chce predávať niečo bez obalu, tak máte veľmi vážny problém. 

Vy to musíte zabaliť do dvoch obalov, aby to bolo z hygienického hľadiska proste urobené. Čiže 

my naozaj niekedy nevieme, čo robí ľavá ruka a pravá ruka a podobne. Čiže z našej strany 

jednoznačne my sa musíme zaoberať tým, čo nám legislatíva umožní. Ale takéto veci, bohužiaľ, na 

to sú len tlaky vytvorené proste na tú spoločnosť, aby skutočne sme prešli aj k tým možnostiam, 

ktoré voľakedy existovali, že vám naozaj mlieko načapovali do kanvičky, keď preženiem. Chlieb 

ľudia si podávali pred obchodom rukami z auta do obchodu a nikomu to nevadilo, nikto nebol ani 

chorý ani nič. Jednoducho to fungovalo. Bohužiaľ, dospeli sme do nejakého štádia, keď obchod 

diktuje všetky veci a ten obchod radšej to zabalí do troch obalov, lebo môže si priprášiť k tomu 

nejakú inú cenu, takže sme naozaj s tým, že my potrebujeme s tým bojovať, ale niekto iný bojuje s 

tým, aby zarobil a nezáleží mu absolútne na tom, že ako. Ďakujem pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec Barančok, nech sa páči. 
 

Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem. Ja len pokračujem dneska mojimi obľúbenými technickými 

otázkami. Opravte ma, ak sa mýlim, my separujeme mikroténové sáčky? Alebo máme na to nejakú 

z tých troch nádob, kde to... 
 



Ing. Ivan Kamenský, Odbor investícií, životného prostredia a stavebného poriadku: V rámci 

plastov. 
 

Andrej Barančok, poslanec: A je tam aj ten piktogram nakreslený alebo dopísané je to tam? Lebo 

teraz ma to napadlo, že či to tam vôbec je. 
 

Ing. Ivan Kamenský, Odbor investícií, životného prostredia a stavebného poriadku: To 

priebežne býva zverejňované aj v tlači, aj na kontajneroch sú nálepky, čo patrí do ktorej nádoby pri 

separácii. 
 

Andrej Barančok, poslanec: Čiže je to tam napísané? 

 

Ing. Ivan Kamenský, Odbor investícií, životného prostredia a stavebného poriadku: Áno. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďalej pán poslanec Palovčík, nech sa páči. 
 

Milan Palovčík, poslanec: /nezrozumiteľné/... aj zasmiali, ale bohužiaľ, je to pravda. A trošku 

nadviažem na pána Králika. Za socializmu zo ZČSP som bol na Ukrajine a videl som, sa smejete, 

ale oni už vtedy separovali a nemali problém s obalmi. Prišlo auto pred obchod nákladné s jablkami, 

ten tam urobil takú metrovú ohradu, hej, na päť metrov dlhú, to vyklopilo tam jablká, ľudia prišli s 

taškami, počítadlo, váha, dovidenia, žiaden obal. O pol hodinu sme išli do mäsiarní, pol soba, za 

radom sekal, ľudia tašky, hodil mu tam, zaplať a davaj. Žiadna chladnička. To, čo si povedal, 

žiadny obal. A žijú a zdraví, už vtedy separovali a my sme ich ako podceňovali a vidíme, že sme nie 

na tom dobre. Ďakujem pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pán poslanec Ridzoň, nech sa páči. 
 

Martin Ridzoň, poslanec: Ďakujem, ja by som sa chcel vlastne opýtať, že či sa už uvažuje s tým, 

že plastové fľaše a plechovky budú na Slovensku zálohované od roku 2022 a zákon má byť účinný 

od roku 2020. Že či sa počíta s tým, že tie plastové fľaše budú zálohované, že teraz sú vlastne 

nejako, už nebude separácia tých plastových fliaš, plechoviek a tak ďalej vlastne, že už to bude, že 

nebudeme potrebovať už separovať tieto plasty,ale už ich budeme vracať, že či tie kontajnerové 

nádoby budú nejako zmenené alebo niečo s nimi. Ďakujem. Využiteľnosť, tak. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tak to len ako treba rozlišovať, lebo nie všetky plasty budú 

zálohované, nie všetky fľaše. Ale to sa týka iba PET fliaš, áno? To sa týka iba PET fliaš, čiže my 

separujeme ďalej. A tých plastových výrobkov máme XY ďalších, takže pre nás sa žiadna zmena 

nerobí. V podstate toto má celé dopomôcť len tomu, že sa tie PET fľaše nebudú nachádzať v potoku 

a v riekach, ale budú zálohované a takto budú obyvatelia motivovaní k lepšej alebo väčšej separácii. 

Takže pre nás sa nemení týmto nič. Ten systém je nastavený tak, že sa týka hlavne obchodných 

reťazcov. Pre nich to bude nejaká záťaž a predajcov. Ale čo sa týka nás, my separujeme ďalej a 

neviem, tu nepočítame my so žiadnymi zmenami. 
 

Ing. Ivan Kamenský, Odbor investícií, životného prostredia a stavebného poriadku: V každom 

stojisku máme maximálne dva kontajnery na plast a Ľupčianka podľa ich naplnenosti reguluje dobu 

zvozu, hej? Takže možno z dvoch týždňov prejdú na tri alebo na štyri, keď odpadne táto ako hlavná 

zložka tieto PET fľaše, ale fľaša od octu, od sirupu... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ja si ani nemyslím, že to tak bude, pretože tým, že my 

máme zvýšenú separáciu, skôr boli sťažnosti na to, že sa nestíha odvážať, takže sa to bude možno 

niekde kompenzovať a budeme tak akurát možno v tom stave, ako sme momentálne. 
 

Ing. Ivan Kamenský, Odbor investícií, životného prostredia a stavebného poriadku: Ale 

prebytok kontajnerov by sme nemali mať určite. 



 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, pani poslankyňa Dzurmanová, nech sa páči. 
 

Petra Dzurmanová, poslankyňa: Ďakujem pekne. Toto je asi na takú dlhšiu tému, lebo keby sme 

chceli byť takí veľkí ochrancovia prírody, tak my môžeme do roku 2022 napríklad odkupovať 

plasty od ľudí a odrazu ani v potoku by nebol ani jeden plastový pohárik ani nič podobné. Ale to 

nechcem rozoberať teraz. Chcem sa opýtať. Vzhľadom k tomu, že máme takú nejakú tendenciu 

alebo záujem, aby postupne v celom meste boli prestrešené kontajnery, respektíve prestrešenia, áno, 

ďakujem, prístrešky, či sa teda niekto zaoberá na úrade odkupovaním pozemkov, čo sa týka na 

Nálepkovej ulici pri tých nízkych činžiakoch, pretože tam  vieme, že je problém vôbec teda riešiť 

túto záležitosť. Takže v prvom rade a v prvom kole je potrebné zaoberať sa odkúpením alebo 

prípravou pozemkov, aby sme mohli pristúpiť k zabezpečeniu prístreškov. Takže otázka, či týmto 

sa niekto zaoberá. Alebo aby sa nestalo, že potom Nálepková zostane niekde na chvoste a vôbec 

ako jediná časť možno, v ktorej sa to ani nedá uskutočniť. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Áno, zaoberá, lenže my sme sa doposiaľ nedohodli s 

vlastníkom, to je najväčší problém. Takže zaoberáme sa tým, ale požaduje takú sumu za meter 

štvorcový, čo je pre nás neprijateľné. 
 

Petra Dzurmanová, poslankyňa: Tak, je to najväčší vlastník, ktorý by nám v podstate poriešil 

minimálne dve stojiská, čo ja viem, hej? Len potom sme v sieťach, hej, čiže my sa, my sme 

limitovaní jednak priebehom sietí a ďalšia vec,čo hovoríš, vlastníctvo, hej? Ale nájdeme nejaké 

riešenie, tak budeme to musieť doriešiť už. Len sa naťahujeme už dlhodobo. To je, no nejdem to 

rozoberať. 
 

Petra Dzurmanová, poslankyňa: /nezrozumiteľné/... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: No, je. Hovorím, že pre priebeh sietí a pre vlastníctvo. To 

sú dva faktory, ktoré to ovplyvňujú, hej, čiže tomuto sa budeme musieť prispôsobiť. Aj tie stojiská, 

ktoré boli navrhnuté. Mali sme projekt, pre priebeh sietí sa menila takmer polovica, ak nie viac tých 

stojísk. Mnohé siete, ktoré sme aj mali vytýčené, tak neboli vytýčené mnohé dobre, správne, hej,  

dostali sme nie správne informácie aj od správcov sietí a tak ďalej. Čiže stále my sa nejako len 

prispôsobujeme tomu stavu, ktorý je. Tu je, vravím, o problém viac a to je vlastníctvo. Lebo 

väčšinou vlastníctvo máme v poriadku pri iných, len zase za priebehu sietí a naopak. Tu je to aj 

jeden problém, aj druhý. Ale doriešime to nejako, hej, v priebehu dvoch troch rokov to doriešime. 

Ďalej pán poslanec Fašang, nech sa páči. 
 

Miroslav Fašang, poslanec: Ďakujem za slovo. Kolegovia, mňa pri tejto búrlivej diskusii napadlo, 

že mohli by sme ísť aj my vzorom a na budúce na zastupiteľstve miesto týchto štrnástich plastových 

fliaš by sme mohli mať sklenené džbány s točitou vodou, ktorá v Brezne je naozaj kvalitná. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tak, si to zakončil najlepšie, ako si mohol, vidíš. Ale tie 

plasty pôjdu do separovaného, lebo máme, neboj sa, kontajner máme aj na úrade. Nech sa páči, pán 

poslanec Strmeň s faktickou. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Doplnil by som Miroslava. V materiáli z finančnej komisie 

a zo sociálnej, však nevracajme sa dvadsať rokov dozadu, kedy sa všetko tlačilo. Už som to mal na 

mysli minulé zastupiteľstvo. Prosím vás pekne, mailom nám to pošlite. Je to 500 strán zase 

vytlačených a tak ďalej. Aj to je ekológia, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ak je všeobecná súhlas, my s tým nemáme žiadny problém, 

my máme o prácu menej, hej? Lebo v minulosti boli sťažnosti aj na to, že nebol materiál niektorý v 

papierovej podobe a podobne, takže... 
 



Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie,  rozpravu 

končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé berie na 

vedomie Program odpadového hospodárstva mesta Brezna na roky 2016 až 2020. Po druhé, 

schvaľuje Program odpadového hospodárstva mesta Brezna na roky 2016 až 2020. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 86/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 17.2. - Komunitné centrum Zadné Halny, Brezno – realizácia 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu17.2 – To je Komunitné centrum 

Zadné Halny – realizácia. Predkladám ja, spracoval odbor riadenia projektov zastúpený pani 

Medveďovou. Toto sme si prešli včera aj na pracovnej porade, na základe toho bol materiál aj 

predložený, poprosím vás doplniť, nech sa páči. 
 

Mgr. Milada Medveďová, odbor riadenia projektov, Mestský úrad Brezno: Takže k tomuto 

budú asi toľko. Komunitné centrum Zadné Halny mestské zastupiteľstvo schválilo podanie žiadosti 

o nenávratný finančný príspevok a realizáciu tohto projektu už v roku 2016. Žiadosť o nenávratný 

finančný príspevok bola potom v roku 2017 predložená, aj schválená. Bola podpísaná zmluva o 

poskytnutí nenávratné finančného príspevku a začalo sa verejné obstarávanie dodávateľa stavby. 

Tu, žiaľ, verejné obstarávanie bolo dvakrát neúspešné, pretože uchádzači nepredložili všetky 

dokumenty a nesplnili podmienky účasti. Takže sme museli pristúpiť tretíkrát k vyhláseniu procesu 

verejného obstarávania. Keďže žiadosť bola predkladá v roku 2017, projektová dokumentácia 

spracovaná v roku 2016, došlo k navýšeniu finančných prostriedkov, došlo k zmenám materiálov v 

procese verejného obstarávania. V podstate uchádzači kládli otázky, na základe toho bol 

upravovaný rozpočet a projektová dokumentácia. Dostali sme sa do fázy, kde realizovanie tohto 

projektu nevychádza v pomere 95% nenávratný finančný príspevok a 5% spolufinancovanie mesta, 

ale vyšší. Ešte chcem povedať, že v podstate pri predkladaní žiadostí o nenávratný finančný 

príspevok boli stanovené výzvou určité podmienky, takzvané benchmarky smerné ukazovatele, 

ktorými sme sa dostali na celkové oprávnené výdavky len 350.000 eur. Z toho 95% je nenávratný 

finančný príspevok, čo je 325.000 eur. V procese verejného obstarávania vyšiel víťazný uchádzač, 

teda ak bude vyhodnotený ako víťazný, keďže ešte stále sa vyhodnocuje, predložil cenovú ponuku 

na 636.810 eur aj nejaké drobné centy. Takže tak ako sme vám to predložili v dôvodovej správe, to 

financovanie by bolo 325.000 nenávratný finančný príspevok a financovanie zo strany mesta spolu 

s tým povinným spolufinancovaním 311.810 eur, čo je navýšenie v podstate o 170.000. Z tohto 

dôvodu je potrebné znovu preschváliť, či tento projekt za takýchto podmienok budeme realizovať 

alebo odstúpime od zmluvy o poskytnutí nenávratného finančného  príspevku. Ale podotýkam, že 

táto výzva bude 20. mája uzatvorená a tie benchmarky, teda tie ukazovatele a podmienky výzvy 

neboli zmenené k lepšiemu pre nás, takto to poviem. Asi všetko z mojej strany. Ak máte otázky, 

nech sa páči. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne. Ja len doplním, že  včera sme si to 



prešli na pracovnej porade. Ja som sa pýtal aj, či ideme do toho projektu alebo nejdeme. Tí, čo boli, 

tak sme sa dohodli, že tuto tento návrh predložíme na dnešné rokovanie a že má podporu aspoň 

tých, ktorí sme sa včera zišli. V podstate, prosím? Predvčerom, pardon. Je to otázka, áno, že či ísť 

do toho projektu, neísť do toho projektu. Ale vzhľadom na to, že výzva je uzatvorená a my musíme 

zrealizovať do marca budúceho roku, tak sa treba rozhodnúť teraz, že či ideme čerpať tých 325.000, 

ktoré nám riadiaci orgán schválil alebo jednoducho nie. Kedy zase by sme boli úspešní alebo 

budeme úspešní, tak je ako vo hviezdach, tak to poviem, hej? 

 

Mgr. Milada Medveďová, odbor riadenia projektov, Mestský úrad Brezno: Áno, súhlasím... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: O tom sme sa bavili aj včera a vzhľadom na to, že tie 

podmienky, keďže by bolo, sa jednalo o cyklickú výzvu, áno? 

 

Mgr. Milada Medveďová, odbor riadenia projektov, Mestský úrad Brezno: Áno, toto bola 

viackolová výzva a podmienky neboli zmenené a v súčasnej dobe nevieme, či bude nová výzva. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tak jednoducho to, čo sme sa bavili predvčerom, áno? Čiže 

nič iné ako je s reálnym stavom sme vám ani neuvádzali. Je to na vás. Ja sa prikláňam k tomu, že 

nám komunitné centrum treba, pretože aj keď sme hovorili včera s pani vedúcou Lemberkovou, my 

sme momentálne v provizóriu, čo sa týka komunitnej práce a komunitných služieb, ktoré by sme na 

území mesta zo zákona jednak mali prevádzkovať a samozrejme, mali by sme sa snažiť o to, aby 

boli čo najkvalitnejšie a nie v provizórnych, ale v riadnych priestoroch. Takže je to otázka, je tam tá 

suma, to sme preberali, čo sa týka aj vysúťaženej. Tým, že v podstate tretie alebo štvrté 

obstarávanie máme už? 

 

Mgr. Milada Medveďová, odbor riadenia projektov, Mestský úrad Brezno: Tretie... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tretie obstarávanie máme? Ja som myslel, že štvrté už. Tak 

v podstate riadiaci orgán alebo úrad pre verejné obstarávanie by s tým nemali mať až taký problém, 

pretože sa nám neprihlásil do jedného nikto, nie? To sme mali.. 
 

Mgr. Milada Medveďová, odbor riadenia projektov, Mestský úrad Brezno: Do jedného sa 

prihlásil jeden uchádzač, nesplnil podmienky, do druhého sa prihlásili dvaja, takisto nesplnili 

podmienky. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Nepredložili podklady, hej? Dobre. Mali sme to v komisii 

toto? Bez uznesenia? Rozvoj? 

 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Komisia pre rozvoj odporúča mestskému 

zastupiteľstvu schváliť uznesenie a ísť do tohto projektu. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, 

kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Pán zástupca, nech sa páči. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Ďakujem pekne za slovo. Ja len v krátkosti chcem 

zopakovať pre tých, ktorí sa vlastne zúčastnili toho stretnutia poslaneckého, že aj keď je to nie malá 

položka, ale vzhľadom k tomu, že pri tom nenávratnom príspevku, ktorý dostaneme, tá naša 

spoluúčasť je v takej výške, že k takémuto objektu sa za týchto peňazí nikdy nemôžeme dostať. 

Čiže je to určité zhodnocovanie majetku, udržateľnosť projektu je päť rokov. Čiže mesto po piatich 

rokoch môže nakladať s touto nehnuteľnosťou ľubovoľnejšie, aj keď na tie účely, na čo je to vlastne 

projektované, to jednoznačne v súčasnej dobe potrebujeme. Čiže preto aj komisia, aj ja sa 

prikláňam takisto k návrhu, že túto možnosť treba využiť, lebo z  hľadiska financovania po roku 

2022, čo máme za chvíľočku, nikto nevie, akým spôsobom sa budeme dostávať k nejakým 

dotačným prostriedkom a ako bude vôbec fungovať prideľovanie podielových daní a všetkého, čiže 



ak máme tú možnosť, treba ju využiť. Ďakujem pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pán poslanec Strmeň, nech sa páči. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem, ja len otázku. Kto zo zamestnancov je členom komisie, 

ktorá posudzuje tento návrh? 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Rôzne, ako neviem teraz povedať, vymenovať... 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: No, tak hádam vieme, kto sa, aký zamestnanec? 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: To pani prednostka, ak povie, ja neviem, kto bol na 

vyhodnocovaní, si to nepamätám. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: V podstate celé investičné sa tým 

zaoberalo, lebo ako investičné hľadalo a obstarávalo projektanta, takže na investičnom sme to mali 

posúdení. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Aha, pre obstarávanie tejto 

stavby máme vlastne obstarávateľku, ktorá je externá, takže to je externá obstarávateľka s tým, že v 

komisii na výber som bola ja, táto externá obstarávateľka, pani Milada Medveďová a pani 

inžinierka Rybianska, ktorá je ako odborný pracovník. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Vždy sa to posudzuje z toho odborného, hej? Čiže my tam 

dávame ľudí, ktorí posudzujú nejakú časť. Za projekt je pani Medveďová, ktorá posudzuje formálne 

splnenie, obsahové, poviem, keď je tam pani Rybianska, tak kontroluje... 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: To sú technické parametre... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: To sú technické parametre a tak ďalej. Čiže vždy sa to 

vyberá podľa toho. Nechodíme do komisií ja, lebo my tam nie sme potrební, hej? Čiže musia tam 

byť odborní zamestnanci. Každý si zodpovedá za tú svoju časť a vyhodnocuje sa to podľa tohto. 

Ale za všetko zodpovedá vždycky v prvom rade ten verejný obstarávateľ, ktorý tam je. Ale dneska 

všetky tie podmienky, ktoré sú stanovené, sa predkladajú elektronicky, hej? Čiže sa to otvára 

elektronicky. V podstate pred všetkými naraz. Ďalej sa toho vyhodnocovania môžu zúčastniť všetky 

firmy, ktoré sa prihlásia do toho obstarávania, čo sa nám aj stáva, hej? Čiže príde zástupca nejakej 

firmy a on si kontroluje v podstate, že či sú tie podmienky splnené, nie sú splnené, pri otváraní teda, 

že by sa tam nerobilo niečo, čo sa nemá, hej? Čiže toto je normálne verejný proces, ktorému 

zodpovedajú všetky tie podmienky, o ktorých hovorím. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Ak môžem ešte pridať k tomuto 

verejnému obstarávaniu, potom to, samozrejme, následne kontroluje riadiaci orgán, takže 

ministerstvo a v tomto prípade, ak sa teda zhodneme, že do toho projektu ideme, tak hĺbkovú 

kontrolu tam robí ešte aj samotný úrad pre verejné obstarávanie. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale všetko je nastavené odborne, áno? 

 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Je to inžinierka Borbélyová. 
 

Neuvedený, poslanec: /nezrozumiteľné/ ... dobre, ale v tomto prípade bude spoluúčasť mesta 

päťdesiat percent. A pokiaľ poslanci máme tu v tomto zložení rozhodnúť o sume, ktorá je 50% zo 



strany mesta, možno by bolo viacej informácií k takým projektom pre poslancov pripraviť, 

predložiť. A možno im aj umožniť sa tejto komisie zúčastniť. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec, teraz som ti hovoril, že je to odborná 

komisia. 
 

Neuvedený, poslanec: Áno, ale teraz my ideme rozhodnúť o 311.000 čo nemusí byť konečná 

suma... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale ty si podmienky môžeš pozrieť, veď sú vo vestníku 

verejného obstarávania. 
 

Neuvedený, poslanec: Hej, takže, áno, podmienky sú... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: A na stránke mesta máš vždycky zverejnené na úradnej 

tabuli verejné obstarávania vždy, áno? 

 

Neuvedený, poslanec: Takže možno do budúcna, keď aj nie osobná účasť, ale možno nejak tak 

podrobnejšie poinformovať. Rozobrali sme si to na pracovnom. Ja ani to nespochybňujem, že takáto 

budova nám nie je potrebná alebo komunitné centrum.  Len trošku mám obavy z jej efektivity 

využitia, aby 311.000 euro sme neinvestovali do budovy, kde sa stretneme dva razy za mesiac alebo 

potom možno aj menej. No len o to mi ide, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu 

končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby... pán poslanec Tokár, nech sa páči. 
 

Jozef Tokár, poslanec: Ďakujem za slovo. Ja som len chcel k tej komisii, že ak tá pani nastavila 

určité podmienky, že či sa nedajú mäkšie podmienky dať pre stavbárov, aby sa zúčastnilo viacej 

firiem. Rozumiete ma. Ak ja nastavím podmienku ISO, ja neviem 2000XY, ktoré ISO na životné 

prostredie, alebo ktoré možno nie je potrebné, ktoré možno nie je potrebné pri výberovej komisii, 

pretože mňa by zaujímala cena, firma, certifikát, koľko má ľudí, veľkosť firmy a tak ďalej. Dosť, 

koniec. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec, tu boli podmienky také, že sa mohli z Brezna 

firmy prihlásiť... 
 

Jozef Tokár, poslanec: Ja neviem, lebo sme sa pýtali na podmienky a nevedeli sme podmienky. 

Len preto chcem povedať, že nesplnila tá firma podmienky, tá firma podmienky, či boli  tie 

podmienky nastavené také, že by sa mohlo viacej firiem zúčastniť a mohla by možností výberu z 

tých firiem kvalitných. Len to som chcel povedať. Neviem podmienky, lebo sme neboli, lebo 

nevieme, aké tá pani dala podmienky. Len to som do budúcnosti, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tak, kolegyne, kolegovia, čo sa týka verejného 

obstarávania, spadá do správy mesta, áno? Tak prosím vás, nekumulujte funkcie, dobre? Je to v 

kompetencii v prvom rade mňa, keďže za správu mesta zodpovedám, to je jedna vec, áno? Druhá 

vec je, že vravím, je tam vždycky zriadená odborná komisia. Podmienky verejného obstarávania 

máte zverejnené vždy na úradnej tabuli mesta a pokiaľ to treba, že by ste mali záujem, tak kľudne 

vám ich prepošleme. Takže nemáme s tým absolútne žiadny problém. Podmienky boli nastavené 

tak, aby sa tam mohli hlásiť aj firmy z Brezna, ešte raz, áno? Nenastavovali sme podmienky nejak 

špeciálne prísne ani nič podobne. Ďalej, zákon nám to dneska ani neumožňuje, áno? Lebo v tomto 

prebehlo v posledných rokoch dosť veľká, poviem, reforma, dokonca boli vydané viaceré 

usmernenia aj Úradu pre verejné obstarávanie. Dneska nie je možné nastaviť podmienky, poviem, 

premrštene, čo sa týka zábezpek, čo sa týka nejakých, čo tam ešte dávame, Zuzka? Zábezpeky, 

finančné ukazovatele, osobné postavenie, technické ukazovatele. Proste toto nie je na samovôli 



alebo ľubovôli obstarávateľa, áno? No a ďalšia vec je, čo hovorí pani prednostka. My vždycky 

podmienky, vždycky podmienky musíme posielať na riadiaci orgán na prvú takzvanú ex ante 

kontrolu. A na základe ktorej potom dostávame súhlasné stanovisko, či môžeme ísť do obstarávania 

a spĺňame podmienky alebo nespĺňame podmienky a musíme si niektoré či technické parametre 

alebo tie zábezpekové upraviť, hej? Čiže ten proces je dneska tak kontrolovaný, poviem až príliš, že 

nás celý proces stojí rok života, lebo inak to nazvať ani neviem. A kým sa vôbec dostaneme k 

nejakému výsledku verejného obstarávania. A samotné verejné obstarávanie trvá mesiac spravidla, 

hej? Ale celý proces trvá rok, hej? Čiže tam je schvaľovanie podmienok nielen z našej strany, ale aj 

zo strany riadiaceho orgánu. Pani poslankyňa Skačanová ešte, nech sa páči. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Ďakujem pekne za slovo. /nezrozumiteľné/ tejto oblasti, ale 

dôverujem mestu, že skutočne robí strašne veľa projektov a sú to teda fundovaní ľudia a vedia, že si 

nemôžu nastaviť podmienky, že dáme toto, toto a toto, ale musia sa riadiť zákonom a verejné 

obstarávanie nie je sranda, to viem, aj keď nepôsobím v tejto oblasti a je to veľmi, veľmi prísne 

kontrolované, takže verím, že si niečo... nastavíme si to tak, aby... takéto neexistuje. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Hovorím, že dneska je to viac-menej nemožné, áno? Takže. 

Pán poslanec Tokár, nech sa páči. 
 

Jozef Tokár, poslanec: Ďakujem za slovo. Ja som vôbec nemyslel, že mesto nastavovalo zle 

podmienky. Ja som myslel, že lebo niekto robí výberové konanie, povedalo sa, že tá pani nejaká 

robí alebo jednoducho za nejaký úrad. To som chcel povedať, že z hľadiska úradu alebo štátu sú 

dosť náročné tie podmienky, aby sa splnili. Ja vôbec som nesporňoval podmienky, že mesto dalo 

zlé podmienky, áno? Ale že tie podmienky sú tak nastavené na verejné obstarávanie z hľadiska 

štátu, aby sa mohli dostať tie fondy a investície, náročné podmienky pre mestá a pre jednotlivých 

obstarávateľov a tým pádom je problém splniť takú podmienku, ak dáte. Viete, ak je tam 

podmienka nejaké ISO, ktoré má máloktorá firma, to ja v tom v podstate viem alebo robím, preto sa 

nezúčastní. A preto vyberáme jedného z jedného, lebo je málo tých záujemcov. To som chcel 

povedať. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Áno, ale napríklad my to ISO musíme dať, keď tam máme 

energetickú úsporu triedy A+, tak tam musí mať tá firma to ISO, že to zabezpečí. Napríklad, keď 

hovoríš, hej? 

 

Jozef Tokár, poslanec: Ja som uviedol len príklad, len tých ISO je viacej, len to som chcel... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Takže my sa prispôsobujeme zase len tým  podmienkam, 

ktoré sú podmienkami napríklad riadiaceho orgánu, ktorý vyhlási výzvu a povie, že všetky budovy, 

ktoré alebo túto budovu, keď postavíte, musí mať energetickú A+. Tak to musí mať aj tá firma ISO, 

ktorá to robí, lebo čím bude deklarovať to, že to splní, hej? Čiže to sú normálne veci. My tam 

žiadne špeciálne podmienky iné nedávame, hej? Štandardne máme päť rokov na vedúceho 

obdobných stavieb, aj tie ostatné kritériá, ktoré nastavujeme, sú úplne štandardné. Nič špeciálne. 

Dobre, ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé súhlasí s 

realizáciou projektu Komunitné centrum Zadné Halny, Brezno. Po druhé. So zabezpečením 

povinného spolufinancovania projektu vo výške minimálne 5% z celkových oprávnených 

výdavkov, čo činí 17.500 eur. Po tretie, so zabezpečením financovania neoprávnených výdavkov 

projektu predstavujúcich rozdiel medzi celkovými výdavkami projektu a celkovými oprávnenými 

výdavkami projektu. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 



 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 18 za, zdržali sa traja. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 87/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 17.3 - Členovia Správnej a Dozornej rady neziskovej organizácie Brezno pre občanov, n.o. 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 17.3, tým je Členovia Správnej a 

Dozornej rady neziskovej organizácie Brezno pre občanov. Predkladám ja, spracoval odbor riadenia 

projektov zastúpený pani magisterkou Medveďovou, nech sa páči. 
 

Mgr. Milada Medveďová, odbor riadenia projektov, Mestský úrad Brezno: K tomuto bodu 

budem stručná. V podstate nezisková organizácia Brezno pre občanov bola zriadená mestom s 

účelom, ktorý už som tu dnes spomínala, aby sa čerpali finančné prostriedky tam, kde mesto 

nemôže byť oprávneným žiadateľom. Tým, že bola zriadená mestom, cieľ bol správna rada a 

dozorná rada, aby mala členov z radov poslancov. Z tohto dôvodu správna rada navrhla prehodnotiť 

členstvo v správnej a dozornej rade. Dospela k názoru, že v dozornej rade odporúča odvolať ako 

člena dozornej rady pána inžiniera Jaroslava Demiana a ako nového člena navrhuje pána Júliusa 

Obernauera. Podklady ste dostali až dnes, pretože to bolo ešte na rokovaní poslancov. Nech sa páči, 

otázky. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne, otváram rozpravu, nech sa páči, 

kolegyne, kolegovia. Nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé schvaľuje 

odvolanie inžiniera Jaroslava Demiana ako člena dozornej rady neziskovej organizácie Brezno pre 

občanov, n.o. Po druhé, za člena dozornej rady neziskovej organizácie Brezno pre občanov, n.o. 

menuje Júliusa Obernauera. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? 

Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 88/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 17.4. - Ústna informácia  predsedov  komisií  Mestského  zastupiteľstva  mesta Brezna o 

činnosti komisií 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 17.4, tým je Ústna informácia 

predsedov  komisií  Mestského  zastupiteľstva  mesta Brezna o činnosti komisií. Poprosím 

predsedov komisií, ak majú záujem sa prihlásiť a informovať, nech sa páči kolegyne, kolegovia. 

Pán poslanec Struhár, nech sa páči. 
 

Daniel Struhár, komisia pre šport: Bolo zvykom, že v podstate športová komisia hodnotí a 



udeľuje ceny na Dni mesta Brezna v rámci Najlepší športovec. Tento rok nám pribudlo aj Najlepší 

tréner. A taktiež máme aj v kategórii Najlepší kolektív už vyhodnotené vlastne súťaž. Túto súťaž 

máme vyhodnotenú. Nechceli sme ju zverejňovať nejako verejne, nech je to prekvapenie pre dané 

osoby ku Dňu mesta. Ak by ste náhodou mali záujem vedieť, kto vyhral dané kategórie, kľudne 

vám na ne zodpovieme. Takže len toľko. Boli tri tentokrát. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem pekne. Pani predsedníčka Štugnerová, 

nech sa páči. 
 

Ľubica Štugnerová, sociálna komisia: Ja by som chcela možno len informovať, že sme mali teda 

losovanie, kedy to bolo, v pondelok sme mali znova losovanie na ŠLN na tie nájomné byty a pre 

zaujímavosť. Tí, ktorí si pamätali, že sme preberali prípady osobitného zreteľa, tak chcem povedať, 

že ten dvojizbový byt jeden bol vylosovaný pre Kaniarikovcov. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: To je tí... 
 

Ľubica Štugnerová, sociálna komisia: To boli tí, čo sme si ich vtedy tak... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Že asi tak veľmi pôsobili na to, že... 
 

Ľubica Štugnerová, sociálna komisia: Nie, nie, ako tak bolo to za účasti... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale myslím vôľou, vôľou, ničím iným, hej, lebo však bolo 

to za účasti notára, samozrejme a verejnosti. 
 

Ľubica Štugnerová, sociálna komisia: Asi sa to potvrdilo, že mali na to nárok, tak chcem 

povedať. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prosím? Neviem... Neviem, kto bol v komisii. No bol notár, 

samozrejme, z komisie ste boli... 
 

Ľubica Štugnerová, sociálna komisia: Áno, bol právnik, notár nebol, bol právnik... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: A verejnosť bol niekto? 

 

Ľubica Štugnerová, sociálna komisia: Pán Roštár bol, pani Auxtová bola, zapisovateľka bola pani 

Zubáková, vedúca pani doktorka Lemberková, oddelenia starostlivosti o občanov a štyria sme boli 

členovia komisia. Jeden z verejnosti tam bol, áno. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Jeden z verejnosti, dobre... 
 

Ľubica Štugnerová, sociálna komisia: Áno, zápis bude teda. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. 
 

 

17.5. Zmena uznesenia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna číslo 110/2018 zo dňa 27.06.2018 

v znení uznesenia číslo 37/2019 zo dňa 20.02.2019 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ak nikto ďalší, prešli by sme k bodu 17.5 – tým je Rôzne, 

Zmena uznesenia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna číslo 110/2018 zo dňa 27.06.2018 v znení 

uznesenia číslo 37/2019 zo dňa 20.02.2019. Poprosím pani prednostku k tomuto. Či pán vedúci? 

Tak pán vedúci. 
 



Neuvedený: Dobrý deň, riešime zmenu uznesenia 110/2018, ktoré sme zmenili uznesením 37/2019. 

Je to výstavba zariadenia pre seniorov a denný stacionár. Na základe priebehu prác, ako ste v 

podkladoch dostali, je návrh na druhú zmenu spôsobu financovania. Hej, týmto dodatkom by sa 

vyriešili aktuálne problémy, ktoré vznikli pri riešení stavby denného stacionára, keďže 

prestavujeme existujúci objekt. Podrobne to bolo popísané v dôvodovej správe. Takže ak sú dajaké 

otázky k tomu, rád zodpoviem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: My sme si to prešli sčasti aj na včerajšom pracovnom 

sedení. Prosím? Či bože, tak rýchlo idú tie dni pre mňa, že... pardon, takže v prípade otázok 

zodpovieme, áno? Pýtajte sa. Nech sa páči, otváram rozpravu. Za finančnú? 

 

Martin Juhaniak, finančná komisia: Finančná komisia odporúča schváliť zmenu a doplnenie 

uznesenia tak, ako je pripravené. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. 
 

Ján Králik, zástupca primátora mesta Brezna: Takisto aj komisia pre rozvoj odporúča 

mestskému zastupiteľstvu schváliť uvedený bod tak, ako je predložený. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, nech sa páči kolegyne, kolegovia. Ak nikto do 

rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 
 

Eva Skačanová, návrhová komisia: Mestské zastupiteľstvo mesta Brezna po prvé schvaľuje 

zmenu a doplnenie uznesenia Mestského zastupiteľstva číslo 110/2018 v časti II – Spôsob 

financovania obstarania v zariadení sociálnych služieb sa vypúšťa text  pod bodom B, ako je 

uvedené v texte a nahrádza sa textom pod písmenom B tak, ako je uvedené v texte. Ostatné časti 

uznesenia ostávajú nezmenené. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Z 21 prítomných 21 za. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 89/2019, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice. 
 

 

 

Bod č. 18 - Otázky poslancov Mestského zastupiteľstva mesta Brezna na riaditeľa príspevkovej 

organizácie zriadenej mestom, riaditeľa obchodnej spoločnosti,  v ktorej má mesto Brezno  

majetkovú  účasť,  riaditeľov  rozpočtových  organizácií  zriadených  mestom a náčelníka 

mestskej polície 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 18, tým sú Otázky poslancov 

Mestského zastupiteľstva mesta Brezna na riaditeľa príspevkovej organizácie, riaditeľa obchodnej 

spoločnosti, riaditeľov  rozpočtových  organizácií  zriadených  mestom a náčelníka mestskej 

polície. Nech sa páči kolegyne, kolegovia. Ako prvý do rozpravy... do otázok, pardon, pán poslanec 

Strmeň, nech sa páči. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: /nezrozumiteľné/... inžiniera Jeremiáša by som mal nejaké dotazy. 

Bavili sme sa pred časom pán inžinier o čistení garádov a uvedení odrážky vody do stavu 

spôsobilého na Rohoznej na Hliníku. Poprosím informáciu. Neviem, či to patrí... vnútroblok 

Švermova 16 až 24 posúdiť možnosť vybudovania parkovacích plôch pre autá, lebo tam strašne 



veľa áut parkuje vo dvore a je tam v podstate veľmi malý prejazd pre väčšie vozidlá, ako aj 

smetiarske autá a pluhovanie v zime. Vnútroblok Švermová 18 až 22 je špatne cesta tam naklonená. 

V zime sa tam tvorí obrovská hrúbka ľadu a v lete tam po dažďoch stojí stále voda. Čiže to by sme 

možno mohli v rámci technických poriešiť a nejak to zospádovať. Kozlovo. Cesta od kríža, hej, 

hlavná cesta na Rohoznú, odbočíme pri kríži doľava, hneď na tej rovinke, tam sú obrovské výtlky v 

tej asfaltke, hej? A samozrejme potom aj ďalej za železničným priecestím, cesta na Kozlovo. 

Vyspraviť to aspoň nahrubo, buď frézingom. Frézingom by bolo najlepšie. Alebo kvalitným štrkom 

Kosenie detských ihrísk. O takomto čase sme už detské ihriská prednostne kosili pred všetkými 

plochami, pretože už sú kliešte a psie výkaly a tak ďalej. Čiže detské ihriská akonáhle počasie 

dovolí, poprosím pokosiť v celom meste prednostne. Ďakujem, všetko. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec Struhár, nech sa páči. 
 

Daniel Struhár, poslanec: Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel spýtať, kedy plánujeme 

vysypávať komunikácie, ktoré nie sú spevnené, trebárs na Mazorníku v oblasti Chamarová, Lúčky, 

ale aj ostatné oblasti v meste Brezne. Ďalšia otázka, či uvažujeme o osadení zrkadiel na Ulici 9. 

mája v miestach, kde zavadzajú autá. Napríklad pri  kostole pri výjazde z 9. mája 38, prípadne aj iné 

križovatky, či to máme zmonitorované. No a v podstate to je vlastne na technické služby a taktiež 

na riaditeľa obchodnej spoločnosti. Máme výstup aj zo športovej komisie ohľadom nejakých 

inovatívnych riešení v rámci haly na Mazorníku. Jedná sa hlavne o vystuženie stien, tých kratších 

stien, teda šírky v prípade, či s tým plánujeme niečo robiť, potom tam bolo, myslím, že zatmenie 

skiel pri intenzívnom slnečnom žiarení zo západu do haly a ďalšia vec je, či naozaj budeme 

používať tú časomieru, ktorú tam máme, pretože ona svojím spôsobom je funkčná, len pri dlhšom 

používaní vypadáva signál a jednoducho nereaguje tak, ako by mala a ako by v podstate poriadnej 

hale fungovať časomiera mala. S touto veľmi my sme neboli spokojní, či už my alebo možno aj 

nejaké iné telesá, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Pani poslankyňa Štugnerová, nech sa 

páči. 
 

Ľubica Štugnerová, poslankyňa: Ďakujem za slovo. Ja som sa chcela tiež prihovoriť za tú cestu 

na Kozlovo. Už minule sme to predkladali a urobili sa tam, pokiaľ som informovala, zatiaľ len tri 

odrážky na vodu teda. Taktiež sa prihováram. Chcela som sa spýtať. Spomínali ste, že ste boli 

pozerať včera Nálepkovu. Tá cesta sa týka aj Nálepkovej 38 až 48. To myslím teraz ten panelák, 

ktorý je vlastne oproti Bille, ten čo je vlastne za škôlkou... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Nie, my budeme riešiť iba hlavnú cestu... 
 

Ľubica Štugnerová, poslankyňa: Iba hlavnú cestu... chcela som sa prihovoriť, lebo aj minule si 

ma tam zavolali občania teda. Tam je taká úzka cesta, je prístup veľmi zlý, je tam síce jednosmerka, 

ale keď majú autá odstavené, tak nedá sa ani prejsť, že minule tam neprešla ani sanitka, nevedela sa 

tam dostať a viem, že pán Medveď ukazoval už plány zakreslené, parkovisko by sa tam malo tiež 

budovať. To je vlastne od brány, od tej zadnej brány do škôlky až po ten kadernícky salón Adam 

alebo tak. Je to už zakreslené. Chcela som sa spýtať, že kedy bude asi výstavba. Kedy sa začne 

robiť to parkovisko, ale teda aj tá cesta by bola vhodná nejak rozšíriť. Neviem, ako sa to bude dať... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tento rok plánujeme na Nálepkovej iba tú hlavnú cestu. To 

bude najvyšší náklad. 
 

Ľubica Štugnerová, poslankyňa: Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec Barančok, nech sa páči. 
 

Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem pekne. Ja sa chcem v prvom rade spýtať, či tu je niekto z 



mestskej polície, ale asi nie, však? Nevidím tam dozadu, či tam niekto je... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán náčelník tu nie je... 
 

Andrej Barančok, poslanec: Ja by som poprosil potom pán primátor teba, ak môžem, lebo už v 

minulosti som trikrát upozornil, už dohováral aj náčelníkovi, že znova sa opakuje ten jav. Rôzne 

kultúrne podujatia v celom kraji si vešajú tie svoje bannery kadiaľ-tadiaľ a mám za to, že my na to 

máme aj priestory technických služieb, ktoré z toho majú príjem. A znova sme oblepení a zhodou 

náhod teraz je oblepená aj Billa a do križovatky nevidíš. A už je to dva týždne, čakal som, kedy 

mestská polícia... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: A kde, prosím ťa, ešte raz? 

 

Andrej Barančok, poslanec: Je to pri Bille v tom v tých... na tých zábranách z jednej, už aj z 

druhej strany a takisto znova Lidl. Ja mám za to, že máme najmodernejší kamerový systém a 

mestská polícia chodí, je to tam dva týždne. Ja neviem, či to oni nevidia, nerozumiem. Len toto ťa 

poprosím. Pán riaditeľ technických služieb, teba chcem poprosiť to, čo sme telefonovali na jeseň. 

Lavičku na Brezenskú k tým hojdačkám. Tí dôchodcovia, ktorí tam majú vnúčatá, musia pri nich 

stáť celý čas. Takže len ti chcem pripomenúť. A na pána riaditeľa Lesov tu máme, nemáme? Ani 

toho. Tak to bude potom na teba, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec Janečko, nech sa páči. 
 

Štefan Arin Ianecsko, poslanec: /nezrozumiteľné/... bytového domu na Černákovej 2 až 10. Tam s 

mestom riešia nejakú žiadosť ohľadom parkovania, respektíve zmene alebo úprave parkovacej 

plochy pred bytovkou. Tam autá parkujú vlastne na takej nespevnenej ploche medzi cestou a 

chodníkom. Parkujú rovno. Tá plocha je tak nejak rôzne upravovaná. Niekde je nejaký štrk, niekde 

je iba blato a tak. Že či by sa to nedalo nejak upraviť. Bavili sme sa ohľadom parkovania v meste v 

minulosti, že by sa dali vyznačiť nejak smer parkovania na... teda na plochách mesta alebo na ceste 

a chceli tam nejakú úpravu tiež vo vnútrobloku nejaké parkovacie plochy. Od 2016 sa to nejak ťahá 

s mestom, že či teda a ako to je. Asi... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďalej pán poslanec Obernauer, pardon. Nech sa 

páči. 
 

Július Obernauer, poslanec: Ďakujem pekne. Ja na pána zastupujúceho riaditeľa technických 

služieb by som mal vlastne dve veci. Prvá. Občania sa ma pýtali alebo tak trošku kritizovali, že nie 

je možné na technických službách, dajme tomu, platiť kartou. To, čo je už dnes bežné prakticky 

takmer všade, že či sa neuvažuje aj o takejto  službe voči občanom, že bude možnosť platiť kartou. 

A druhá vec. Pred blokom na ČSA 40 až 52 tam nie je, čo je chodník pri činžiaku, nie je tam 

verejné osvetlenie. Verejné osvetlenie je jedine na hlavnej ceste a sú tam tak vysoké stromy, že ten 

chodník je doslova, možno pre dámy aj nebezpečný, že ich niekto môže napadnúť. Druhá vec je, že 

ak si tam niekto niečo urobí, chodník je v takom stave a je tam tma, že si môže nejak vyvrtnúť nohu 

alebo čokoľvek, nejaký úraz môže nastať. Viem, že pán kolega Barančok už avizoval, že tam chýba 

osvetlenie toho chodníka, že či je to v riešení, kedy sa to bude riešiť. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem, pán poslanec Palovčík? 

 

Milan Palovčík, poslanec: Ďakujem. O Nálepkovej ceste sa rozprávalo, ale ja chcem, počul som, 

že bude tam aj zmena dopravného značenia, že by to malo byť opačne nejako, neviem, či to je 

pravda, hej? A na Nálepkovej 5 je to nové ihrisko detské, tak by som poprosil, že lampu, ak sa dá aj 

dvojlampa spraviť, to je nie osvetlené a chodia tam večer potom robiť bordel, je tam tma. Nakoniec 

je tam aj chodník prechodový, tak ľudia by to uvítali, keby tam to bolo osvetlené. Kozlovo už moji 

kolegovia z volebného obvodu číslo 2 tiež spomínali a sme už viackrát aj vlani aj predvlani, aj v 



predchádzajúcom období, treba tam vyčleniť proste buď na rok potom finančné prostriedky a riadne 

to urobiť, lebo sa to len pláce tie určité roky, hej, technické služby sa aj snažia, idú aj tam, aj tam, 

ale nie je to tak spravené, ako by to malo byť, hej?  Čiže sme atakovaní oprávnene s tými občanmi z 

tej strany. No a za cestu Podkoreňovú som už tiež sme počuli, že sa ide robiť a ide sa robiť, ja sa 

chcem spýtať sa, od hlavnej cesty až po samý vrch po otočku? Po kapličku? Na Podkoreňovej. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Neviem, pýtate sa riaditeľa technických služieb na 

investičné veci, to je ad 1, áno a potom ešte poviem. 
 

Milan Palovčík, poslanec: Dobre. A pred tým bolo naplánované, si pamätám, aj do tých bližších 

takých smerom tam je tá cesta, odbočka od tej kapličky k tým rodinným domom, ako ten Mucha 

býva, hej? A bolo naplánované, že takých päťsto alebo sedemsto metrov sa bude aj tam zachádzať k 

rodinným domom aj na ľavú stranu. Neviem, či aj teraz je to tak naprojektované, ale niekedy to tak 

bolo. Ďakujem pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, pán poslanec Hašan, nech sa páči. 
 

Milan Hašan, poslanec: Ďakujem. Teraz neviem, v čej kompetencii to je, ale ma takisto oslovili 

ľudia a bol som aj ja to osobne pozrieť. Ten prechod na tej štátnej ceste jednotke, ktorý ide od 

Pointu na ČSA-čke smerom na druhú stranu, tak po ľavej strane stojí strom, keď idete na ten 

prechod, tak vlastne ten strom vám ako osobe zavadzia, aby ste mali rozhľad, či ide auto nejaké 

alebo nie. Či s tým sa dačo dá robiť alebo možnože tie nižšie konáre poorezovať. To je jedna vec. A 

druhá vec, za tým stromom stojí aj značka priechod pre chodcov a je tam aj signalizačné zariadenie, 

hej? Tie oranžové svetlá. A stojí to z pohľadu vodiča, ktorý ide od Bystrice za stromom, čiže ten 

vodič to nemôže takisto vidieť. Takže s týmto, ak sa dá dačo robiť. Nevravím, že ten strom vyrúbať. 

Ale skrátka upraviť tak, aby to bolo vidno, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Ešte niekto ďalší do otázok? Ak nie, tak 

poprosím, pán riaditeľ k tomu, čo spadá k vám a potom ostatné zodpovieme my. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Dobre, tak začnem pán 

poslanec Strmeň čistenie garádov Rohozná, plus odrážky. Ako sme sa bavili, máme to naplánované. 

V najbližšej dobe sa to bude riešiť, skoro až od vrchu na Hliníku, ako sme sa rozprávali, prvé 

musím tak povedať. Harmonogram? Poviem do dvoch týždňov. Švermová 16-24 parkovacie 

plochy, to je otázka na mesto. Cesta Švermová 18-22. Pôjdeme sa na to pozrieť, čo ste vraveli, zlý 

sklon a toto, čo sa dá s tým robiť. Kozlovo úprava. V najbližšej dobe ideme upravovať všetky poľné 

cesty za radom. Ako povedala pani poslankyňa Štugnerová, osádzali sme nové betónové odrážky a 

postupne všetky cesty sa snažíme, aby boli v čo najlepšom stave. Na Kozlove, čo sa týka cesty od 

kríža minulý rok, aj pán Medveď to bol riešiť, nám ich dosť zničili družstvo tým, že štiepkovali a 

boli tam ťažké kamióny, sú poodlamované krajnice. Lebo je o tom aj zápis. Kosenie detských 

ihrísk, kosia sa priebežne. Tento rok kosenie začína od západu od ŠLN a postupne sa ide na 

Mazorník. Minulý rok to bolo opačne. Kosia sa prednostne vstupy a detské ihriská. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Aj dažde nám pomohli teraz, že sme nemohli kosiť. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Pán poslanec Struhár, poľné 

cesty takisto. Postupne všetky sa začínajú robiť. Čo sa týka dopravných zrkadiel, toto ide cez pána 

Medveďa na mestskom úrade žiadosti, následne to prichádza k nám už na realizáciu. A telocvičňu, 

ak môžem niektoré veci, čo sa týka zatmeniu proti slnku, riešime to s pánom poslancom Baranom a 

samozrejme s lesmi, aby to bolo tak, ako bolo. Ostatné veci už sa treba spýtať potom pána riaditeľa. 

Pani Štugnerová, Kozlovo sme povedali, parkovisko Nálepkova bolo odpovedané. Pán poslanec 

Barančok lavička Brezenská, áno, bude. Pán poslanec Ianecsko Černákova 2 až 10 parkovanie, to je 

tiež, sme sa rozprávali o tom s pani prednostkou. Neviem, v akom je to štádiu. 
 



Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Čo teraz? 

 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Černákova 2 – 10. Tam, čo 

sa parkuje, polovica auta je na ceste polovica auta je na tráve. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tam by bolo treba potom aj lôžko spraviť. Dobre, my si to 

do investícií zoberieme. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tam to budeme musieť do tej zelenej plochy aj tak 

pretiahnuť, lebo to nevyjde potom. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďalej poprosím. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Môžeme pokračovať. Pán 

poslanec Obernauer, platba kartou na technických službách. Teraz myslíte priamo hore v pokladni 

alebo všeobecne? 

 

Július Obernauer, poslanec: V pokladni... 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Môžeme sa tým zaoberať 

teraz pri zmene pokladne ako od prvého siedmy sa menia. Môžeme si to dať vyčísliť, aký to bude 

pre nás náklad. A čo sa týka verejného osvetlenia všeobecne aj Ulica ČSA 40-52 a ostatné dopravné 

ihriská. Na dopĺňanie je tiež potrebný projekt, čiže to tiež ide cez mesto Brezno, cez investičné 

oddelenie. Pán poslanec Palovčík, zmena dopravného značenia Nálepkova, to je tiež otázka na 

investičné oddelenie alebo respektíve na mesto Brezno. A čo sa týka cesty Kozlovo som  vravel a 

cesta Podkoreňová, ak sa môžem k tomu vyjadriť, naplánované je to od otočky smerom dole po 

mostík. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: O všetkom budeme informovať teraz na stretnutí. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Len teraz pre informáciu. A 

pán poslanec Hašan strom. Myslíte ten hrubý strom priamo pred Pointom, ako je banka? Neviem, či 

tento strom... 
 

Milan Hašan, poslanec: /nezrozumiteľné/... 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Áno. Takže ako povedal 

pán Kamenský, už je to na... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec Palovčík ešte? 

 

Milan Palovčík, poslanec: /nezrozumiteľné/ ... poverený mi zabudol odpovedať na to parkovisko, 

na to detské ihrisko na Nálepkovej 5, že či by sa tam to osvetlenie nedalo spraviť. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: To som odpovedal v tej 

jednej otázke, že ak treba doplniť nový svetelný bod, musí to byť naprojektované. Nedá sa len tak, 

len rozšíriť... 



 

Milan Palovčík, poslanec: /nezrozumiteľné/.. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Ok, zapíšem si a... 
 

Milan Palovčík, poslanec: Viete, akože nemusí byť, len /nezrozumiteľné/... 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Výložník zmeniť. 
 

Milan Palovčík, poslanec: Tak, tak, ďakujem pekne. 
 

Ing. Lukáš Jeremiáš, zástupca riaditeľa, Technické služby Brezno: Posilniť osvetlenie. Dobre, 

v poriadku. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. 
 

 

Bod č. 19 - Interpelácie poslancov Mestského zastupiteľstva mesta Brezno 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Prešli by sme k ďalšiemu bodu, tým sú Interpelácie 

poslancov Mestského zastupiteľstva mesta Brezno. Nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Prvý pán 

poslanec Strmeň, nech sa páči. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Mám toho viac, pán primátor, tak... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Píšem si... 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Áno.  Kamerový systém, prečo nepokračujeme v montáži kamier, je 

máj. Vrbová Pieskoveň, tam sme pred piatimi rokmi alebo štyrmi určite sme sa bavili, že by sme 

mohli tým rómskym deťom nejaké jednoduché futbalové ihrisko vybudovať. Aj z titulu toho, čo tu 

bolo povedané v pondelok na pracovnom stretnutí. Deti z Vrbovej a z Pieskovej by svoju energiu 

venovali, myslím si, tomu športu. Nemusí to byť ihrisko za 20-30 tisíc, ako sme robili po meste. 

Sľúbili sme im to vtedy, pamätáš, aj sme sa na tú tému bavili, len asi pre iné investičné akcie sme 

na to nejak prizabudli. Takže by som chcel požiadať pre tie rómske deti, ktoré žijú v Pieskovni a na 

Vrbovej, aby mali kde športovať, hej? Aby nemuseli chodiť po celom meste za športom, aby sme 

im tam niečo spravili. Generel dopravy zrejme je otvorený, keď sme ho ešte nemali niekde na 

riešení. Predpokladám sa ešte dajú veci doňho dopĺňať. Bolo by vhodné dať značku STOP na 

Krátku ulicu smerom od športového areálu Mazorníkovo do križovatky ulice Dolná a Cesta na 

Lúčky. Jednak sa tam otáča autobus, teraz je to dosť nebezpečné a tá premávka sa tam podstatne 

zvýšila na tieto športoviská a mnohí vodiči a nastávajú tam kolízie, našťastie nie vážne. Si ani 

neuvedomujú, keď idú zo športoviska, nezastanú v tej križovatke, nedajú prednosť,takže STOP-ka 

na Krátku ulicu smerom od športovej haly. Chcel som sa tiež opýtať, ako stojí petícia ohľadom 

hracích automatov . V akom štádiu to je, či pokračuje alebo bola zastavená a kto je členom 

petičného výboru. To je všetko, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Ďalej pán poslanec Struhár. 
 

Daniel Struhár, poslanec: Ďakujem, ja by som sa chcel spýtať, respektíve, kolega Martin ma 

poprosil, že sa mám spýtať na chodník alebo v akom stave je momentálne chodník Potočná – 

Mazorník. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Všetko? 

 

Daniel Struhár, poslanec: Všetko. 



 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďalej pán poslanec Barančok. 
 

Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem, v prvom rade sa chcem pani prednostke poďakovať za 

odstránenie toho nefunkčného novinového stánku na Mazorníku, ďakujem krásne. Druhá vec je, 

chcem ťa upozorniť, ako aj minule, aj teraz nie je zaktualizované webové sídlo mesta. To znamená 

členovia komisii v žiadnej komisii, sme stále v starom zložení ešte z minulého roka. Poprosím ťa. 

Pán primátor, toto neviem, či je na technické, ale podľa mňa asi na mesto. Odchyt holubov. Mám 

informáciu od obyvateľov na Clementisovej, že si vysadili trávu a holuby im to vyzobali. Či to 

vieme? Je to stále ten problém, ktorý sa nachádza pri Bille a je ich tam asi štyridsať na zemi, niekto 

ich tam vkuse kŕmi a tipujem, že toto asi nerobí dobrotu. Ja by som ťa chcel poprosiť, keďže tu 

nebol riaditeľ Lesov, nejakú informáciu o kúpalisku, lebo to je taká najdopytovanejšia otázka ľudí, 

kedy začneme s realizáciou. Nemyslím zemné práce, ale s konkrétnou už nejakou tou stavebnou 

činnosťou. A poprosil by som ťa o informáciu, v akom štádiu je momentálne reštaurácia na 

športovej hale, kedy bude asi otvorená. Lebo všimli sme si, že sa tam už vykonávajú nejaké práce, 

ak vieš k tomu  nejakú informáciu. Ďalej by som chcel vedieť, ako to vyzerá s nasvietením tých 

prechodov pre chodcov, ktoré sme zrealizovali vlani a povedali sme si, že budeme pokračovať s 

tými vo vozovke, tými odrazkami, neviem presne, svetlami. A ďalšia otázka je tu hlavne, to ma 

oslovili aj inštruktori autoškôl, ale aj ľudia. To sú tie naše semafory. My sme v minulosti riešili to, 

že by svietili ešte o hodinu dlhšie fungovali, ale že to stále nie je sfunkčnené, že je stále ten problém 

s týmto. A ešte by som chcel vedieť informáciu k pozemkom, ktoré sme ponúkali pod bytové domy 

na ŠLN, či sa podarilo predať a kedy tam príde tiež k nejakej výstavbe, lebo sa to nepodarilo 

predať. To je toto. A posledná otázka. Kruhový objazd, ktorý je pred S1, je zjavne súkromný. Ale či 

nevieme nejakým spôsobom ho možno dostať my do správy alebo, aby ten majiteľ sa oňho nejak 

staral. Ide mi o to, že je to základný vstup do mesta a väčšinou je to o tom, že sem príde niekto, 

vyzerá tá strana niekto, ale vždy to zarastie len nejakou burinou a on to príde len raz za mesiac 

pokosiť. To je celé. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Pá n poslanec Ambros, nech sa páči. 
 

Pavel Ambros, poslanec: Ja by som chcel v prvom rade poďakovať za pomerne promptné riešenie 

tých interpelácií, ktoré som mal pred tým. Pán Medveď ma v podstate kontaktoval hneď, aj čo sa 

týka toho stojiska, respektíve zrkadla na Ulici Kozmonautov, myslím, to je vlastne pri hradbách. A 

chcem sa spýtať v tejto súvislosti na nejakú aktualizáciu. Určite už budú nejaké termíny. Tam som 

vravel aj ten priechod pre chodcov. Tam tuším mi bolo povedané, že to bude riešené spolu s tou 

škôlkou, respektíve s tým projektom. A druhá vec je priechod pre chodcov Kuzmányho ulica za 

železničným priecestím. Tam už asi tiež bude nejaký konkrétny termín. Či sa môžem len spýtať. A 

posledná vec. Či sa neplánuje, ako keď možno mestská polícia alebo niekto nejaká preventívna 

akcia, nazvem to pracovne, že psičkári, pretože tie exkrementy stále sa nachádzajú na miestach, kde 

by nemali byť a je to také dosť nepríjemné. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pán poslanec Strmeň ešte. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: Na dvakrát, ale prešla tá investičná vec, čo som na pána Jeremiáša 

mal vnútroblok Švermová 16 – 24, posúdiť možnosť vybudovania niekoľkých parkovacích miest, 

hej? Tá cesta je veľmi úzka vo vnútrobloku a je tam množstvo áut, už hádam aj tridsať a je tam 

priestor, sú tam zelené plochy, kde by sme to mohli spraviť. A už som to raz vravel dnes pri bode 

pána vedúceho. To stojisko na ten triedený odpad na Starom Mazorníku by sme už naozaj uvítali 

nielenv sľuboch, ale aj v činoch, ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec Marcinek, nech sa páči. 
 

Martin Marcinek, poslanec: Dobrý, ja by som poprosil, ďakujem za slovo a chcem sa spýtať 

ohľadom kanalizácie a chodníkov na Bujakove, či dačo nové je, dajaká informácia bližšia. A tiež 



stojisko na ten separovaný  dajaký odpad tam. Sme sa raz o tom bavili. Bujakovo – Halny. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec Obernauer. 
 

Július Obernauer, poslanec: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som sa chcel opýtať. Položím takto, 

že čo s tým. Mňa zaujali v správe pani hlavnej kontrolórky päť takých bodov. Pomenujem ich po 

prvé výrazné zvýšenie bežnej spotreby. Po druhé, kapitálový rozpočet nezodpovedá rozsahu a počtu 

rozvojových programov. Po tretie, dokončovanie rozvojových projektov, výška rezerv, že je nízka. 

Po štvrté, vývoj daňových pohľadávok dlhodobo zlý. A po piate, financovanie technických služieb, 

väčšia pozornosť, že sa treba tomu venovať. Týchto päť bodov v jej správe ma tak viacej zaujalo. Ja 

by som bol veľmi rád, keby sme potom nejak dostali informáciu, že čo s tým, naozaj, že čo s tým. 

Ďakujem veľmi pekne. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pán poslanec Fašang. 
 

Miroslav Fašang, poslanec: Ďakujem za slovo. Poprosím informáciu termín otvorenia tankodromu 

a tej ulice Hradby. Takisto sa chcem opýtať. Bytovka Mládežnícka, k akému dňu preberáme byty a 

či  sa rokuje aj s tými ďalšími vlastníkmi o odkúpenie... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ešte raz, prosím ťa. 
 

Miroslav Fašang, poslanec: Mládežnícka. K akému termínu preberáme byty a či sa rokuje aj s 

tými ďalšími vlastníkmi, čo tam majú byty. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Pani poslankyňa Štugnerová. 
 

Ľubica Štugnerová, poslankyňa: Ja by som sa chcela znova prihovoriť za tie parkovacie miesta 

tam na Nálepkovej 38 až 48. Cestu ste vraveli, že sa teraz tam nebude robiť a tak teraz neviem, či aj 

tie parkoviská sa potom bude... parkovacie miesta sa budú robiť, až keď cesta príde na rad alebo či 

sa nedajú nejak vybudovať, lebo nemajú tam naozaj autá, kde stáť. Ďakujem. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem, pôjdem za radom. Pán poslanec Strmeň, 

kamerový systém. Tak ako sme povedali, tento rok. My sme ešte dopĺňali projektovku na Vrbovú, 

to tu aj dneska bolo spomenuté. Takže keď to budeme mať skompletizované, tak v podstate hneď 

budeme obstarávať, nie je s tým problém. Ale tak ako sme sa dohodli tento rok. Tam by tá 

realizácia nemala byť taká dlhá, lebo sa jedná hlavne o osadenie kamier, hej? Pred tým tam bola tá 

stavebná časť, to bola podstatne zložitejšia v tom predošlom, v tej predošlej realizácii, ktorú sme 

mali. Ihrisko týmto deťom z Vrbovej, tam ako je to o prioritách, o ničom inom. Určite nemôže byť 

nejaké, poviem lacné a bez certifikátov. V podstate sú štandardy, ktoré my keď zrealizujeme 

ihrisko, tak musia byť splnené. Čiže akékoľvek ihrisko, ktoré  tam budeme robiť, musí byť z našich 

prostriedkov certifikované. Takže je len otázka, že či tam chceme, poviem, nejaké štandardné 

detské ihrisko pre aké deti asi alebo nejaké multifunkčné ihrisko alebo neviem aké, hej? Čiže ako 

vravím, je to len o prioritách. Keď si povieme, že áno, tak nemám s tým problém. Neviem, či si 

myslel multifunkčné, či klasické detské ihrisko. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: /nezrozumiteľné/... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: No, futbalové je multifunkčné väčšinou alebo tieto ihriská. 

Najmenšie sú v rozsahu, myslím, šestnásť krát deväť alebo... dvadsaťosem alebo dvadsaťpäť 

metrov. Čiže tých 40.000 minimálne treba počítať potom. 
 

Vladimír Strmeň, poslanec: /nezrozumiteľné/... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ako nemám s tým problém, môžeme sa tam ísť pozrieť, že 



ako nám aj plocha dovoľuje naša. Bavili sme sa o tom, to si mal pravdu, ja s tým, vravím, nemám 

problém. Ale všetko, čo budeme robiť, musí byť certifikované. V prípade akýchkoľvek zranení to 

ide potom na nás. Je to aj jedna z možností, ale musíme sa dohodnúť tam možno, dobre? STOP-ka 

Krátka ulica, posúdenie dopravného inšpektorátu, ale tam by som možno tú dopravu celú 

prehodnotil, lebo ak tú Mládežnícku vykupujeme, čo viem, tak tých 29 alebo 30 bytov je 

vyprataných pre účel našej kúpy, takže tam možno sa zaoberať aj s tým, že sa to znovu otvorí. 

Neviem, čo by to prinieslo, čo nie. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ako, hovorím, že zase je to na konzultácii s dopravným 

inšpektorátom, my o tom nerozhodujeme. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre. Čo sa týka hazardných hier, petícia beží ďalej. My 

ale momentálne vyhodnocujeme, čo priniesol nový  zákon a jeho dodržiavanie, že či došlo k 

podstatnému  obmedzeniu alebo nedošlo. Zatiaľ, čo sme robili my nejakú kontrolu, tak tam 

dochádzalo k porušovaniu zákona. Takže uvidíme, ako ďalej budeme pokračovať, ale my sme 

petíciu ani nepozastavili ani nič podobné, hej? Čiže viac-menej sme vyhodnocovali to, že či ten 

nový zákon priniesol to, že sa tam nezdržujú ľudia, ktorí majú najmä problém s týmto, hej? Čiže z 

tých slabších sociálnych skupín a podobne, čo bol najväčší problém, čo sme riešili. Ale vravím, že 

zatiaľ, čo sme my vyhodnocovali, tak je to porušované pravidelne. Ako? 

 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tam sú obrovské loby. My sme limitovaní aj tým, treba si 

to dobre zvážiť, limitovaní sme tým, že teraz prebral vydávanie licencií štát po novom na tri... od 

neviem, či až do päť rokov nie a potom my sme týmto obmedzení a limitovaní ako mesto. Takže 

uvidíme, ako si toto po právnej stránke zhodnotíme. Ty si sa ešte pýtal na vnútroblok... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Šermová 16 až 24. Tam pozriem, že či to bolo 

naprojektované alebo nebolo, lebo my máme v podstate zhodnotené celé mesto. V niektorých 

častiach ale bude treba doplniť ten projekt. Včera sme boli pozerať napríklad ŠLN. To aj písal na 

sociálnych sieťach. Môže sa to určite doprojektovať, ale tento rok viac-menej máme určené. To sme 

sa bavili, ktoré ulice dorealizujeme. Je toho ešte dosť. Ale viem, ktorý to je blok. To je v tej zákrute. 

Tam sme robili cestu a po ľavej strane tej cesty, no nie od daňového, ale od toho vnútrobloku. Asi 

to myslíš, tú plochu, hej? 

 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ja si myslím, že to je aj naprojektované, len neviem ti 

povedať teraz presne. Nepamätám si, zase je toho XY. Stojiská na triedený odpad. My sme si 

hovorili a to sme sa bavili aj s tebou, že my skôr vidíme problém v tom zvoze, lež že vytvoríme 

nejaký duálny systém v rámci toho  zberu a zachádzania, ale vyhodnocujeme ponuku momentálne 

tých pozemných kontajnerov, čo by sme chceli ísť do extravilánu a možno to by bolo ešte lepšie 

riešenie, lebo tam v podstate ten interval zvozu by bol oveľa dlhší, lebo tie objemy sú tam, myslím, 

že tri až sedem kubíkov v jednej nádobe, čo je podstatne viac, ako je v tých klasických kontajneroch 

a nevychádzalo to, lebo sme dostali aj cenové ponuky už. Nevychádzalo to až tak veľa a bolo by to, 

podľa mňa aj lepšie riešenie, len sa treba potom rozhodnúť, že či to budeme dávať aj do ďalších 

častí mesta, lebo tak by to bolo potom rentabilnejšie, aby sme to nezbierali na jednom mieste, lebo 

tým, ak by sme to zaviedli tak, ako ty chceš, tak ten systém zdvojujeme, že zbierame aj separované 



tieto odpady, sáčky a podobne a musí nám zachádzať potom ešte vtedy, keď takýto separovaný 

nerealizujeme  cez zber kontajnerový. Museli by sme zachádzať ešte aj sem, hej, čiže by sa nám to 

zdvojovalo trošku. To som ti hovoril, takže... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Môžem sa iba opýtať, pán 

poslanec. Vám tam nechodia zberať separovaný... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Chodia, ten sáčkový funguje... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Ako nehnevaj sa, ak môžem ešte 

dopovedať, takto fungujeme všetci, ktorí sme vlastne v domoch, ktorí bývame v celých štvrtiach 

mesta, jedine Starý Mazorník má s tým problém, vieš? Že pre mňa je to také trošku nelogické, že 

akým spôsobom meniť teraz celý systém, lebo akože fungovať to funguje, máme... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Potom aj inde môžu povedať toto isté, to je... 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Áno, presne tak. Máme vždy 

rozložené vrecia, všetci si s tým dávame nejakú tú prácu, všetci separujeme, všetci to vykladáme v 

tie dni, o ktorých hovoríš. Sú to tri dni za dva týždne, hej? Keď si vyložíš pred dom, takže trochu... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: To som rada, separujme, 

separujme. Máme na to podmienky, no. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, pán poslanec Struhár, chodník Potočná – Mazorník. 

Momentálne neviem, či sme v tomto nejaké úkony robili. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: My sme momentálne v tom 

štádiu, že má byť spracovaná štúdia urbanistická v rámci celého tohto územia a potom na základe 

vlastne vlastníckych vzťahov si budeme rozprávať, že čo a ako ďalej a budeme riešiť majetko-

právne vysporiadanie, lebo ten chodník, ktorý je teraz momentálne vyšliapaný tak, ako je, nie je vo 

vlastníctve mesta. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ešte tam si sa pýtal, pán poslanec, na generel dopravy, to 

som ti nezodpovedal. Tak ten, to sme hovorili už mnohokrát, že bude spracovaný v rámci územného 

plánu. Takže určite bude možné sa k nemu vyjadriť, hej? Pán poslanec Barančok, odchyt holubov. 

Dobre, ako zmapujeme, ak je toho veľa, tak tak ako v minulosti, tak sa zrealizuje odchyt. Lesy, čo 

sa týka kúpaliska. Mali sme v rámci stavebného povolenia určené ešte ďalšie podmienky, ktoré sme 

museli splniť, na základe ktorých sa prepracovala projektová dokumentácia. Tá mala byť doručená 

buď dnes alebo zajtra a už v konečnej verzii podľa tých podmienok, ktoré nám v stavebnom boli 

určené a mali by sme ísť do, ak to bude v poriadku, samozrejme, mali by sme ísť do procesu 

obstarania projektu. 
 

Andrej Barančok, poslanec: /nezrozumiteľné/... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tak, mala by sa začať ešte toto leto, áno. Stavebnú činnosť 

by sme v tomto roku mali určite začať, hej? Takže tak. My sme, vravím, dopracovalo sa to, čo je 

normálne, hej, štandardný postup. V rámci stavebného sme mali XY ďalších podmienok od XY 



úradov. To všetko muselo byť zapracované do projektu, hej? Reštaurácia športová hala. 

Momentálne sú v procese kolaudácie, stále. Hej, lebo prvé bolo už kolaudačné. Tam boli určené 

ďalšie podmienky, lebo neboli splnené všetky podľa dotknutých úradov, takže ďalej prebieha 

kolaudačné. Viem, že ďalší termín si dali o dva týždne od toho posledného, čiže to by malo byť asi 

tento týždň alebo budúci, neviem, nepamätám si. Takže ak budú splnené tie podmienky, ktoré boli 

dané účastníkmi, tak samozrejme malo by to byť skolaudované a dané do prevádzky. Ale bez 

kolaudácie, ale čo sa týka stavebnej časti, tá bola ukončená, ale boli tam žiadané ďalšie doplnenia. 

Nasvietenie priechodov pre chodcov, odrazky. Do mesiaca by mali byť zhotovené. Čo sa týka 

ďalšieho postupu, je to o možnostiach a finančných prostriedkoch tento rok, hej? Čiže nehovorím 

ako a v akom rozsahu budeme postupovať. Ale momentálne dávame žiadosť na ministerstvo vnútra 

o dotáciu, lebo vyšla výzva na priechody, ale to je len v rozsahu do 20.000 euro, takže tam to je v 

našom ponímaní jeden priechod, hej? Podľa toho projektu, čo máme, možno dva. Dva? Dáme dva, 

no dobre. Semafory. Tam sme to mali vyčíslené to, čo si spomínal na, myslím, 23.000 euro. Zase je 

to o prioritách, čiže... Nastavenie. 
 

Andrej Barančok, poslanec: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: To prestavenie bolo naprojektované na 23.000 euro, hej? 

Takže ako my to radi spustíme, len čakáme, poviem otvorene, ako sa ná m bude vyvíjať investične 

tento rok a mnohé také menšie veci, ktoré ste aj dneska spomínali, závisia od práve tohto, hej? 

Kruhový objazd S1, to som už riešil s pani prednostkou. Presne tak, ako si aj hovoril, takže my sme 

oslovili za týmto účelom námestníka Slovenskej správy ciest... 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Pán primátor ťa predbehol, pán 

poslanec, pardon... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Hej, pána Styka s tým, že by sme radi prevzali správu nad 

tým kruhovým objazdom, aby ten vstup vyzeral inak, hej? Lebo tiež sa mi to nepáči. Pán poslanec 

Ambros, prechod... 
 

Andrej Barančok, poslanec: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tie sa predali, mali sme ich aj vyplatené, áno? Alebo väčšiu 

časť? Alebo ako? Bytová výstavba, áno. Bolo to v plnení uznesení. Pán poslanec Ambros, priechod 

pre chodcov na železničnej si sa pýtal, áno? 

 

Pavel Ambros, poslanec: /nezrozumiteľné/... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Za  železničným. Ten je odsúhlasený aj dopravným 

inšpektorátom, aj... 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Momentálne je v stavebnom 

povoľovaní, takže po... teda v územnom zatiaľ povoľovaní, potom pôjde do stavebného 

povoľovania a tiež závisí od vývoja financií, ale ak by nám financie vyšli, tak vieme ho ešte 

obstarať v rámci tohto roka. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale momentálne sa povoľuje. Poviem, po tých XY rokoch 

bola zhoda na riešení aj z dopravného inšpektorátu, aj zo železníc, aj od nás, aj za obyvateľov tam 

bol pán Marhavý a spol z Kiepky alebo z Lichardovej, neviem už presne, takže tam sme sa zhodli, 

dohodli a momentálne je projekt hotový v územnom konaní, následne bude v stavebnom, hej? 

Musíme to povoliť, keďže sú tam väčšie stavebné úpravy. Mestská polícia, psičkári. Ešte si sa jeden 

priechod pýtal, ale to som nepostrehol. Prosím? 

 

Pavel Ambros, poslanec: /nezrozumiteľné/... 



 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Áno, spolu s jasľami, keď sa 

budú stavať, tak tam z tej druhej strany vieme vlastne doplniť ten priechod. Tak vám to aj bolo 

povedané, áno. 
 

Pavel Ambros, poslanec: /nezrozumiteľné/... 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Tak, žiadosť o nenávratný 

finančný príspevok, áno, bola zaslaná na ministerstvo. Takže sme v stave schvaľovania... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Jáj, vy myslíte materskú školu... no, jasle. No, to je na 

vyhodnocovaní, takže uvidíme. Mestská polícia, psičkári, preventívne opatrenia. No, mali by to 

kontrolovať priebežne, hej, čiže ja budem dotazovať náčelníka mestskej polície. Tam nie len, 

napíšte mi. Tam to nie je len o preventívnych opatreniach, to je normálne v popise ich práce podľa 

všeobecne záväzného nariadenia by mali toto priebežne kontrolovať a nie len preventívne. Pán 

poslanec Marcinek, kanalizácia, momentálne prebieha majetko-právne vysporiadanie. Projekt je 

hotový. Čo sa týka chodníka Bujakovo, takisto by sme mali mať spracovaný už projekt. A my ho 

donesieme na to stretnutie, ktoré budeme mať s občanmi. Ale my, ako... vy odo mňa... takto, 

kolegyne, kolegovia. Len pre možno dovysvetlenie. Všetko, takto, máme kopec projektov. Všetko 

bude závisieť od toho, ako sa nám budú vyvíjať aj finančné prostriedky a hospodárenie. To, čo 

konštatovala, to je v nadväznosti na otázku pána poslanca Obernauera. Všetko bude závisieť od 

našich finančných možností. Čiže my v prvom rade v tomto štádiu a môžeme tu maľovať XY 

malých projektov, ktoré treba, ja to chápem. Ale viete veľmi dobre, že máme rozpracované za 

milióny, milióny, investičné akcie a v prvom rade budeme realizovať tie podľa fondov, ktoré nám 

prichádzajú v NFP, kde máme termíny, kde musíme do termínu zrealizovať. Čiže to je ad1. Druhá 

vec je, ďalšie, ktoré máme rozbehnuté. Čiže tankodrom, ja neviem, domov pre seniorov a tak ďalej 

a tak ďalej, kde vidíte, že sa nám menia aj finančné prostriedky na základe zmien v rozpočtoch, 

ktoré musíme dopĺňať a tak ďalej a tak ďalej. Čiže od tohto všetkého závisí to, ako pôjdu ďalej tie 

veci. My sme mnohé veci tlačili pred sebou. Mnohé sa už realizujú a mnohé sa realizovať budú ešte 

tento rok. A od toho závisí, koľko budeme mať peňazí a ako pôjdeme ďalej, lebo zatiaľ sme sa 

nezadlžovali, ani nechceme. Takže všetko závisí, vravím, od tohto. Čiže ja vám poviem, že áno, 

robíme kanalizáciu, ktorá predpokladaný rozpočet je 8 miliónov euro, hej? A z našich finančných 

prostriedkov to zrealizovať možné nie je. Čiže darmo vy odo mňa chcete termín, ja poviem, že ja 

neviem, vôbec nevie. A to isté poviem občanom, lebo my urobíme svoju prácu, že sme 

jednoducho... alebo robíme to, čo občania chcú, ale budeme musieť na to hľadať prostriedky v 

prvom rade mimorozpočtové, lebo z našich prostriedkov osem miliónov to je proste utópia, doslova 

utópia. Čiže dneska robíme na tom, aby sme splnili podmienky a to je hlavne osemdesiatpäť percent 

splnili podmienku do 85% odkanalizovania územia na základe aj práce s novým územným plánom 

a po dohode a rozpracovaní s vodárenskou spoločnosťou a tak ďalej a tak ďalej. Kopec vecí 

ovplyvňuje tieto realizácie. Viete veľmi dobre, ešte raz, na tento rok za milióny máme investičné 

akcie. Od toho sa budú odvíjať parkovacie miesta, kontajnerové stojiská, cesty, chodníky, či ich 

budeme robiť ešte tento rok alebo budúci alebo až v treťom roku. Ja to neviem, hej? Neviem to 

dneska povedať. Ďalej nám závisí príjem od lesov. Poviem, minulý rok sme dostali dva milióny, 

tento rok to môže byť milión a pol. Teraz už klesli ceny o niečo zase, takže aj od takýchto vecí sa 

nám to odvíja. Ja neviem, ako budú vyvíjať sa podielové dane. Tento rok to môže byť plus desať 

percent, budúci rok mínus desať percent, keď príde kríza. Ja neviem, hej? Čiže stále sa 

prispôsobujeme dynamickým podmienkam života v samospráve, ktoré jednoducho sú. Tak, hej? 

Keď sa dá, tak urobím mile rád všetko, všetko, čo ste povedali aj v jednom roku. Keby sme na to 

mali, pánboh daj, hej? Takže neviem už, ako to mám. Takto jednoducho sa snažím, lebo fakt ako na 

všetko nebudeme mať peniaze. Navymýšľať si toho môžeme do aleluja, hej? Takže, aj čo sa týka 

toho chodníka, aby som ti presne odpovedal, projekt spracujeme, budeme ho mať, takpovediac, ako 

sa povie, v šuflíku a ja by som bol rád, aby sme ten projekt zrealizovali do konca volebného 

obdobia, hej? No, to je cieľom, hej? Lebo tak ako mali sme to vo volebnom programe, určite 



chceme, ale určite ti poviem, že budúci rok to nebude, hej? Lebo tento rok sme tak investične na 

hrane, aby sme si nebrali úvery, že jednoducho budúci rok by som bol rád, keby sme si trochu 

vydýchli a ideme znovu do tých projektov v treťom-štvrtom roku, ktoré budú pripravené, hej? Budú 

pripravené. Aj preto ich pripravujeme, aby sme sa nenaháňali v štvrtom roku a nestíhali potom, že 

nemáme žiadny projekt, že nemáme čo zrealizovať. Ale to je proste logistika, ktorá sa odvíja od 

viacerých faktorov a nielen od toho, čo si namodelujem ja alebo vy, lebo naozaj sa nám to mení, 

hej, priebežne. Tak vidíte, že sa robí, ako sa povie, na každom fronte, ale... ako ja by som bol tiež 

rád, keby taká päťmiliónová injekcia, keby nám niekto dal, tak by nám veľmi pomohla. Prosím? 

 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ktorého oslíka? Jáj tak, ten by bol najlepší určite, no. Takže 

takto. Robíme na tom, aj tento projekt sa robí. Na to stretnutie, ktoré budeme mať s občanmi ja 

donesiem aj kanalizáciu, donesiem aj chodník, hej? Tie čiastkové veci, čo sme sa bavili, tak to 

možno až nie je taký problém. A to sú dva veľké projekty, lebo tu máme predpoklad realizácie 

chodník 800.000 a kanalizácia je 8.000.000, hej? To za celé štyri roky nebudeme mať taký príjem, 

aby sme to z vlastných robili, hej? Pán poslanec Obernauer. Záverečný účet. To sú všetko, ja som 

zodpovedal na to, hej, v podstate... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ale vravím, že to sú, ako to sú, poviem, nejaké riziká, ktoré 

načrtla pani hlavná kontrolórka. Poviem, my to držíme piaty rok tak, že stále sme viac v rezervnom 

fonde. Teraz sa nám rozpustí, to vieme na sto percent. Môžeš, nech sa páči. Ak máte ešte čas, ja vás 

nechcem zdržiavať. Ale je to možno dôležité, aby sme si to na rovinu aj takto povedali. Nech sa 

páči, môžeš ma doplniť. 
 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka mesta Brezna: Ja poviem iba fakt minútu. 

Ja som načrtla a ja len poviem jedno. Vždy, keď načrtnem problém, toto vedenie mesta ho rieši. A 

ja som išla ďalej a primátor bez toho, aby sme sa rozprávali, lebo ja som bola na dovolenke a 

stanovisko som urobila pred tým, my sme sa nestihli, lebo bol aj on na dovolenke, aj ja. A som 

strašne rada, že vlastne on to moje stanovisko teraz prerozprával bez toho, aby my sme sa 

rozprávali. To je fantastické. Proste to je tak symbióza, že my sme sa vôbec o tom nerozprávali a on 

to prerozprával. Pre mňa je záruka, že to, čo ja tam dám, oni to riešia. Čiže to je problém, ktorý som 

načrtla a on to presne teraz povedal, že áno, toto je a ja viem, že vždy sa všetko... jediný jeden 

problém sa nám nedarí riešiť, ale to je na Nobelovu cenu a to sú tie pohľadávky nešťastné. 

Nešťastné, no. Jednoducho ja si myslím, že to je tak na Nobelovku ako ešte jeden problém, ktorý 

má táto spoločnosť a tento štát, to vieme, aký, nebudem to nahlas hovoriť. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ja sa len k tomu vrátim, že naozaj, my chceme byť 

pripravení. Chceme mať v prvom rade pripravené projekty, čo sa týka eurofondov, lebo vieme ešte, 

aké výzvy by mali ísť. Čiže tam musíme byť pripravení, lebo keď už vyjde výzva a nemám projekt, 

tak proste to nie je možné, aby som získal finančné prostriedky. Čiže preto robíme kanalizácie, 

vodovody, zatepľovanie verejných budov a tak ďalej a tak ďalej, áno? A potom sú tie ďalšie 

projekty, o ktorých všetci hovoríme, všetci o nich vieme, áno, ale ja neviem, kedy budeme mať na 

nich dostatok finančných prostriedkov. Ja len poviem tak, že rád by som všetko zrealizoval v tomto 

volebnom období. Ale či to bude tento rok, budúci, alebo niektoré veci až v treťom-štvrtom roku 

dneska povedať neviem, hej? 

 

Neuvedený: Ďakujem pekne, ja len tak na doplnenie. Ja si práve myslím, že Brezno chce robiť, 

chce robiť až veľmi veľa, čo sa vždy nedá. Naozaj radšej možno /nezrozumiteľné/... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Len toto počúvam často a to ti budem trošku oponovať, 

pretože ja stále vravím, že šťastie praje pripraveným. A pokiaľ my pripravení nebudeme, tak 



nemôžeme realizovať. To je to isté napríklad, keď si zoberiete cyklotrasy, áno? Cyklotrasy, keby 

sme netlačili, lebo to je presne o tom. Prvý projekt sme urobili do prvej výzvy 1,4 milióna sme 

dostali alebo máme schválené, tak. Druhý projekt, už sa ma pýtali, že prečo už druhý projekt za 1,2 

milióna do ďalšej výzvy, do ktorej sme mohli ísť, lebo sa tam alokovali ďalšie finančné prostriedky. 

Tlačil som, urobili sme, podali sme. Ak bude schválený, všetci budú tlieskať. Nik sa nebude 

zaoberať tým, že prečo ste ho robili vtedy. Alebo tým, že vtedy niekto rozprával, že prečo ho 

robíme a načo ho robíme? Je to ďalší projekt šesť kilometrov cyklotrás, dokopy 15 kilometrov a 

dneska robíme už tretí projekt 15 kilometrov najdrahší, ktorý sme... alebo ktorý sa doteraz robil 

Brezno – Mýto, áno? Dneska vôbec nevieme, že či budeme naňho mať peniaze. Ale proste 

predpoklad je taký, že do nemotorovej dopravy sa presunú ďalšie finančné prostriedky. Je to len 

predpoklad, o ktorom sa rozpráva, nikto ho na papier ešte nedal. Ale ak ja ten projekt nebudem 

mať, tak tie peniaze nikdy nedostanem, hej? Čiže ja neviem, neviem to dneska povedať. A možno 

dostaneme peniaze z kraja aj z BBSK alebo aj tak sa to dá financovať, možno dostaneme peniaze zo 

štátu, možno z eurofondov a možno to budeme financovať z vlastných, ak ja neviem, motyka 

vystrelí, ale ja to neviem, hej? Ale to sú proste tie projekty, ktoré nás majú posunúť ďalej a urobíme 

ich preto, aby jednoducho, aby sa realizovali tie vízie, ktoré sme si dali. Ale dneska nevie nikto, z 

čoho budú financované. To isté, ako keď sme si povedali kúpalisko, tak vieme, lebo tam sme si 

povedali jasné, z vlastných zdrojov, iné možnosti nie sú. Ale takéto projekty, ako hovorím, 

cyklotrasy, verejné budovy a tak ďalej a tak ďalej, neviem, neviem do dneska, hej? Ale zatiaľ sa 

nám darí, keď zoberiete, že koľko sme dostali na... to isté bolo vnútrobloky. Už prepáčte, ja vás fakt 

zdržiavam, ale som trošku rozohnený. 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Ja viem, ale vnútrobloky. Takisto sme mohli ako ostatné 

mestá, ktoré boli také ako my, ísť do projektov za 300-400.000. My sme išli ďalej. Proste počítali 

sme s tým, áno, zvýšia sa nejaké peniaze, poďme ďalej. Máme 1,6 milióna schválených, hej, 1,6 

milióna. A namiesto možno dvoch parkov, ktoré sme mali mať, máme mať šesť, hej? Čiže ako 

prečo mám minimalizovať veci, ktoré môžem mať v úplne inom rozsahu a dá sa to, vieš? Dobre, 

nejdem ďalej, pardon. Ešte pani... ešte pán poslanec Fašang. Tankodrom, termín. Ukončenie má byť 

15. júna, ale je to zatiaľ len koniec realizácie. Kolaudáciu neviem, hej, Čiže do prevádzky od 

kolaudácie bude závisieť. Nevieme dneska povedať. Budeme sa snažiť čo najskôr, ale v lete, hej, 

predpoklad, taká je odpoveď. Mládežnícka, termín do 31.07. podľa zmluvy máme, ak si dobre 

pamätám. V podstate komunikujeme o výkupe ďalších, hej? To si môžeme aj osobne prejsť, poviem 

ti. Pani poslankyňa Štugnerová. Nálepkova, parkovacie miesta. Opäť sa pozriem, myslím tam 

máme parkovacie, ale problém je v tom, čo hovorila pani poslankyňa Dzurmanová, že máme 

majetko-právne problém, lebo tam sme mali, myslím, v tom jednom vnútrobloku medzi jej 

panelákom a tým ďalším, ktorý po tomto nasleduje, sme mali veľkú parkovaciu plochu. Neviem už 

presne pre koľko áut, ale tam polovica vlastníctva je približne mesta a polovica súkromné osoby a 

tam sa práve nevieme dohodnúť na... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Hej, len ja som nevedel, že v ktorej časti... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Tam máme viacej. Tá Nálepkova je najrozdrobenejšia v 

rámci mesta, hej? Čiže s týmto máme... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: A ešte ste sa pýtali? Nie, to je všetko asi, však? Dobre, ak 

som niečo zabudol, tak doplním aj osobne ešte. Pán poslanec Schmidt? Dobre, nech sa páči. 



 

Robert Schmidt, poslanec: ... som sa spamätal, neskoro som si spomenul. Chcel by som sa opýtať. 

Ten nešťastný Strapák, keď sme spomínali tú križovatku pri Strapáku. Tá stále prepadáva tá 

kanalizácia, zase je tam diera... 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Kde? 

 

Robert Schmidt, poslanec: Na Starom Mazorníku. Nie, to ide z Martina Benku do hora ulica, čo 

ide. Križovatka tam, kde sa vlastne... tam, kde aj autobus cúva. Ale to nemyslím si, že to majú 

technické na starosť. Tam asi to vodárňam patrí alebo k čomu. Či by sme na nich nevedeli dajako 

apelovať, aby to dôkladnejšie upravili. Lebo oni to jeden rok urobia, druhý rok to je zase 

prepadnuté. 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Napíšte mi to... Na otočke hore, Starý Mazorník kanalizácia 

pri Strapáku. Dobre. Kolegyne, kolegovia... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Obchvat. Obchvat sa má robiť, možno ešte túto zimu začnú, 

áno... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Nebudeme robiť na dvakrát to isté. Nech sa páči. 
 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka Mestského úradu Brezno: Dámy a páni, ja by som ešte 

chcela, keďže ste nás vyzvali, aby sme pripravili poďakovanie oficiálne takto na kamerách pre 

vlastne pani Jarmilu Štubňovú, jej manžel tu sedel od jedenástej dnes, ale musel ísť do Banskej 

Bystrice, sa nám to trochu natiahlo zastupiteľstvo, tak chcela by som takto oficiálne, s pánom 

primátorom sme to pripravovali, poďakovať pani Štubňovej za ústretové riešenia a teda darovanie 

jednej tretiny svojho vlastne spoluvlastníckeho podielu v niekoľko sto metroch štvorcových v ulici 

Pionierska mestu Brezno. Takže ďakujem veľmi pekne. 
 

 

Bod č. 20 - Ukončenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

 

 

Tomáš Abel, primátor mesta Brezna: Dobre, ak môžeme, tak posledný  bod. Dobrú chuť k obedu. 

Ďakujem pekne za... 
 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 
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